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Αθήνα, σήµερα στις 24 Ιουνίου 2009, ηµέρα Τετάρτη και ώρα
18.13’, συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευ-
τηρίου το Τµήµα ∆ιακοπής Εργασιών της Βουλής (Α’ σύνθεση)
για να συνεδριάσει υπό την προεδρία του Ζ’ Αντιπροέδρου αυτής
κ. ΒΑΪΤΣΗ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 24 Ιουνίου
2009 εξουσιοδότηση του Τµήµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του
Προεδρείου τα πρακτικά της Ζ’ συνεδριάσεώς του, της Τετάρ-
της 24 Ιουνίου (πρωΐ) 2009 σε ............ό,τι αφορά την ψήφιση στο
σύνολο των σχεδίων νόµων:

1) «Κύρωση του Πρωτοκόλλου στη Συνθήκη περί αµοιβαίας
εκδόσεως εγκληµατιών µεταξύ Ελλάδος και Ηνωµένων Πολι-
τειών της Αµερικής, που υπογράφηκε στις 6 Μαΐου 1931, και στο
Ερµηνευτικό Πρωτόκολλο αυτής, που υπογράφηκε στις 2 Σε-
πτεµβρίου 1937, όπως προβλέπεται στο άρθρο 3(2) της Συµφω-
νίας µεταξύ της Ευρωπαϊκής Ένωσης και των Ηνωµένων
Πολιτειών της Αµερικής σχετικά µε την έκδοση, που υπογράφηκε
25 Ιουνίου 2003 και των Ρηµατικών ∆ιακοινώσεων µε αριθµούς
ΑΣ 199 του Υπουργείου Εξωτερικών της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας
και 116/POL/09 της Πρεσβείας των Ηνωµένων Πολιτειών της
Αµερικής».

2) «Κύρωση του Πρωτοκόλλου στη Σύµβαση αµοιβαίας δικα-
στικής συνδροµής σε ποινικές υποθέσεις µεταξύ της Κυβέρνη-
σης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης των
Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής, που υπογράφηκε στις 26
Μαΐου 1999, όπως προβλέπεται στο Άρθρο 3(2) της Συµφωνίας
µεταξύ της Ευρωπαϊκής Ένωσης και των Ηνωµένων Πολιτειών
της Αµερικής σχετικά µε την αµοιβαία δικαστική συνδροµή, που
υπογράφηκε στις 25 Ιουνίου 2003 και των Ρηµατικών ∆ιακοινώ-
σεων µε αριθµούς ΑΣ 200 του Υπουργείου Εξωτερικών της Ελ-
ληνικής ∆ηµοκρατίας και 117/POL/09 της Πρεσβείας των
Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής».)

Εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης: «Μεταρρυθµίσεις
στην οργάνωση της Ιατροδικαστικής Υπηρεσίας, στη θεραπευ-
τική µεταχείριση χρηστών ναρκωτικών ουσιών και άλλες διατά-
ξεις».

Στη σηµερινή πρωινή συνεδρίαση ψηφίστηκαν τα άρθρα 1 έως
και 29 του νοµοσχεδίου. Στη σηµερινή απογευµατινή συνεδρίαση
θα συζητηθούν τα άρθρα 30 έως 48 του νοµοσχεδίου και οι τρο-

πολογίες ως µία ενότητα.
Το λόγο έχει ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Κυριάκος Γερο-

ντόπουλος για οκτώ λεπτά.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΓΕΡΟΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ως τώρα η συζήτησή µας είναι τόσο λεπτοµερής, ώστε ουσια-

στικά έχουµε αναλύσει και αυτά τα άρθρα.
Όσον αφορά το κεφάλαιο ∆’ που αναφέρεται στα µέτρα για

την επιτάχυνση της δίκης στο Συµβούλιο της Επικρατείας, πι-
στεύω ότι είναι ένα ζήτηµα σοβαρό. Γενικότερα είναι σοβαρή η
επιτάχυνση των δικών, διότι οι πολίτες πραγµατικά σε αυτόν τον
τοµέα πολλές φορές τα έχουν χάσει. Μια δίκη που είναι να γίνει
σήµερα, γίνεται µετά από τέσσερα, πέντε χρόνια όταν έχουν
χαθεί µάρτυρες, όταν έχει χαθεί η επικαιρότητα του θέµατος,
όταν το ενδιαφέρον πλέον δεν υπάρχει. Αυτό έχει ως αποτέλε-
σµα όταν αποδίδεται η δικαιοσύνη να διαµαρτύρονται όλοι.

Πιστεύω ότι πρέπει να βρεθεί ένας τρόπος. Χθες στη συζή-
τηση της αρχής του νοµοσχεδίου µιλήσαµε για την εξωδικαστική
επίλυση των διαφορών. Οφείλουµε να βρούµε τον τρόπο. ∆εν
ξέρω αν χρειαζόµαστε περισσότερους δικαστές, αν χρειαζόµα-
στε καινούργια κτήρια, αν χρειαζόµαστε µια διαφορετική αντί-
ληψη και νοοτροπία. Πάντως το σίγουρο είναι ότι η δικαιοσύνη µε
τους αργούς ρυθµούς µε τους οποίους αποδίδεται, δηµιουργεί
προβλήµατα και στους πολίτες αλλά και στους παράγοντες της
δίκης.

Έχουµε συζητήσει τα άρθρα που αναφέρονται στο κεφάλαιο
∆’ και στην επιτροπή και χθες. ∆εν έχω κάτι ιδιαίτερο να προ-
σθέσω. Επίσης και στο κεφάλαιο Ε’ δεν έχω να προσθέσω κάτι,
που αναφέρεται σε θέµατα του Ελεγκτικού Συνεδρίου. Πολλά
απ’ αυτά είναι τεχνικά ζητήµατα. Εσείς τα έχετε φέρει γιατί προ-
σπαθείτε να λύσετε κάποια ζητήµατα τα οποία θα δώσουν και-
νούργια ώθηση στο Ελεγκτικό Συνέδριο.

Στο κεφάλαιο ΣΤ’ «άλλες διατάξεις», όπου συνήθως µπαίνουν
πολλά ζητήµατα, έχουµε τα άρθρα 42 έως 47 που τα έχουµε συ-
ζητήσει. Μας έχετε φέρει και κάποιες τροπολογίες. Επί των τρο-
πολογιών θέλω να πω ότι έχω λάβει υπ’όψιν και τις όποιες
ενστάσεις των δικηγορικών συλλόγων της χώρας, του συντονι-
στικού τους οργάνου.

Εγώ πιστεύω ότι αυτή τη στιγµή στον τόπο µας σε καµµία πε-
ρίπτωση δεν διακυβεύονται ούτε τα ανθρώπινα δικαιώµατα ούτε
οι πολιτικές ελευθερίες. Η χώρα µας είναι µέλος της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. Εσείς, ως Υπουργός -και το παρελθόν σας είναι τέτοιο
που είστε ξεκάθαρος σε αυτά τα ζητήµατα- ποτέ δεν θα φέρνατε
κάποιες τροπολογίες που θα έθεταν φραγµούς στο ζήτηµα των
ανθρωπίνων δικαιωµάτων. Παρ’ όλα αυτά, θα πρέπει να είµαστε
ιδιαίτερα προσεκτικοί. Θεωρώ ότι εκείνο που προσπαθείτε να
προστατεύσετε µε αυτές τις τροπολογίες είναι η δηµόσια ασφά-
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λεια. Πιστεύω ότι θα πρέπει να τις ψηφίσουµε, έτσι ώστε και πάλι
να µπορέσουµε να κρίνουµε κατά πόσον αυτά τα οποία νοµοθε-
τούµε µε δική σας πρωτοβουλία τελικά θα µπορέσουν να δώσουν
λύσεις στα προβλήµατα που σήµερα απασχολούν την ελληνική
κοινωνία.

Εγώ δεν έχω να πω τίποτε άλλο, κύριε Πρόεδρε. Όπως βλέ-
πετε, τρία λεπτά από το χρόνο µου έχω εξαντλήσει. Από εκεί και
πέρα, αν υπάρξει κάτι, θα το πω στη δευτερολογία µου.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Γεροντόπουλε.
Ορίζονται από το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό για τη σηµερινή

συνεδρίαση: ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος ο Βουλευτής κ.
Κυριάκος Βελόπουλος και ως ειδικός αγορητής ο Βουλευτής κ.
Αθανάσιος Πλεύρης.

Το λόγο έχει η συνάδελφος κ. Θεοδώρα Τζάκρη, εισηγήτρια
του ΠΑΣΟΚ, για οκτώ λεπτά.

ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ξεκινώ
αµέσως το ∆’ κεφάλαιο και µε τα άρθρα 30 έως και 36 που αφο-
ρούν την επιτάχυνση της δίκης του ΣτΕ. Η καθυστέρηση στην
απονοµή της δικαιοσύνης είναι πράγµατι µέγιστο πρόβληµα στο
συγκεκριµένο δικαστήριο. Στο ΣτΕ εκκρεµούν σήµερα περίπου
τριάντα χιλιάδες υποθέσεις, ενώ κατατίθενται δέκα χιλιάδες ει-
σαγωγικά δικόγραφα το χρόνο, µε συνέπεια, παρά τις προσπά-
θειες, να βρίσκεται στα πρόθυρα της αρνησιδικίας, µε ό,τι αυτό
συνεπάγεται για τους πολίτες που ουσιαστικά το δικαστήριο
αυτό έχει ταχθεί να τους προστατεύει από τις παρανοµίες και τις
παραλείψεις της διοίκησης. Η πολυπλοκότητα των αιτίων του
προβλήµατος δεν επιτρέπει επιπόλαιους χειρισµούς και εποµέ-
νως τα αναγκαία µέτρα δεν µπορεί, παρά να είναι προϊόν συστη-
µατικής µελέτης: δηλαδή, να λαµβάνονται υπ’ όψιν τα πορίσµατα
της σύγχρονης οργάνωσης των δικαστηρίων, να αξιοποιούν την
πείρα άλλων χωρών πάνω στα θέµατα των δικαστηρίων αυτών
και βεβαίως να δραστηριοποιηθεί εγκαίρως και επιτυχώς προς
τις κατευθύνσεις του Συµβουλίου της Ευρώπης. Εποµένως µας
βρίσκουν σύµφωνους οι ρυθµίσεις που περιλαµβάνονται στις
διατάξεις των άρθρων 30 έως 36 του ∆’ Κεφαλαίου ως επί τω
πλείστον. Η µόνη επιφύλαξη που έχουµε αφορά την παράγραφο
2 του άρθρου 36 που καταργεί τη διάταξη µε την οποία επεκτά-
θηκε η διαδικασία των ασφαλιστικών µέτρων στο ΣτΕ και σε υπο-
θέσεις προµηθειών νοσοκοµείων. Αντιλαµβανόµαστε όλοι το
φόρτο εργασίας του ΣτΕ. Άλλωστε και γι’ αυτό συµφωνούµε µε
την πρώτη παράγραφο που θα βοηθήσει στην αποσυµφόρηση.
Όµως, σε ό,τι αφορά τον ευαίσθητο χώρο της υγείας, πιστεύ-
ουµε ότι το ΣτΕ προσφέρει µία ασφαλιστική δικλίδα προστασίας
και γνώµη µας είναι να παραµείνει η προσωρινή δικαστική προ-
στασία ως είχε έως τώρα. Σε κάθε περίπτωση, θα πρέπει να µας
δικαιολογήσετε συγκεκριµένα τους λόγους για τους οποίους κα-
ταργείται ο έλεγχος αυτός από το ΣτΕ, γιατί δεν έχουµε πειστεί.
Συµπερασµατικά, αν και ο κύριος Υπουργός είπε κατά τη συζή-
τηση στην αρµόδια επιτροπή ότι πρόκειται για ρυθµίσεις και επι-
σηµάνσεις που έγιναν από τους ίδιους τους δικαστές του ΣτΕ,
εµείς εκτιµούµε ότι λύνουν πολύ µικρής σηµασίας προβλήµατα
και θα βοηθήσουν πολύ λίγο στην επιτάχυνσης της δίκης ενώ-
πιον αυτού του δικαστηρίου.

Περνώ στο Ε’ Κεφάλαιο και στις ρυθµίσεις που αφορούν το
Ελεγκτικό Συνέδριο. Μας βρίσκει σύµφωνους το άρθρο 37 και η
ρύθµιση που προβλέπει την εφαρµογή των διατάξεων της πα-
ραγράφου 1 του άρθρου 42 του ν. 3316/2005 και στους υπαλλή-
λους της κεντρικής υπηρεσίας του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης,
καθώς και σε επιτρόπους του Ελεγκτικού Συνεδρίου. Επίσης,
συµφωνούµε και µε το άρθρο 38, µε το οποίο χορηγείται ειδική
άδεια σε δικαστές του Ελεγκτικού Συνεδρίου, προκειµένου να
απασχοληθούν για επιµορφωτικούς σκοπούς στο Ευρωπαϊκό
Ελεγκτικό Συνέδριο. Απλώς θα ήθελα να τονίσω ότι καλά θα ήταν
στο συγκεκριµένο άρθρο να προβλεφθεί η χορήγηση ειδικής
άδειας έως και πέντε µήνες, πάντα σε συνδυασµό µε τις σχετικές
διατάξεις του Κώδικα ∆ικαστικών Υπαλλήλων, και στους δικα-
στικούς υπαλλήλους του Ελεγκτικού Συνεδρίου που απασχο-
λούνται µε θέµατα ελέγχου, προκειµένου να απασχοληθούν για
επιµορφωτικούς σκοπούς στο Ευρωπαϊκό Ελεγκτικό Συνέδριο.

Το παραπάνω είναι απαραίτητο, αφ’ενός µεν, γιατί δεν προβλέ-
πεται από καµµία άλλη διάταξη νόµου η δυνατότητα για επιµόρ-
φωση στο Ευρωπαϊκό Ελεγκτικό Συνέδριο των δικαστικών
υπαλλήλων και, αφ’ετέρου, διότι είναι απαραίτητο για τη µετα-
φορά ελεγκτικής τεχνογνωσίας από το Ευρωπαϊκό στο Ελληνικό
Ελεγκτικό Συνέδριο.

Με το άρθρο 39 αυξάνονται κατά δύο οι οργανικές θέσεις του
κλάδου επιτρόπων του Ελεγκτικού Συνεδρίου, προκειµένου οι
επίτροποι αυτοί να ελέγχουν τη νοµιµότητα και την κανονικότητα
των δαπανών των καταστηµάτων κράτησης. Κύριε Υπουργέ, υπα-
γορεύθηκε από κάποια συγκεκριµένη ανάγκη αυτή η διάταξη;
Σας ζητήθηκε κάτι τέτοιο και από ποιους εν προκειµένω; Περι-
µένουµε περισσότερες εξηγήσεις, γιατί ούτε η αιτιολογική έκ-
θεση ούτε οι απαντήσεις που δώσατε κατά τη συζήτηση του
νοµοσχεδίου στην επιτροπή είναι ικανοποιητικές.

Με το άρθρο 40 είµαστε αντίθετοι, διότι βλέπουµε ότι η συ-
γκεκριµένη διάταξη, που ουσιαστικά προσφέρει µαζικές µετατά-
ξεις στο Ελεγκτικό Συνέδριο, έχει µία πολύ έντονη
ρουσφετολογική οσµή. Μάλιστα, η διάταξη αυτή εισάγεται κατά
παρέκκλιση της παραγράφου 7 του άρθρου 103 του Συντάγµα-
τος. Ζητάµε να απαλειφθεί η συγκεκριµένη διάταξη και η κάλυψη
των κενών θέσεων να διενεργείται µε αξιοκρατικούς διαγωνι-
σµούς, µε διαδικασίες που να είναι σύννοµες, τουλάχιστον ταυ-
τόσηµες µε αυτές του ΑΣΕΠ και όχι υπογείως. Επίσης θεωρούµε
ότι θα πρέπει να θεσµοθετηθεί η αναφορά σε κάθε διαγωνισµό
προσλήψεων των συγκεκριµένων θέσεων ανά γεωγραφική πε-
ριοχή, ενώ για την εξαιρετική περίπτωση της διενέργειας µετα-
τάξεων και την κάλυψη κενών οργανικών θέσεων, είναι δόκιµο
αυτή να θεσµοθετηθεί µε τον περιορισµό έως τριάντα κατά ανώ-
τατο όριο υπαλλήλων και αποκλειστικά για παραµεθόριες περιο-
χές της επικράτειας.

Το άρθρο 41 θέτει ως ανώτατο χρονικό όριο παραµονής των
επιτρόπων του Ελεγκτικού Συνεδρίου στον ίδιο νοµό την επταε-
τία, εκτός από αυτούς που υπηρετούν στους Νοµούς Αττικής και
Θεσσαλονίκης. Έχουµε επιφυλάξεις γι’ αυτό το άρθρο, κύριε
Υπουργέ, γιατί η εφαρµογή του θα µπορούσε να αποσυντονίσει
την ήδη δύσκολη κατάσταση στην οποία βρίσκεται η υπηρεσία
του Ελεγκτικού Συνεδρίου ανά τη χώρα και θα σηµαίνει ταυτό-
χρονα τη µετάθεση του συνόλου σχεδόν των υπηρετούντων επι-
τρόπων της περιφέρειας, µε συνέπεια την πρόωρη αποχώρηση
και συνταξιοδότησή τους και την αδυναµία αντικατάστασής τους.
Θα πρέπει να το συνδυάσετε µε το πώς κάποιος υπάλληλος κα-
τοχυρώνει τα δικαιώµατά του. ∆ηλαδή, αυτούς που στείλαµε
στην επαρχία κάποια περίοδο τους αναγκάζουµε και τους ανα-
κυκλώνουµε στην επαρχία και τους µετατασσόµενους προνο-
µιακά θα τους κρατήσουµε στο κέντρο και στις υπηρεσίες που
θεωρούνται ότι τους εξυπηρετούν. Εξάλλου, είναι γνωστό ότι στο
παρελθόν έχουν διορισθεί στο δηµόσιο µε διαδικασίες που δεν
είναι διαφανείς αυτοί που τώρα θέλετε να µετατάξετε.

Και περνάω στο ΣΤ’ Κεφάλαιο, που είναι συνονθύλευµα πολ-
λών περισσοτέρων διατάξεων. Μας βρίσκει σύµφωνους το
άρθρο 42 που προβλέπει την επαναφορά της προεδρίας του
ΤΑΧ∆ΙΚ στο Γενικό Γραµµατέα του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης. ∆εν
µπορώ όµως να πω το ίδιο και για το άρθρο 43, µε το οποίο και
διαφωνούµε κάθετα, αφού καταργεί την τακτική επιθεώρηση για
τους προέδρους και τους εισαγγελείς εφετών. Κύριε Υπουργέ,
από πού υπαγορεύεται η ανάγκη να µην επιθεωρούνται; Ξέρετε
εσείς κάποιον υπάλληλο που να µην ελέγχεται; Ακόµη και εσείς
ως Υπουργός ελέγχεστε από τον Πρωθυπουργό. Νοµίζω ότι και
εδώ θα πρέπει να εξειδικεύσουµε και να κάνουµε µία πιο αναλυ-
τική και διεξοδική συζήτηση, γιατί η συγκεκριµένη διάταξη δεν
µας έχει πείσει.

Βεβαίως και µας βρίσκει σύµφωνους το άρθρο 44, µε το οποίο
καθιερώνεται η 16η του Οκτώβρη ως επίσηµη γιορτή και ως
ηµέρα αργίας για τους σωφρονιστικούς υπαλλήλους και για τους
εξωτερικούς φρουρούς των καταστηµάτων κράτησης της
χώρας. Απλά να επισηµάνω αυτό που επεσήµανα και κατά τη συ-
ζήτηση στην αρµόδια επιτροπή, όταν συζητούσαµε µε τους φο-
ρείς, ότι εκτιµούµε πως τα τεράστια προβλήµατα που αφορούν
στο προσωπικό των φυλάκων, όπως είναι οι τεράστιες ελλείψεις
σε εκπαίδευση, σε υλικοτεχνική υποδοµή, δεν λύνονται µε γιορ-
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τές και πανηγύρια. Εν πάση περιπτώσει, αυτό το λέµε στο περι-
θώριο της σηµερινής συζήτησης.

Σε ό,τι αφορά το άρθρο 45, είναι µεγάλη η επιφύλαξή µας για
τη νοµιµοποίηση των συµβάσεων έργου, µε τις οποίες ανατέθηκε
το έργο της καθαριότητας, της συντήρησης και της φύλαξης των
δικαστηρίων. Βεβαίως και θέλουµε να τακτοποιηθεί αυτή η εκ-
κρεµότητα που δηµιουργεί τόσα προβλήµατα στα δικαστήρια
της χώρας, αλλά, δυστυχώς, βλέπουµε τα ίδια προβλήµατα να
επαναλαµβάνονται συνεχώς και η κατάσταση να διαιωνίζεται τα
τελευταία πέντε χρόνια. Εµείς θα συµφωνήσουµε, αρκεί πρώτα
να έχουµε µία πλήρη εικόνα των συµβάσεων αυτών.

Κύριε Υπουργέ, θα θέλαµε να µας πείτε ποιες είναι αυτές οι
συµβάσεις που αντιµετωπίζουν αυτά τα προβλήµατα και προ-
σπαθείτε να νοµιµοποιήσετε κατά αυτόν τον τρόπο για να µπο-
ρέσουµε να σχηµατίσουµε µία καλύτερη εικόνα και να
αποφασίσουµε.

Για το άρθρο 46 θεωρώ ότι η ρύθµιση για την αποζηµίωση των
µελών των επιτροπών που συγκροτούνται για την επιλογή προ-
σωπικού είναι το λιγότερο απαράδεκτη. Είναι γνωστή η θέση του
ΠΑΣΟΚ για διαφάνεια παντού και για αξιοκρατικές προσλήψεις
στο δηµόσιο τοµέα. ∆εν είναι δυνατόν να στηρίξουµε µία διάταξη
που ουσιαστικά στηρίζει τις προσλήψεις εκτός διαδικασιών του
ΑΣΕΠ.

Με το άρθρο 47 αίρεται η ασάφεια που είχε δηµιουργηθεί και
τίθεται ως χρονικό κριτήριο, ως χρονικό όριο ο χρόνος που τέ-
θηκε σε ισχύ ο ν. 3659/2008.

Κύριε Υπουργέ, ρωτώ, γιατί να υπάρχει αυτή η εξαίρεση και
να µην ισχύει παντού. Και να έχετε υπ’όψιν σας και πόσες είναι
αυτές οι τελεσίδικες αµετάκλητες δικαστικές αποφάσεις, η
οποίες παραµένουν ανεκτέλεστες ανεξαρτήτως του χρόνου της
έκδοσής τους. Γιατί να µην έχουµε εφαρµογή όλων των τελεσί-
δικων αποφάσεων για τις οποίες εκκρεµεί ή δεν εκκρεµεί η αναί-
ρεση και όχι µόνο από το 2008 και µετά;

Θέλω να µπω τώρα στις τροπολογίες αρχίζοντας από την
πλέον ουσιώδη…

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Θα συζητήσουµε και τις τροπολογίες; Όλες
τις τροπολογίες; Τις έχει κάνει δεκτές ο Υπουργός.

ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ: Τις υπουργικές.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Και τις βουλευτικές; Με συγχωρείτε, έχει

κάνει δεκτές και όλες τις βουλευτικές τροπολογίες ο κύριος
Υπουργός.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): ∆εν σας έχει διανε-
µηθεί αυτό;

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όχι.
ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ: Ούτε και σε µένα, κύριε Πρόεδρε. Έχω

υπ’όψιν µου τις τρεις υπουργικές.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Συγγνώµη που διέκοψα, αλλά άκουσα αυτό

που είπε η κυρία συνάδελφος.
ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ: Εγώ επιφυλάσσοµαι να µιλήσω επί των

υπόλοιπων βουλευτικών τροπολογιών στη συνέχεια, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Υπάρχει άπλετος
χώρος και χρόνος για το τυπικό.

ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ: Εποµένως, σε σχέση µε τις τρεις προ-
τεινόµενες τροπολογίες, θα σταθώ τυπικά στην πλέον ουσιώδη,
δηλαδή αυτήν που καθιστά κακούργηµα την παράνοµη µετα-
φορά και προώθηση λαθροµεταναστών στο εσωτερικό της
χώρας, εξαιτίας της οποίας έχουµε φθάσει στο απαράδεκτο ση-
µερινό κοινωνικό φαινόµενο της έκρηξης του µεταναστευτικού
ρεύµατος στη χώρα µας.

Ωστόσο θέλω να επισηµάνω τα εξής σηµεία: Κατ’ αρχάς θα
πρέπει να σηµειωθεί ότι δεν µπορούµε µονίµως να καλύπτουµε
την ανεπάρκεια του Υπουργείου Εσωτερικών και την παντελή του
αδυναµία να αντιµετωπίσει µία κατάσταση που την τελευταία τε-
τραετία ήταν ανεξέλεγκτη µε την κακουργηµατοποίηση του συ-
νόλου των αδικηµάτων στη χώρα αυτή.

Αυτό που πρέπει πρώτιστα να γίνει και που έπρεπε να είχε γίνει
πολύ καιρό πριν, είναι να κινητοποιήσουµε την Ευρώπη για το
εντεινόµενο πρόβληµα και την προβληµατική στάση της Τουρ-
κίας, η οποία ενεργώντας µε προφανή σχεδιασµό ουσιαστικά
έχει πνίξει τη χώρα µας µε λαθροµετανάστες, τους οποίους δεν

δέχεται πίσω όταν τους συλλαµβάνουµε και επιχειρούµε να τους
επαναπροωθήσουµε σε αυτήν από όπου και ήλθαν στο έδαφός
µας, παρά το γεγονός ότι έχουν υπογράψει σχετική συνθήκη µε
τη χώρα µας και όχι να περιµένουµε από τη δικαιοσύνη να βγά-
ζει κάθε φορά τα κάστανα από τη φωτιά. Η δικαιοσύνη έχει και το
δικό της κοµµάτι και η πολιτεία το δικό της. Είναι απαράδεκτο να
προσπαθείτε διαρκώς µέσω της δικαιοσύνης να ασκείτε πολιτική
στη χώρα αυτή, ξεχνώντας ότι εδώ ήλθατε για να κυβερνήσετε τη
χώρα και όχι για να προσφέρετε επικοινωνιακή πολιτική στο λαό.

Παραπέρα οφείλω να παρατηρήσω ότι έχετε καταστήσει κα-
κούργηµα κάθε περίπτωση παράνοµης µεταφοράς µεταναστών
µε ή χωρίς αντάλλαγµα και δεν αφήσατε κανένα περιθώριο επι-
εικέστερης νοµοθετικής αντιµετώπισης των περιπτώσεων στις
οποίες η λαθροµεταφορά δεν γίνεται για λήψη ανταλλάγµατος
και δεν συνιστά δουλεµπορία.

∆ηλαδή, στην περίπτωση που ένας αγρότης ή ένας κτηνοτρό-
φος έχει παραλάβει από τα σύνορα µία οικογένεια Αλβανών που
έρχεται στη χώρα για να προσκολληθεί στα χωράφια ή στα ζώα
της οικογένειας στερούµενη και των ταξιδιωτικών εγγράφων, θα
θεωρούµε και σε αυτήν την περίπτωση ότι ο αγρότης ή ο κτηνο-
τρόφος αυτός…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρία Τζάκρη, µα-
ζέψτε λίγο το θέµα αυτό!

ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ: …διαπράττει το ίδιο κακούργηµα όπως
και ένας δουλέµπορος που µεταφέρει περισσότερους λαθροµε-
τανάστες µε σοβαρό αντάλλαγµα για κάθε µεταφερόµενο και θα
τους τιµωρούµε εξίσου;

Και αν ένας αλλοδαπός ή ένας ηµεδαπός ακόµα µεταφέρει
από τα σύνορα προς το εσωτερικό της χώρας έναν άλλον αλλο-
δαπό στερούµενο ταξιδιωτικού εγγράφου, προκειµένου ο τε-
λευταίος να νοσηλευτεί σ’ ένα από τα νοσοκοµεία της ηµεδαπής,
γεγονός που είναι πάρα πολύ συχνό στη µεθόριο, ή να ακολου-
θήσει ένα πρόγραµµα χηµειοθεραπείας καθώς τα αλβανικά νο-
σοκοµεία δεν διαθέτουν προγράµµατα τέτοια, αυτός ο
µεταφορέας θα έχει την ίδια µοίρα µε το δουλέµπορο που µετα-
φέρει λαθροµετανάστες για κερδοσκοπία; Ποιο είναι τελικά το
προστατευόµενο έννοµο αγαθό που επιτρέπει την κακουργηµα-
τοποίηση της κάθε µορφής λαθροµεταφοράς;

Στο συγκεκριµένο νόµο το προστατευόµενο έννοµο αγαθό
είναι η εσωτερική πολιτειακή εξουσία που έχει το κάθε κράτος
για να δέχεται τους πολίτες που θέλει µε τους όρους που αυτό
κρίνει. Αρκεί, λοιπόν, η για οποιονδήποτε λόγο προσβολή αυτού
του έννοµου αγαθού, είτε αυτή της πολιτικής εξουσίας, για να
καταστήσει την παράβαση αυτή κακούργηµα;

∆εν θα µπορούσε στις περιπτώσεις που η µεταφορά λαθρο-
µεταναστών αφορά ένα ή δύο άτοµα, συνήθως µέλη της ίδιας οι-
κογένειας και εφόσον πραγµατοποιείται υπό τις συνθήκες που
δεν συγκροτούν περίπτωση δουλεµπορίου ή επ’ ανταλλάγµατι
µεταφοράς, ή γίνεται για λόγους επιβίωσης ή και υγείας, να συ-
νιστά πληµµέληµα που επισύρει βαριές ποινές αλλά όχι κατευ-
θείαν κακούργηµα;

Να προσθέσω και κάτι ακόµα: Ποια η χρεία να καταστήσετε
µε τον παρόντα νόµο κάθε µορφή λαθροµεταφοράς κακουργη-
µατική, όταν µε τον ίδιο αυτό νόµο παραγγέλλετε την αποφυλά-
κιση κρατουµένων που εκτίουν κακουργηµατικές ποινές µε τον
όρο µετατροπής τους σε χρηµατικές και µάλιστα µόλις προς 3
ευρώ ηµερησίως; ∆ηλαδή, από τη µία πλευρά ανάγουµε σε κα-
κουργήµατα ακόµα και πληµµεληµατικές πράξεις και τούτο για
να δείξουµε πυγµή και αποφασιστικότητα και από την άλλη
πλευρά αποφυλακίζουµε άνευ όρων και ελέγχου αυτούς που
εκτίουν ήδη κακουργηµατικές ποινές.

Το είπα και την προηγούµενη φορά και το λέω και σήµερα, ότι
από τη µία πλευρά τους βάζετε στη φυλακή, κύριε Υπουργέ, και
από την άλλη πλευρά τους βγάζετε. Βρίσκω ότι δεν υπάρχει καµ-
µία λογική στις διατάξεις αυτές.

Θέλω να προχωρήσω στις άλλες δύο τροπολογίες εν τάχει
που φέρνετε προς ψήφιση. Την πρώτη που αφορά την παράταση
των συµβάσεων που έγιναν από πρωτοβάθµιους ΟΤΑ για την κα-
θαριότητα κοινοχρήστων χώρων και για την αποκοµιδή και τη
διαχείριση αποβλήτων ως τις 31/12/2009. θεωρώ ότι είναι ανα-
γκαία αυτή η παράταση, αφού οι ΟΤΑ δεν κινήθηκαν έγκαιρα σε
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διαγωνισµούς για διορισµό νέων αναδόχων και θα ήταν παρά-
λογο να δηµιουργηθεί πρόβληµα µε την καθαριότητα µέσα
στους καλοκαιρινούς µήνες.

Ωστόσο, θέλω να σηµειώσω ότι κάποτε θα πρέπει να υπάρχει
προγραµµατισµός και στους ΟΤΑ ώστε να ακολουθούνται οι δια-
δικασίες σύννοµα και έγκαιρα και να µην αφήνονται υπόνοιες
στους πολίτες για παράνοµες παρατάσεις στη διάρκεια των κάθε
είδους συµβάσεων δηµοσίων έργων.

Τέλος, όσον αφορά στην τρίτη τροπολογία που αφορά τη θέ-
σπιση δυνατότητας άσκησης ενδίκων µέσων στη γραµµατεία του
ειρηνοδικείου του τόπου κατοικίας του ασκούντα το ένδικο µέσο,
θεωρώ ότι βρίσκεται στη σωστή κατεύθυνση, διότι διευκολύνει
τους πολίτες στην άσκηση του ανωτέρω δικαιώµατός τους και
ορθώς θεσµοθετείται.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ακολουθεί η ειδική
αγορήτρια του ΚΚΕ κ. Λιάνα Κανέλλη.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Για να µην οδηγηθούµε σε παρεξηγήσεις,
κύριε Υπουργέ, έχετε κάνει δεκτές τις βουλευτικές τροπολογίες;
Γιατί να τοποθετηθούµε, κύριε Πρόεδρε, επί βουλευτικών τρο-
πολογιών χωρίς να ξέρουµε εάν θα τις δεχτεί ο κύριος Υπουρ-
γός…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Ποιες ονο-
µάζετε βουλευτικές;

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Τις τρεις τροπολογίες των Βουλευτών.
Είναι έξι συνολικά. Είναι τρεις δικές σας υπουργικές και τρεις
βουλευτικές, µία του ΚΚΕ και άλλες των άλλων συναδέλφων. Το
λέω, για να ξέρει κάποιος, ώστε να τοποθετείται.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Να τις δω και
θα σας πω.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Εντάξει. Φαντάζοµαι ότι θα υπάρξει χρό-
νος. Γιατί υπάρχει µία για τους µετανάστες αλλά υπάρχουν κι
άλλες. Υπάρχει µία για τους άµισθους υποθηκοφύλακες, στους
εργαζόµενους στα υποθηκοφυλακεία.

Υπάρχει µία φιλοσοφία εδώ. ∆εν θα είχε κανείς αντίρρηση θε-
ωρητική στα µέτρα για την επιτάχυνση της δίκης. Γιατί να έχει; Το
πρόβληµα είναι ότι όλα αυτά έχουν και κόστος και µη αξιοποί-
ηση της έννοιας του έµψυχου δυναµικού σε πάρα πολλά πράγ-
µατα.

Στο άρθρο 30, λοιπόν, θα σας πω ένα «παρών» για λόγους που
αναπτύξαµε εκτενέστατα, για να κερδίσω και χρόνο. Θα σας
πούµε όµως «όχι» στο άρθρο 31 και «ναι» στο άρθρο 32.

Θα ήθελα να σταθώ στο 33, για να συντοµεύω τη διαδικασία.
Εδώ αυξάνετε το παράβολο και δηµιουργείτε και µία προη-

γούµενη κρησάρα, µε αποτέλεσµα αυτή η τόσες φορές επιση-
µασµένη από εµάς ταξικότητα να µεταφέρεται κατευθείαν στους
διαδίκους, στους πολίτες, πότε ως παράβολο, πότε ως προεξε-
ταζόµενη υπόθεση αρµοδίως. Γιατί αυτή η αύξηση του παραβό-
λου να καταλήγει τελικά να είναι ένα είδος επιτιµίου αντιτίµου;

«Όχι» στο άρθρο 34. θα ήθελα να σταθώ στο «όχι» του άρθρου
35.

Κάνατε µία βελτίωση για τη θεµελίωση, η οποία περιλαµβάνει
πλέον εκτός από τη θεµελίωση του συνταξιοδοτικού και του εφά-
παξ δικαιώµατος και τον καθορισµό του ύψους του, πράγµα για
το οποίο πάρα πολλές φορές χρειάζεται να καταφεύγουν πολίτες
για ποσά που σε µας µοιάζουν ενδεχοµένως ασήµαντα αλλά που
µπορεί από αυτά να κρέµεται ολόκληρη η ζωή τους και διατη-
ρείτε την άσκηση αναίρεσης στο κατώτατο επίπεδο της διαφο-
ράς των 40.000 ευρώ. ∆ηλαδή, σκεφθείτε όσον αφορά τα 40.000
ευρώ υπάρχουν διαφορές µικρότερες, εξαιρετικά σηµαντικές για
τους πολίτες. Είναι χαρακτηριστικό της πρόθεσης ότι θα απο-
φύγουµε τη συµφόρηση του δικαστηρίου ανεβάζοντας το κο-
στολόγιο. Είναι σαν να µιλάει κάποιος για τουρισµό σε ένα νησί
που ξαφνικά επειδή έχει πολλούς τουρίστες µε σακίδιο ανεβάζει
το κόστος άφιξης σε ένα νησί και της διαµονής σε µεγάλο επί-
πεδο. ∆εν µπορεί να είναι τουριστική αντίληψη αυτή της δικαιο-
σύνης. Έτσι δεν µπορεί να πάει ο άλλος να κάνει ένα µπάνιο.

Αυτό το πράγµα µπορεί να ισχύσει για τη δικαιοσύνη, να γίνε-
ται ακριβή η δικαιοσύνη για να αποσυµφορηθούν τα δικαστήρια;
Σας το είπαµε και στην επιτροπή. Αυτή είναι αντίληψη η οποία

έχει προέλθει και από το Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο Ανθρωπίνων ∆ι-
καιωµάτων. Στο Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο φτάνει πια το 10% γιατί
ήταν –λέει- πολλές οι υποθέσεις. Έγιναν ενενήντα χιλιάδες το
χρόνο και αντί να προσλάβουν δικαστές, αντί να διευρυνθεί η δια-
δικασία και να γίνει δηµοκρατικότερη, έφτιαξαν µία «κρησάρα»
ώστε «πίσω από την πόρτα» να γίνονται οι διαδικασίες για να µην
αυξηθεί το κόστος της δικαιοσύνης.

Στο άρθρο 36 τα προβλήµατα που προκύπτουν από την επί-
δοση και τις προθεσµίες σας τα επισηµάναµε. Ήταν δε χαρα-
κτηριστικά στην περίπτωση του εφοπλιστή Μανούση, γι’ αυτό και
θα σας πούµε «όχι». Αυτό είναι χαρακτηριστικό, πώς να σας το
πω; Στην περίπτωση του Μανούση προέκυψαν τα προβλήµατα.
Το είχατε µπροστά σας εµπειρικά και το διατηρείτε ως έχει.

Πάµε στο κεφάλαιο ε’ µε τα θέµατα του Ελεγκτικού Συνεδρίου.
Θα σας πούµε «ναι» στο άρθρο 37 και είναι προφανής ο λόγος
µέσα από το άρθρο αυτό καθ’ αυτό.

Θα σας πούµε «όχι» στο άρθρο 38 γιατί; ∆εν θέλουµε εµείς να
πηγαίνουν έξω οι δικαστές και να επιµορφώνονται; Γιατί τους
αφήνετε να πηγαίνουν µόνο στην Ευρωπαϊκή Ένωση; ∆εν υπάρ-
χουν άλλα µέρη στον κόσµο µε επαρκή νοµικό πολιτισµό; ∆εν θα
έπρεπε να τα γνωρίζουν αυτά; Κακά τα ψέµατα, αν θέλουµε να
µιλάµε γι’ αυτό το επίπεδο της δικαιοσύνης, το Παρίσι είναι ο κα-
λύτερος προορισµός. Θα µπορούσατε να το είχατε πει και να το
είχατε ορίσει εδώ.

Λέµε «όχι» και στους επιτρόπους του άρθρου 39. Έρχεστε και
φτιάχνετε σιγά-σιγά αυτή τη διαδικασία. Εµείς ήµασταν αντίθετοι
και στον έλεγχο των δικαστών έτσι όπως είχε καθιερωθεί σε
προηγούµενο νοµοσχέδιο. Τώρα βάζετε και τους επιτρόπους.

Λέµε «όχι» και στο άρθρο 40.
Θα ήθελα να σταθώ στο άρθρο 41. ∆είτε τι κάνετε εδώ. Ενώ

µοιάζει θεωρητικά καλό και αποσυµφορητικό, στην πραγµατικό-
τητα τι κάνετε µιλώντας για µεταθέσεις; Χωρίζετε την Ελλάδα
στα δύο. Είναι µία Ελλάδα των µεγάλων αστικών κέντρων και µία
υπόλοιπη Ελλάς. «Σπάτε» τη χώρα νοµοθετικά και διοικητικά σε
δύο κατηγορίες, την εντός και την εκτός. Γιατί; Θα φθαρούν λι-
γότερο ή περισσότερο στα µεγάλα αστικά κέντρα, εκεί που
υπάρχουν οι µεγάλες υποθέσεις; Έλεος!

Θα σας πούµε ένα «παρών» στο άρθρο 42 χωρίς να έχουµε και
πολύ µεγάλη εµπιστοσύνη στα όργανα και στις διοικήσεις έτσι
όπως είναι εδώ, αλλά δεν θέλουµε να το σταµατήσουµε αυτό.

Στο άρθρο 43 λέµε «όχι» γιατί στην πραγµατικότητα κάνετε
επιλεκτική θεσµοθέτηση της υποκειµενικότητας. ∆εν έχω άλλο
σαφέστερο νοµικό και πολιτικό τρόπο να σας το πω. Προσωπο-
ποιείτε την ελεγκτική διαδικασία και όταν προσωποποιείται η ελε-
γκτική διαδικασία, τότε θεσµοθετείτε την υποκειµενικότητα των
κριτηρίων.

Προβληµατιστήκαµε πάρα πολύ για το άρθρο 44 όπου θέλετε
να ορίσετε τη γιορτή του Αγίου Λογγίνου ως αργία. Ξέρετε κάτι;
Το θεωρούµε ασόβαρο να σας πούµε «όχι», ειλικρινά σας το λέω.
Λέω «λευκό», «παρών», πώς να σας το πω; Είναι αστείο να νοµο-
θετούµε εδώ αυτή τη στιγµή µία αργία για να εξισορροπήσουµε,
όπως µας είπατε, την αργία των εξωτερικών φρουρών και την
αργία των εσωτερικών φρουρών.

Στο άρθρο 45 δεν µπορούµε να πούµε «ναι». Ξέρουµε ότι θέ-
λετε να τακτοποιήσετε οικονοµικές εκκρεµότητες, αλλά υπάρ-
χουν αυτές οι συµβάσεις του δηµοσίου για υπηρεσίες και
προσφορά υπηρεσιών που δεν καλύπτονται µε προσλήψεις -
όπως και σε άλλα άρθρα- µε µετατάξεις, µε συµβόλαια που πρέ-
πει να υλοποιηθούν. Αντί να προσληφθούν οι άνθρωποι που
πρέπει, αντί να υπάρξει όλη η υλικοτεχνική υποδοµή για να απο-
συµφορηθεί το δικαστήριο, αντί να προσληφθούν περισσότεροι
υπάλληλοι, ή τα βολεύουµε µε µετατάξεις σε ένα άρθρο, ή πάµε
σε συµβάσεις για καθαρίστριες και για τον καθαρισµό. Είναι δυ-
νατό να µπορεί κάποιος να πει «ναι» σ’ αυτό το άρθρο;

Θα πούµε ένα ασαφές «παρών» για την αποζηµίωση σύµφωνα
µε τις ισχύουσες διατάξεις όπως ορίζεται από την κοινή υπουρ-
γική απόφαση. Αποζηµιώσεις που ορίζονται από κοινές υπουρ-
γικές αποφάσεις ανά πάσα στιγµή τίθενται σε πολιτικό και κριτικό
έλεγχο.

Θα πούµε «όχι» στο άρθρο 47 για έναν πάρα πολύ σοβαρό
λόγο. Τι κάνετε µε το άρθρο 47; Ελαφρύνετε το δηµόσιο από τις
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ευθύνες του; Ορίζετε την 7η Ιουνίου ως ηµεροµηνία µέχρι την
οποία το δηµόσιο αναλαµβάνει τις ευθύνες του για εκτέλεση
αποφάσεων; Γιατί δεν µπορείτε να αναλάβετε συνολικά ως δη-
µόσιο τις ευθύνες παρά ορίζετε ότι «µέχρι τότε έχω τις ευθύνες
µου και µετά δεν τις έχω»; Αυτό σας το είπαµε και στην επιτροπή
και σας το ξαναλέµε και τώρα.

Βεβαίως συµπαρασύρεται απ’ όλα αυτά και το άρθρο 48 για το
οποίο λέµε «όχι».

Πάµε στις τροπολογίες. Επιτρέψτε µου, κύριε Υπουργέ, να ξε-
κινήσω από την τροπολογία που έχει καταθέσει το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας. Θα πω δύο κουβέντες γι’ αυτή. Είναι στ’ αλή-
θεια µία τροπολογία που θέλει να αποκαταστήσει µία αδικία.
Υπάρχει µία µικρή κατηγορία υπαλλήλων που έχει υπηρετήσει
άµισθα στα υποθηκοφυλακεία του κράτους µε σχέση εργασίας
ιδιωτικού δικαίου. Προσλαµβάνονται από τον άµισθο υποθηκο-
φύλακα και αµείβονται απ’ αυτόν. Αυτοί όµως δεν απολαµβάνουν
των µισθολογικών εξελίξεων, των µισθολογικών κλιµακίων, του
επιδόµατος του χρόνου, δηλαδή τη χορήγηση του χρονοεπιδό-
µατος, µε την αιτιολογία ότι είναι ιδιωτικοί υπάλληλοι αφού προ-
σλαµβάνονται και απολύονται από τον υποθηκοφύλακα. Στην
πραγµατικότητα όµως δεν κάνουν δουλειά ιδιωτικού υπαλλήλου.
Είναι προφανές. ∆εν ξέρω αν ιδιωτικοποιηθούν πλήρως αύριο το
πρωί και τα υποθηκοφυλακεία. Ενδεχοµένως τότε να ισχύσει. Ο
χρόνος παροχής υπηρεσίας µε σύµβαση µίσθωσης έργου ή µε
ανάθεση κατ’ αποκοπήν εργασίας, αφού αυτές οι υπηρεσίες
έχουν χαρακτηριστεί µε διάταξη νόµου ή µε δικαστική απόφαση
ότι διανύθηκαν µε σχέση εργασίας ιδιωτικού δικαίου εξαρτηµένη,
δηµιουργούν σωρευτικώς τις εξής προϋποθέσεις: Να απασχο-
λούνται κατά το σύνηθες δηµοσιοϋπαλληλικό ωράριο, να παρέ-
χουν εργασία στο χώρο της δηµόσιας υπηρεσίας και µε την
άµεση εποπτεία αυτής της υπηρεσίας, να παίρνουν αµοιβή ανά-
λογη µ’ αυτούς που προσλαµβάνονται µε σχέση εργασίας ιδιω-
τικού δικαίου. Πρέπει, λοιπόν, να επεκταθεί αυτό το πράγµα και
σε όσους υπηρέτησαν ως υπάλληλοι σε άµισθα υποθηκοφυλα-
κεία. Θεωρώ ότι είναι αποκατάσταση µιας αδικίας. Νοµίζω ότι
µπορείτε να την κάνετε. Αφορά µικρό αριθµό αµίσθων υποθηκο-
φυλάκων εργαζοµένων σε άµισθους υποθηκοφύλακες και καλώ
όλους τους συναδέλφους να την ψηφίσουν.

Υπάρχει µία τροπολογία Βουλευτών, της κ. Τζάκρη, της κ.
Αντωνίου, του κ. Κουτµερίδη, της κ. Μερεντίτη κ.λπ., που αφορά
µία ουσιαστική µεταρρύθµιση στο σωφρονιστικό σύστηµα της
χώρας που θέλει η κατασκευή νέων φυλακών να συνοδευτεί από
τη στελέχωση και µάλιστα στα καταστήµατα κράτησης Τρικάλων,
∆οµοκού κ.λπ. Είµαστε υπέρ αυτής της τροπολογίας.

Υπάρχει επίσης από το συνάδελφο Βουλευτή κ. Αυγενάκη η
αίτηση για την ίδρυση εφετείων στην Κρήτη και στο βόρειο Αι-
γαίο. Λέµε «ναι», αλλά θα πρέπει να διερευνηθούν οι προϋποθέ-
σεις, αγαπητοί συνάδελφοι. Ξέρετε πού, πώς και µε τι κόστος.
Λέµε λοιπόν «ναι», αλλά θα είναι δουλειά περαιτέρω του νοµο-
θετικού σώµατος και του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης να δούµε πώς
γίνονται και πώς στελεχώνονται γιατί δεν έχει νόηµα να τα φτιά-
ξεις απλώς. Κάθε δηµιουργία δικαστηρίου ή σωφρονιστικού κα-
ταστήµατος ή νοσοκοµείου που απαλύνει τους πολίτες από
γιγάντιες µετακινήσεις, από φθοροποιές διαδικασίες, από γρα-
φειοκρατίες και από το κόστος µας βρίσκει σύµφωνους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Έχετε φέρει µία υπουργική τροπολογία-προσθήκη για τη σύ-
σταση και λειτουργία µητρώου διαθηκών και ζητάτε την παρά-
ταση της προθεσµίας µέχρι το 2010. Είναι για µας καταδεικτική
της «γύµνιας» της υποδοµής. ∆εν πέτυχαν κάποια πράγµατα και
ζητάτε µία παράταση.

Από την άλλη πλευρά έχετε την παράγραφο 1 του 495 του Κώ-
δικα Πολιτικής ∆ικονοµίας και την αντικατάστασή της. Εδώ έχει
δηµιουργηθεί ένα πρόβληµα το οποίο πολύ φοβάµαι και µου
κάνει εντύπωση γιατί πιθανότατα και αυτοί που το συνέταξαν,
κύριε Υπουργέ, είναι δικηγόροι και θα ήθελα να σας παρακαλέσω
πολύ να δείτε αυτή την επισήµανση. Η αναγραφόµενη στο δικό-
γραφο διεύθυνση θα έπρεπε να είναι αυτή στην οποία κοινοποι-
είται και όχι γενικώς. ∆ιευκολύνετε και επιτρέπετε την κατάθεση
σε άλλο τόπο από κει που πρέπει να πάει το δικόγραφο, αλλά

εάν δεν θεωρηθεί διεύθυνση κοινοποίησης αυτή που υπάρχει
πάνω στο δικόγραφο, µπορεί να µη µοιάζει σηµαντική γι’ αυτόν
που καταθέτει, αλλά ο αντίδικος που θέλει να κοινοποιήσει πού
θα βρει τη διεύθυνση, κύριε Υπουργέ; Είναι διευκολυντική αλλά
είναι καταχρηστική για τον αντίδικο γιατί ο αντίδικος δεν θα µπο-
ρεί να προσδιορίσει το αν γίνει δεκτή ως αναγραφόµενη η διεύ-
θυνση επί του δικογράφου.

∆ιότι κάποιος θα πηγαίνει στα Γιάννενα και αντί να πηγαίνει
στα Γιάννενα, θα καταθέτει και µετά αυτό που κατατέθηκε στα
Γιάννενα, για να διευκολυνθεί, δεν θα έχει πάνω την προσωρινή
διεύθυνση από άλλο χώρο. Και ο αντίδικος δεν θα µπορεί –ο αντί-
δικος θα καίγεται, ενδεχοµένως, να επισπεύσει- να βρει τη διεύ-
θυνση.

Εάν το αλλάξετε αυτό το κοµµάτι, µας υποχρεώνει να πούµε
«όχι».

Θα σας πούµε «όχι», για να συντοµεύω, στην Υπουργική σας
τροπολογία για τις δηµοτικές επιχειρήσεις. Μπορώ να επιχειρη-
µατολογήσω πάρα πολύ, κύριε Υπουργέ. Η διαδικασία είναι
ασφυκτική. Εδώ, όµως, έχουν δηµιουργηθεί τεράστια ζητήµατα:
Αν είναι κοινωφελείς, αν δεν είναι κοινωφελείς και ο τρόπος µε
τον οποίο λειτουργεί. Σας λέω κατηγορηµατικά «όχι», γιατί ο τρό-
πος µε τον οποίο διαλανθάνουν οι δήµοι, που δεν έχουν χρήµατα,
στον τρόπο µε τον οποίο φτιάχνουν συµβάσεις µε ιδιώτες, στο
όνοµα της αδυναµίας του να συστήσουν υπηρεσίες, δηµιουργεί
τεράστια προβλήµατα στους δήµους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει ξανά το κουδούνι λήξεως του χρό-
νου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Λυπάµαι, θα πρέπει να υπάρξει κάποιος χρόνος.
Και καταλήγω µε τους µετανάστες.
Εδώ θα ήθελα, όσους ακολουθούν µία σκληρή γραµµή στη

χώρα του Ξένιου ∆ία για να αποφύγουν κοινωνικά προβλήµατα
λόγω ελλείψεων υποδοµών, να σας παρακαλέσω πάρα πολύ, ει-
δικά εσάς που διατείνεστε ότι είστε Ορθόδοξοι: Ξέρετε πώς ο
Ιωάννης ∆αµασκηνός στο «Νεκρώσιµο Τροπάριο» µιλάει για τον
τρόπο µε τον οποίο αντιµετωπίζεται ο θάνατος; Ως εξισωτικός.
Σας θυµίζω ότι ο µετανάστης, ο λαθροµετανάστης φεύγει από
περιοχές εµπόλεµες, προσπαθώντας να αποφύγει το θάνατο από
βόµβα, από σφαίρα, από βία. Γι’ αυτούς τους ανθρώπους µιλάµε.
Εκεί γεννιέται το πρόβληµα. Είναι άνθρωποι που παλεύουν για
τη ζωή. Ο ∆αµασκηνός λέει, γιατί τους αντιµετωπίζουµε µε σκού-
πες ως πρόβατα: «Εµνήσθην του Προφήτου βοώντος. Εγώ ειµί
γη και σποδός και πάλιν κατενόησα εν τοις µνήµασι και είδον τα
οστά τα γεγυµνωµένα και είπον. Άρα τις εστί, βασιλεύς ή στρα-
τιώτης ή πλούσιος ή πένης ή δίκαιος ή αµαρτωλός;

Όποιος θέλει να λέει ότι είναι και τέτοιος και το έχει και στον
τίτλο του, πρέπει να έχει συναίσθηση ότι η υπεράσπιση της ζωής
δεν µπορεί να γίνει µε εκπτώσεις. Και δεν µπαίνει σε διαδικασίες
οµαδοποίησης των ανθρώπων προβατιδόν. Πάσχει. Πάσχει η
τροπολογία, γιατί ορίζει κάθε αλλοδαπό ως επικίνδυνο. Κάθε αλ-
λοδαπό! Και εφευρίσκει και τα τεχνάσµατα των αδικηµάτων, τα
οποία ένας άνθρωπος ο οποίος έχει έλθει µε πλαστά χαρτιά ή
χωρίς καθόλου χαρτιά, ο οποίος τρέµει κάθε άνθρωπο που θα
τον πλησιάσει φορώντας στολή, άρα θα αντισταθεί και θα ξεφύ-
γει, σε ικανό να υπογράφει την καταδίκη του για να φεύγει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει ξανά το κουδούνι λήξεως του χρό-
νου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, ειλικρινά σας λέω, σε ένα λεπτό.
Οι δώδεκα µήνες µπορεί να ακούγονται πολύ καλοί, γιατί θα

σας επιτρέψουν να κάνετε τι; Να διευρύνετε τη διοικητική κρά-
τηση για καλό των κρατουµένων; Έρχονται καραβιές από κάτω.
Ξέρετε γιατί κάποιος δεν µπορεί να βασιστεί σε αυτή τη µετα-
τροπή σε κακούργηµα, όπως την έχετε, για την οποία δεν έχει
κάποιος αντίρρηση; Η δουλεµπορία οφείλει να είναι κακούργηµα.
Γιατί να σας πιστέψω; Κι αν το θέλετε, γιατί να σας πιστέψω;

Θα σας πω. Αυτό που έγινε στη Μανωλάδα προχθές είναι εξω-
φρενικό. Πιάστηκαν δύο. Ξυλοδάρθηκαν. Τους έδεσαν πίσω από
τα µηχανάκια. Έγινε χθες η δίκη. Προσάγονται µε την κατηγορία
του κακουργήµατος, ενώ δεν έχει βρεθεί ούτε ένας –και δεν βρέ-
θηκε- στο δικαστήριο που να έχει πει ότι πήραν ένα πρόβατο. Νο-
µίσαν ότι θα το έπαιρναν. Και αυτοί που τους ξυλοδείρανε και
τους έβαλαν λες και ήταν ο Αχιλλέας που πήρε το πτώµα του
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Έκτορα και τους έσερναν µε τα µηχανάκια στην πόλη, πήγαν για
πληµµέληµα. Τι µου λέτε, λοιπόν, τώρα κακούργηµα; Κακούρ-
γηµα για ποιους;

Σας το είπα και χθες στη συζήτηση επί της αρχής. Να γίνει κα-
κούργηµα, αλλά να είναι ορισµένη η δουλεµπορία ανθρώπων. Να
πηγαίνει και σε αυτούς που εκµεταλλεύονται την εργατική δύ-
ναµη των µεταναστών. ∆ιότι αλλιώς –θέλω να µου πείτε- θα θε-
ωρείται αυτοµάτως κακούργηµα αν κάποιος επιτρέψει σε
κάποιον -και φύγει από ρουφιανιά- να κινηθεί, διωκόµενος, στο
κτήµα του µέσα από το φράχτη; Θα τον έχει διευκολύνει; Θα τον
έχει στεγάσει; Θα πρέπει να κουβαλάει µάρτυρες τη νύχτα κρώ-
ζοντα όρνεα για το αν ήταν επί οικονοµικό αντίτιµο;

Κοιτάξτε να δείτε, είµαστε µία χώρα της οποίας η πολιτική και
οι διεθνείς συµβάσεις συγκαταλέγονται σε εκείνες των µικρότε-
ρων ή φιλοδόξων να γίνουν ιµπεριαλιστικές χώρες πολιτικών που
παράγουν µετανάστες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει ξανά το κουδούνι λήξεως του χρό-
νου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Όταν είσαι, λοιπόν, µία χώρα που παράγει µετανάστες, οφεί-
λεις να τους αντιµετωπίζεις µε τις προτάσεις που σας είπαµε.
Έγγραφα για να πάνε σε χώρες όσοι θέλουν.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρία Κανέλλη, σας
παρακαλώ να ολοκληρώσετε.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: ∆ιεύρυνση της έννοιας του πολιτικού ασύ-
λου για µετανάστες που έρχονται από χώρες εµπόλεµες. Χώροι
κράτησης ανθρώπινοι και ουσιαστικοί. Έτσι θα λυθεί το πρό-
βληµα στη ρίζα του. ∆εν θα λυθεί µε «σκούπες», που καταλήγουν
στο να διαπραγµατεύονται την ψυχή των ανθρώπων και να φτιά-
χνουν ατελείωτες στρατιές εκµεταλλευτών και ρουφιάνων που
θα περνάνε σε αυτό τον τόπο ατιµώρητοι µε τίµηµα τη ζωή, την
εργασία και τη δούλεψη, τον τρόµο και την αναπνοή των µετα-
ναστών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστώ.
Το λόγο έχει η κ. Σοφία Ανδριοπούλου από το ΣΥΡΙZΑ.
Καλωσορίσατε και καλορίζικη. Προσπαθήστε να κινηθείτε στα

οκτώ λεπτά και θα έχετε και την ανοχή του Προεδρείου, αν χρει-
άζεται.

ΣΟΦΙΑ ΑΝ∆ΡΙΟΠΟΥΛΟΥ: Θα κάνω οποιαδήποτε προσπάθεια.
Θετική θα µπορούσε να χαρακτηριστεί οποιαδήποτε προσπά-

θεια διευκολύνει την επιτάχυνση της δικαιοσύνης, της απονοµής
της δικαιοσύνης.

Ως Συνασπισµός Ριζοσπαστικής Αριστεράς µπορούµε να
υπερψηφίσουµε τα άρθρα του παρόντος κεφαλαίου, εκτός –κα-
τηγορηµατικά όχι!- από το άρθρο 35. ∆εν κατανοούµε και δεν
υπερψηφίζουµε διάταξη που σε περίοδο οικονοµικής κρίσης και
ανασφάλειας περιορίζει το δικαίωµα πρόσβασης των πολιτών
στη δικαιοσύνη και καταργεί το ένδικο µέσο της αναίρεσης, όταν
το οικονοµικό αντικείµενο της διαφοράς είναι κατώτερο των
40.000 ευρώ και 200.000 ευρώ για διαφορές από δηµόσια σύµ-
βαση. Τα ποσά αυτά είναι εξαιρετικά υψηλά και δεν εξυπηρετούν
ούτε το σκοπό για τον οποίο υιοθετούνται ούτε το κοινωνικό καλό
και σε περίοδο οικονοµικής επισφάλειας.

Στο ίδιο πλαίσιο καταψηφίζουµε και το άρθρο 33 περί της αύ-
ξησης των αναφερόµενων σε αυτό παραβόλων.

Σε σχέση µε το κεφάλαιο Ε’, περί θεµάτων Ελεγκτικού Συνε-
δρίου, ψηφίζουµε «παρών» στα άρθρα 37, 38 και 41, κρατώντας
επιφυλάξεις και καταψηφίζοντας τα άρθρα 39 και 40, λαµβάνο-
ντας υπ’όψιν και το σχετικό υπόµνηµα και ψήφισµα του Συλλόγου
Υπαλλήλων Ελεγκτικού Συνεδρίου που µας κοινοποιήθηκε σή-
µερα.

Καταψηφίζουµε και το άρθρο 45, για το οποίο όσο κι αν κατα-
νοούµε την ανάγκη των Υπουργείων ή του Ταµείου ΤΑΧ∆ΙΚ να
λύσει νοµικά προβλήµατα που εµποδίζουν την αποκατάσταση κά-
ποιων συµβατικών υποχρεώσεων. Εντούτοις, δεν µπορούµε να
ψηφίσουµε ένα καθεστώς, το οποίο εκ των πραγµάτων, όχι γιατί
δεν τηρήθηκαν κάποιες άλλες διατάξεις εργατικής νοµοθεσίας,
αλλά διότι από την ίδια του τη φύση αυτού του νέου θεσµού της
ανάθεσης των υπηρεσιών καθαριότητας σε ιδιωτικές εταιρείες,
δηµιουργεί ένα πολυπλόκαµο τέρας το οποίο ενυπάρχει σε αυτή
την επιλογή από τη ρίζα του. Προς αυτή την κατεύθυνση πρέπει
να καταγγελθεί για να πάψουν αυτού του είδους οι ρυθµίσεις.

Κάθε δηµόσια υπηρεσία να οργανώσει την υπηρεσία καθαριότη-
τάς της.

Τώρα πάµε ξανά στην περιβόητη τροπολογία για τους µετα-
νάστες, στην οποία αναφερθήκαµε και χθες.

Μόνο και µόνο από το πρώτο άρθρο θα πρέπει να απορριφθεί
η παρούσα τροπολογία στο σύνολό της. Η αδυναµία οριοθέτη-
σης των λόγων που καθιστούν κάποιον επικίνδυνο για τη δηµόσια
τάξη και ασφάλεια, δηµιουργεί µεγάλα προβλήµατα και προκα-
λεί αυθαίρετες ερµηνείες κυρίως εκ µέρους της διοίκησης.

Με νόµους που περιγράφουν έναν ασαφή κίνδυνο, όπως αυτό
κατά της δηµόσιας ασφάλειας και παράβαση θεµελιωδών αρχών
του Ποινικού ∆ικαίου, όπως το τεκµήριο αθωότητας, δεν µπορεί
να πει κανείς ότι η ρύθµιση αυτή µπορεί να είναι µία ουσιαστική
παρέµβαση για τη µεταναστευτική πολιτική. Μπορεί να υπάρχει
πρόβληµα στην επικαιρότητα, το οποίο να είναι η µεγάλη συρ-
ροή παράνοµων µεταναστών στην Ελλάδα. Αυτό, όµως, δεν αντι-
µετωπίζεται µε σπασµωδικές κινήσεις και µε ουσιαστική
κατάλυση των βασικών αρχών που στηρίζουν το νοµικό µας πο-
λιτισµό.

Στη συγκεκριµένη περίπτωση είναι σαφές ότι η αδυναµία του
κράτους να επαναπροωθήσει τους παράνοµους µετανάστες, δεν
σηµαίνει ότι δύναται να νοµιµοποιεί την παράταση της κράτησης
επί εξάµηνο και δωδεκάµηνο -και δεν µας έχει διευκρινίσει ακόµα
ο κύριος Υπουργός αν ουσιαστικά θα είναι δεκαοκτάµηνο, που
ζητήσαµε από χθες- αφού παραβιάζει καταφανώς κοινοτικούς
και εθνικούς κανόνες δικαίου.

Επιπλέον, µεγάλη προβληµατική δηµιουργεί το γεγονός ορ-
γάνωσης κέντρων υποδοχής –στην ουσία εγκαταλελειµµένα
στρατόπεδα, που δεν χρησιµοποιεί πλέον ο Ελληνικός Στρατός-
µε αρκετές επιφυλάξεις για το αν πληρούν ή θα πληρούν συν-
θήκες υγιεινής κι αν έχουν ή θα έχουν άλλες υποστηρικτικές
δοµές για την υποστήριξη των ανθρώπων, ανθρώπων που θα
αναγκαστούν να παραµείνουν εκεί.

Για τους λόγους αυτούς και όσους έχουν αναλυθεί από χθες
καταψηφίζουµε κατηγορηµατικά την τροπολογία αυτή.

Σε σχέση µε την τροπολογία για την αλλαγή στον Κώδικα Πο-
λιτικής ∆ικονοµίας ουσιαστικά τασσόµαστε «υπέρ». Σε σχέση µε
την τροπολογία για τους ΟΤΑ είναι γνωστό το πρόβληµα της ορ-
γάνωσης αυτοτελών υπηρεσιών καθαριότητας και το καθεστώς
των συµβάσεων ανάµεσα στους πρωτοβάθµιους ΟΤΑ και φυσικά
ή νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου καθώς και αµιγών δηµοτι-
κών επιχειρήσεων. Επ’ αυτού ως Συνασπισµός Ριζοσπαστικής
Αριστεράς έχουµε σταθερή θέση υπέρ µιας λύσης που θα προ-
βλέπει την κάλυψη των πάγιων και διαρκών αναγκών στον τοµέα
της καθαριότητας από µόνιµο προσωπικό.

Θα µπορούσαµε να συζητήσουµε την προτεινόµενη ρύθµιση
σε σχέση µόνο µε τους δήµους που λόγω ειδικών συνθηκών µπο-
ρούµε να τους ονοµάσουµε «τουριστικούς δήµους». Αντιµετωπί-
ζουν πληθυσµιακές αλλαγές, αλλά βλέπουµε ότι στη
συγκεκριµένη τροπολογία δεν γίνεται ανάλογη διαφοροποίηση.

Ως προς τα προγράµµατα των αναπτυξιακών καλώς και έρχε-
ται η παράτασή τους, αλλά πρέπει να βρεθεί µια λύση για µόνιµη
και διαρκή λειτουργία τους µε µόνιµο προσωπικό και χρηµατο-
δότηση από κοινοτικά και εθνικά κονδύλια. Πρόκειται για κοινω-
νικές ανάγκες και δεν επιτρέπουν ερασιτεχνισµούς και
πισωγυρίσµατα, αλλά σταθερή στήριξη και ενδιαφέρον.

Αν και θεωρούµε ότι η δεύτερη πρόταση κινείται σε θετική κα-
τεύθυνση λόγω της ρύθµισης για τον τοµέα της καθαριότητας,
δεν µπορούµε να την ψηφίσουµε στο σύνολό της.

Σε σχέση µε την τροπολογία που έχει καταθέσει ο συνάδελ-
φος Βουλευτής Ηρακλείου Λευτέρης Αυγενάκης έχουµε να το-
νίσουµε τα εξής: Έχει ήδη γνωµοδοτηθεί από τους αρµόδιους
φορείς της δικαιοσύνης η αναγκαιότητα δηµιουργίας των εφε-
τείων αυτών, τα οποία για λόγους προεκλογικής σκοπιµότητας
δεν έχουν ακόµη ιδρυθεί. Ζητούµε επιτέλους την ίδρυση των
εφετείων αυτών και υπερψηφίζουµε την παρούσα τροπολογία.

Σε σχέση µε την τροπολογία που κατατέθηκε από την κοινο-
βουλευτική οµάδα του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος συ-
ντασσόµαστε µε την επιχειρηµατολογία που αναλύθηκε από την
κ. Λιάνα Κανέλλη και την υπερψηφίζουµε.

Σε σχέση µε την τροπολογία που κατατέθηκε από Βουλευτές
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του ΠΑΣΟΚ αν και είµαστε «κατά» της ίδρυσης νέων φυλακών ως
νέες φυλακές και όχι αντικατάσταση των παλιών γιατί και επι-
στηµονικά, αλλά και πρακτικά έχουν αποδείξει ότι δεν λύνουν ου-
σιαστικά το θέµα της αποσυµφόρησης των φυλακών –στο
µέλλον και αυτές οι φυλακές θα γεµίσουν µε την πολιτική που
ακολουθείται στην Ελλάδα- θεωρούµε ότι πράγµατι πρέπει να
στελεχωθούν δυναµικά για να µπορέσουν να επιτελέσουν το
ρόλο τους.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πάρα

πολύ τη συνάδελφο από το ΣΥΡΙΖΑ.
Συνεχίζουµε µε τον ειδικό αγορητή και Βουλευτή Αθηνών του

ΛΑΟΣ κ. Αθανάσιο Πλεύρη για οκτώ λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, τα άρθρα για την επιτάχυνση της δικαιο-

σύνης θα τα υπερψηφίσουµε. Εµείς θεωρούµε εύλογη και την
αύξηση του παραβόλου που υπάρχει, διότι προφανώς όταν θα
έχει κριθεί ότι είναι προδήλως αβάσιµο το ένδικο µέσο οι κρίσεις
συνήθως αυτές είναι και οιονεί ακολουθούν την απόφαση, αλλά
και πλέον επιβαρύνεται η δικαιοσύνη µε µια επιπλέον υπόθεση
και πρέπει επιτέλους για την επιτάχυνση να υπάρξει αυτή η αύ-
ξηση και άλλωστε αν ευδοκιµήσει το ένδικο µέσο θα επιστραφεί
το παράβολο.

Όσον αφορά τώρα για το θέµα της αναίρεσης, κύριε Υπουργέ,
ακούγεται µια επιχειρηµατολογία εδώ πέρα, αλλά εγώ πιστεύω
ότι από τη στιγµή που θα έχει κριθεί στην ουσία δεν ισχύει αυτό
που λέει ότι δεν δίνεται η δυνατότητα του δικαστικού ελέγχου. Το
ανώτατο δικαστήριο που είναι στη συγκεκριµένη περίπτωση για
να εξετάσει όχι ακυρωτικά, εξετάζει τις αναιρέσεις, θεωρούµε
ότι δεν πρέπει να επιβαρύνεται µε υποθέσεις που είναι χαµηλό-
τερης οικονοµικής αξίας. Άρα θα συµφωνήσουµε και µε αυτό το
άρθρο. Συνεπώς από το άρθρο 30 έως και το 36 τα ψηφίζουµε
όλα.

Στο άρθρο 37 εµείς δεν συµφωνούµε µε αυτήν την επέκταση
που υπάρχει και για ποιο λόγο θα πρέπει να επιβαρύνεται για
προσωπικές ουσιαστικά υποθέσεις η υπηρεσία.

Τα άρθρα 38, 39, 40 και 41 θα τα ψηφίσουµε όπως και το
άρθρο 42. Για το άρθρο 43 θεωρούµε ότι πρέπει να υπάρχει ο
έλεγχος και η επιθεώρηση σε όλους και στους Προέδρους και
συνεπώς θα το καταψηφίσουµε.

Το άρθρο 44 το υπερψηφίζουµε. Το άρθρο 45 θα το καταψη-
φίσουµε. ∆ιατηρούµε και έναν προβληµατισµό για το άρθρο 46
σ’ αυτό που ειπώθηκε ότι πρέπει πλέον να πηγαίνουµε σε διαδι-
κασίες ΑΣΕΠ. Καταλαβαίνω την ανάγκη που έχετε να καλύψετε
κάποιες θέσεις, αλλά σιγά-σιγά πρέπει να µπούµε στο καθεστώς
της διαφάνειας.

Και το άρθρο 47 θα το καταψηφίσουµε, εκτός αν µας δώσετε
κάποιο σκεπτικό, γιατί ισχύει αυτή η ηµεροµηνία 7.6.2008.

Τώρα, για τις τροπολογίες. Η τροπολογία που αναφέρεται για
τους ΟΤΑ, κύριε Υπουργέ, υποχρεωτικά θα την ψηφίσουµε.
Όµως, πρέπει επιτέλους κάποια στιγµή να λυθούν αυτά τα ζητή-
µατα. ∆ηλαδή, µπαίνουµε σε µια διαδικασία -ως νοµοθετικό
σώµα- γνωρίζοντας τις δυσκολίες που υπάρχουν να αναγκαζό-
µαστε να υπερψηφίζουµε κάποιες τροπολογίες, αλλά επιτέλους
πρέπει να δοθεί µια λύση. ∆εν είναι δυνατόν αυτό το καθεστώς
να διαιωνίζεται.

Για την τροπολογία για τη διευκόλυνση που έχετε για την
άσκηση των ένδικων µέσων θα το υπερψηφίσουµε. Άκουσα τον
προβληµατισµό της κ. Κανέλλη. Ίσως να τοποθετηθείτε, κύριε
Υπουργέ, αλλά τουλάχιστον δεν νοµίζω εγώ ότι δηµιουργεί κά-
ποιο πρόβληµα όπως είναι µε το ειρηνοδικείο. Εµείς θα το υπερ-
ψηφίσουµε και είναι και ένα πάγιο αίτηµα για τη διευκόλυνση και
των συναδέλφων δικηγόρων.

Για τις τροπολογίες των Βουλευτών είναι σωστή η τροπολογία
του κ. Αυγενάκη. Βέβαια, αντιλαµβανόµαστε ότι δεν υπάρχει κά-
ποιος που να διαφωνεί προς αυτήν την κατεύθυνση. Το θέµα
είναι όµως και καθαρά θέµα κονδυλίων και θέµατα πολιτικής βού-
λησης και θέµατα οργάνωσης. Είναι µια ωραία πρόταση, αλλά
δεν ξέρουµε κατά πόσο υπάρχει η δυνατότητα αυτήν τη στιγµή
να υλοποιηθεί, αλλά οπωσδήποτε πρέπει επιτέλους κάποια
στιγµή να λυθεί αυτό. ∆εν µπορεί οι άνθρωποι για να πάνε σε

εφετείο να κάνουν τεράστιες αποστάσεις και στα νησιά µας,
αλλά και στην ηπειρωτική Ελλάδα. Πρέπει επιτέλους να λυθεί
αυτό το ζήτηµα, κύριε Υπουργέ, τουλάχιστον να υπάρξει ένα
χρονοδιάγραµµα να δούµε πότε είναι δυνατόν να επιτευχθεί κάτι
τέτοιο.

Στη σωστή κατεύθυνση είναι και η τροπολογία των συναδέλ-
φων του ΠΑΣΟΚ της κ. Τζάκρη και των λοιπών συναδέλφων. Θε-
ωρούµε ότι πρέπει να στελεχωθούν προς αυτήν την κατεύθυνση.
Πάλι δεν ξέρουµε σε επίπεδο δυνατότητας αυτήν τη στιγµή από
το Υπουργείο, αλλά πρέπει να έχετε υπ’όψιν σας ότι είναι προς
τη σωστή κατεύθυνση για την εύρυθµη λειτουργία του σωφρο-
νιστικού καταστήµατος.

Για την τροπολογία των συναδέλφων του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδος θα επιφυλαχθώ υπό την έννοια ότι δεν γνωρίζω
το θέµα. Θα κοιτάξω να ενηµερωθώ. Βλέπω ότι βρίσκεται προς
τη σωστή κατεύθυνση απλώς επιφυλάσσοµαι στο διάστηµα που
γίνεται η συζήτηση να δω πώς ακριβώς είναι το καθεστώς για να
µπορέσω να τοποθετηθώ πιο υπεύθυνα.

Τώρα ερχόµαστε στην τροπολογία για τη µετανάστευση. Κύριε
Υπουργέ, εµείς θεωρούµε το µεταναστευτικό αυτήν τη στιγµή ότι
είναι το µεγαλύτερο εθνικό πρόβληµα που υπάρχει στη χώρα.
Είναι ένα πρόβληµα που έχει να κάνει άµεσα σε συνδυασµό µε
την υπογεννητικότητα ουσιαστικά µε την ύπαρξη όχι του ελληνι-
κού έθνους, όσο και εάν αυτό ακούγεται κατά πολλούς ότι είναι
κάπως υπερβολικό. Είναι µια πραγµατικότητα. Αυτήν τη στιγµή
υπάρχει µια φοβερή µεταναστευτική ροή. Βέβαια, άκουσα να γί-
νεται επίκληση εδώ του Ξένιου ∆ία. Ο Ξένιος ∆ίας στην αρχαία
Ελλάδα ισχύει µόνο για τους Έλληνες που ήταν για άλλες πό-
λεις, αλλά σε κάθε περίπτωση πιστεύω ότι αν κάποιος δει πώς
είναι το καθεστώς της ξενηλασίας που υπάρχει στην αρχαία Ελ-
λάδα, σε καµµία περίπτωση δεν θα ήθελε να έλθει να το εφαρ-
µόσει εδώ. Εκτός αν θέλετε να σας φέρω ακριβώς πώς είναι το
νοµικό καθεστώς στην αρχαία Ελλάδα για τους ξένους και αν θέ-
λετε να το εφαρµόσουµε εµείς δεν έχουµε κανένα πρόβληµα.
Αλλά πιστεύω ότι µάλλον το νοµοθετικό σώµα εδώ πέρα δεν θα
λειτουργούσε. Ούτε θέµα κοινωνικών δικαιωµάτων υπήρχε ούτε
θέµα πολιτικών δικαιωµάτων υπήρχε. Επικρατούσε πλήρως το
όµαιµον για να υπάρχει η ιθαγένεια, οµότροπον, οµόγλωσσον,
πράγµατα που εµείς τα πιστεύουµε τουλάχιστον και κάποιοι µας
λένε ακραίους. Βέβαια, οι αρχαίοι Έλληνες πάνω σε αυτά στή-
ριξαν και το νοµικό τους σύστηµα και γενικότερα τον πολιτισµό
τους.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Και τη σφαγή της Μιλήτου οι αρχαίοι Έλ-
ληνες την έκαναν.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Και η Μίλητος ήταν αρχαίοι Έλληνες.
Οι αρχαίοι Αθηναίοι την έκαναν, αλλά εσείς κάνατε επίκληση του
Ξένιου ∆ία και απλώς σας αναφέρω ότι ο Ξένιος ∆ίας ίσχυε µόνο
για τους Έλληνες.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Πόρρω απέχετε από την έννοια της …
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Και αν θέλετε να φέρετε τη νοµοθε-

σία της Αθήνας ή της Σπάρτης για τους ξένους και να δούµε,
τέλος πάντων, αν συµφωνείτε µε αυτό το καθεστώς.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Να επανέλθουµε
στα σηµερινά, κύριε Πλεύρη!

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Πάντως, χαίροµαι ιδιαιτέρως που η
εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος εδώ πέρα έκανε επί-
κληση της θρησκείας. Είναι σηµαντικό αυτό. Αυτό είναι µια επι-
τυχία και µόνο το γεγονός ότι γίνεται επίκληση της θρησκείας.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Τίνος είναι η επιτυχία; Μήπως είναι και δική
σας;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Για εµένα είναι κάτι πολύ ευχάριστο
να ακούω από εκπρόσωπο του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δος να στηρίζει την επιχειρηµατολογία για να µας πείσει για τη
χριστιανική θρησκεία. Αυτό εµάς µας αρέσει.

Κύριοι συνάδελφοι, ότι υπάρχει ο ανθρωπισµός, υπάρχει. ∆εν
διαφωνεί κανείς. Όµως, αυτήν τη στιγµή τα πράγµατα είναι απλά
µαθηµατικά, δεν είναι θέµα ανθρωπισµού ή µη ανθρωπισµού. Η
χώρα δεν µπορεί να αντέξει όλη αυτή την κίνηση µεταναστών
που υπάρχει. Είναι αδύνατον.

Και για να αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα, κύριε Υπουργέ, ξε-
κινάµε από το να γνωρίζουµε το πρόβληµα. Σας ενηµερώνω ότι
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αυτήν τη στιγµή αµφιβάλλω εάν η Κυβέρνησή σας ξέρει το πρό-
βληµα. Και θα σας πω γιατί. Επίσηµα αναφέρει ο Υπουργός των
Εσωτερικών ότι το πρόβληµα αφορά ογδόντα χιλιάδες ανθρώ-
πους, θεωρεί ότι οι λαθροµετανάστες αυτήν τη στιγµή είναι
ογδόντα χιλιάδες, και έρχεται το Ινστιτούτο Μεταναστευτικής
Πολιτικής και λέει ότι είναι εκατόν ογδόντα χιλιάδες. Εγώ θεωρώ
ότι αν πιστεύει η Κυβέρνηση ότι αυτά είναι τα νούµερα, τότε ξε-
κινά από µια λάθος βάση, διότι εάν αυτά είναι τα νούµερα, δεν
υπάρχει πρόβληµα.

Προφανέστατα, κύριε Υπουργέ, δεν είναι αυτά τα νούµερα. Τα
νούµερα είναι τελείως διαφορετικά. Υπάρχει µια συνεχής είσο-
δος µεταναστών και είναι λάθος να συνδέουµε τη µεταναστευ-
τική ροή που υπήρξε στη δεκαετία του 1990 και προερχόταν
κυρίως από ευρωπαϊκούς λαούς που λίγο-πολύ µε την πορεία
της Ευρωπαϊκής Ένωσης είναι βέβαιο ότι πολλοί από αυτούς
έχουν αποκτήσει ήδη την ιδιότητα του Ευρωπαίου πολίτη, κά-
ποιοι άλλοι θα την αποκτήσουν µελλοντικά, µε τη µεταναστευ-
τική ροή που υπάρχει από την Ασία και την Αφρική µε σκληρά
µουσουλµανικά στοιχεία, µε φοβερούς δείκτες στις γεννήσεις.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ο Ξένιος ∆ίας, δηλαδή, ήταν Ευρωπαίος.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Όποιος πιστεύει, δηλαδή, ότι αυτόν

τον κόσµο που έρχεται µπορούµε να καταφέρουµε να τον απορ-
ροφήσουµε, όταν εµείς έχουµε 0,9% δείκτες, είναι πολύ γελα-
σµένος. Σας ενηµερώνω ότι από τις αποικίες της Γαλλίας όσοι
πήγαν στη Γαλλία, οι οποίοι µιλούσαν τη γαλλική γλώσσα, δεν
απορροφήθηκαν. Μήπως απορροφήθηκαν οι Ινδοί στην Αγγλία,
που ήταν αποικία της Αγγλίας και µιλούσαν όλοι τα αγγλικά; ∆εν
γίνεται να απορροφήσουµε όλη αυτήν τη µάζα, όχι µόνο η Ελ-
λάδα ούτε η Ευρώπη. Συνεπώς το πρόβληµα είναι ξεκάθαρα
αυτή τη στιγµή αριθµητικό. ∆εν γίνεται η Ευρώπη να απορροφή-
σει όλες αυτές τις µεταναστευτικές ροές.

Και προφανώς για να προστατευθούµε, πρέπει να γίνουν τα
εξής: Πρώτον, είχαµε πει πολύ πριν τις εκλογές τη λέξη «ποσό-
στωση». ∆εν άρεσε. Πρέπει να υπάρξει ποσόστωση, κύριε
Υπουργέ. ∆εν µπορεί αυτή τη στιγµή να έχουµε 10% και 20% µε-
τανάστες στην Ελλάδα. Να υπάρξει ποσόστωση και αναλογικά
σε όλες τις ευρωπαϊκές χώρες. Ανάλογα µε τον πληθυσµό κάθε
ευρωπαϊκή χώρα –να πιέσουµε προς αυτήν την κατεύθυνση- να
έχει αντίστοιχο ποσοστό.

∆εύτερον, πρέπει να γίνει πίεση στην επαναπροώθηση. Πίεση
στην επαναπροώθηση, όµως, σηµαίνει όχι ότι συζητάµε για την
Τουρκία και τι κάνει η Τουρκία πέντε χρόνια τώρα. Αύριο το πρωί
να πάει η Κυβέρνησή σας και να πει ότι σταµατά κάθε κουβέντα
για την ενταξιακή πορεία της Τουρκίας. Όχι το βάζουµε ως όρο.
Σταµατάµε αύριο το πρωί τη συζήτηση, σταµατάνε τα κονδύλια
να πηγαίνουν προς την Τουρκία, εάν η Τουρκία δεν σεβαστεί την
επαναπροώθηση. Αυτά είναι δύο βασικά µέτρα που µπορεί να γί-
νουν άµεσα.

Ερχόµαστε τώρα και στην τροπολογία ως τροπολογία, γιατί
προφανώς είναι προς αυτήν την κατεύθυνση που έχετε. Τα άλλα
είναι θέµατα γενικότερης εξωτερικής πολιτικής και Υπουργείου
Εσωτερικών. Εµείς θα την ψηφίσουµε την τροπολογία και συµ-
φωνούµε ότι η αυστηροποίηση κάποιων συµπεριφορών µπορεί
να λειτουργήσει αποτρεπτικά. Γνωρίζουµε, όµως, εκ των προτέ-
ρων ότι αυτό από µόνο του δεν θα λύσει το πρόβληµα. Πραγµα-
τικά πρέπει να είναι κακούργηµα η διακίνηση ανθρώπων µε ή
χωρίς χρήµατα, διότι αυτή τη στιγµή ουσιαστικά µόνο εάν
υπήρχε κίνδυνος της ζωής των µεταναστών θα µιλούσαµε για κα-
κούργηµα. Προσπαθούσαν πολλές φορές τα δικαστήρια, κάνο-
ντας διασταλτική ερµηνεία, επειδή έβλεπαν ότι ήταν κλασικοί
δουλέµποροι, να βρίσκουν κίνδυνο για να τους ρίξουν το κα-
κούργηµα.

Είναι σωστή η κατεύθυνση την οποία έχετε, είναι σωστή η κα-
τεύθυνση µε την άσκηση ποινικής δίωξης, επειδή είναι επικίνδυ-
νος για τη δηµόσια τάξη και γενικότερα πρέπει να πάµε και στην
πολιτική των αντικινήτρων, κύριε Υπουργέ. Ξέρω ότι αυτό ενδε-
χοµένως σε κάποιους δεν αρέσει, αλλά αυτή είναι η πραγµατι-
κότητα. Αυτήν τη στιγµή το µήνυµα που υπάρχει είναι, πάµε στην
Ελλάδα και δεν θα έχουµε κανένα πρόβληµα. Στη χειρότερη των
περιπτώσεων ή θα βρεθούµε στον Άγιο Παντελεήµονα, στην
Οµόνοια ή σε κάποιο κέντρο υποδοχής και από εκεί και πέρα,

µετά τους δώδεκα µήνες, που το ψηφίζουµε και αυτό, θα κυκλο-
φορούµε ελεύθερα.

Πρέπει επιτέλους να καταλάβουν ότι εδώ, στην Ελλάδα, υπάρ-
χουν νόµοι που πρέπει να τηρούνται. Και πρέπει να πάµε και στην
κατεύθυνση ποινικοποίησης συµπεριφορών εργοδοτών που χρη-
σιµοποιούν παράνοµους µετανάστες, ώστε να µην υπάρχει η
δουλειά για να αναγκάζονται να µην έρχονται και πρέπει να πάµε
και σε κατευθύνσεις της εφαρµογής του Ποινικού Κώδικα ως
προς την παράνοµη είσοδο και να επιβάλλονται ποινές σε όσους
παράνοµα µπαίνουν.

Πρέπει να πάµε και στην πολιτική των αντικινήτρων. Αντιλαµ-
βάνοµαι ότι η πολιτική των αντικινήτρων ενδεχοµένως δεν ηχεί
ωραία, αλλά είναι µία ρεαλιστική πολιτική, γιατί ώσπου να τελει-
ώσουν οι πόλεµοι και η εξαθλίωση, που δεν εξαρτάται µόνο από
την Ελλάδα, δεν είναι δυνατόν στην Ελλάδα να δεχτούµε ένα δι-
σεκατοµµύριο ανθρώπων που είναι κάτω από τα όρια της φτώ-
χειας. Προφανώς πρέπει να προστατευθούµε.

Προς αυτήν την κατεύθυνση θα ψηφίσουµε κάθε νοµοσχέδιο
που φέρνετε, όµως, αντιλαµβάνεστε και ο ίδιος, κύριε Υπουργέ,
ότι εάν µείνουµε µόνο σε αυτά, θα περάσει και το δωδεκάµηνο
και θα βγουν έξω. Πρέπει αυτό το οποίο κάνετε τώρα, να συν-
δυαστεί στοχευµένα και µε άλλες ενέργειες, για να επιτευχθεί η
επαναπροώθηση και η ποσόστωση που φοβόσασταν να την πείτε
-φοβάστε ίσως ακόµα να την πείτε για να µη σας φωνάξει η Αρι-
στερά- όµως, όλα σιγά-σιγά τα κόµµατα -που ανήκετε στο Ευ-
ρωπαϊκό Λαϊκό Κόµµα- µιλούν ξεκάθαρα για όρια. Πρέπει
επιτέλους και στην Ελλάδα να υπάρξουν όρια.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστώ πολύ τον
κ. Πλεύρη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Τµήµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στους χώρους του Μεγάρου της Βουλής των Ελλήνων, είκοσι
οχτώ µέλη του ΚΑΠΗ Νέας Περάµου Αττικής.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ.
Ευάγγελος Βενιζέλος.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δεν
είχα την ευκαιρία χθες κατά τη συζήτηση επί της αρχής να ανα-
φερθώ ούτε καν ακροθιγώς στο κεφάλαιο του νοµοσχεδίου που
αφορά στο Συµβούλιο της Επικρατείας και δευτερευόντως στο
Ελεγκτικό Συµβούλιο.

Η επιστήµη του δηµοσίου δικαίου έχει απασχοληθεί επί πάρα
πολύ χρόνο µε το ζήτηµα της συνταγµατικής κατοχύρωσης της
αίτησης αναιρέσεως σε αντιδιαστολή µε την αδιαµφισβήτητη
πλήρη συνταγµατική κατοχύρωση της αίτησης ακυρώσεως ενώ-
πιον του Συµβουλίου της Επικρατείας. Και είναι αλήθεια πως από
το 2002 η νοµολογία του Συµβουλίου της Επικρατείας, µε ειση-
γητή µάλιστα το Γεώργιο Κουβελάκη, έχει διαµορφώσει ερµη-
νευτικά το πλαίσιο µέσα στο οποίο µπορεί να ασκείται η αίτηση
αναίρεσης ως έκφραση του δικαιώµατος δικαστικής προστασίας
που κατοχυρώνεται στο άρθρο 20 του ελληνικού Συντάγµατος
και στο άρθρο 6 της Ευρωπαϊκής Σύµβασης ∆ικαιωµάτων του
Ανθρώπου. Βέβαια όλα αυτά εξειδικεύονται στο άρθρο 95 του
Συντάγµατος, που είναι µία κορυφαία επίσης διάταξη, ένας από
τους πυλώνες του κράτους δικαίου.

Συµφωνώ µε κάθε προσπάθεια να επιβληθούν θεσµοί διήθη-
σης της αίτησης αναίρεσης στο βαθµό που δεν παραβιάζεται κά-
ποιο ουσιαστικό δικονοµικό δικαίωµα, στο βαθµό που ο
διοικούµενος, ο διάδικος απολαµβάνει πλήρους δικαστικής προ-
στασίας και έχει την αίσθηση ότι ακούστηκε και δικάστηκε στο
πλαίσιο µίας δίκαιης διοικητικής δίκης.

Το νοµοσχέδιο διαµορφώνει µε έναν αρκετά έντονο τρόπο ένα
µηχανισµό του λεγόµενου certiorari στο χώρο της αίτησης αναί-
ρεσης ενώπιον του Συµβουλίου της Επικρατείας. Η θέση µας
είναι επί της αρχής θετική, αλλά πρέπει να σας πω ότι παρόµοιες
διατάξεις πρέπει να επανεξετάζονται σε περιοδικά διαστήµατα
µε πολύ µεγάλη προσοχή και µε πολύ µεγάλη αυστηρότητα. Πρέ-
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πει να παρακολουθούµε πώς τίθενται τα θέµατα, πώς λειτουργεί
στην πράξη ένας παρόµοιος θεσµός, γιατί σε καµµία περίπτωση
δεν πρέπει να µην τίθενται και να µην επιλύονται ενώπιον του
Συµβουλίου της Επικρατείας ζητήµατα που συνδέονται µε τη συ-
νταγµατικότητα των νόµων, ζητήµατα που συνδέονται µε την
προστασία των θεµελιωδών δικαιωµάτων, ζητήµατα που συνδέ-
ονται µε θεµελιώδεις θεσµούς της διοικητικής µας νοµοθεσίας,
είτε αυτή είναι η φορολογική νοµοθεσία είτε είναι η νοµοθεσία
περί δηµοσίων έργων είτε είναι η νοµοθεσία περί προστασίας
του περιβάλλοντος και περί προστασίας των δασών ή των αρ-
χαίων µνηµείων.

Υπό την έννοια αυτή, ψηφίζουµε για να δοκιµάσουµε την εφαρ-
µογή του θεσµού αυτού. Και πρέπει να ζητηθεί από το Συµβού-
λιο της Επικρατείας, µετά από ένα πλήρες δικαστικό έτος
εφαρµογής των νέων αυτών διατάξεων, να υποβάλει προς τη
Βουλή έκθεση αξιολόγησης των διατάξεων αυτών µε βάση τα
κριτήρια που προανέφερα, ώστε να µπορέσει η Βουλή να επα-
νέλθει, για να εκτιµήσει εάν ο πολίτης πράγµατι προστατεύεται,
εάν ο διοικούµενος βρίσκει ενώπιον του Συµβουλίου της Επι-
κρατείας την προστασία που του επιφυλάσσουν το Σύνταγµα και
η Ευρωπαϊκή Σύµβαση ∆ικαιωµάτων του Ανθρώπου.

∆εν θέλω να επεκταθώ στα ζητήµατα αυτά, για να µην παρα-
συρθώ και από µία επαγγελµατική υπερευαισθησία, αλλά θέλω
να αξιοποιήσω το χρόνο µου για το µείζον θέµα που θέτει η κυ-
βερνητική τροπολογία, στην πραγµατικότητα το αυτοτελές νο-
µοσχέδιο για το ζήτηµα της µη νόµιµης µετανάστευσης.

Είπα και χθες, κύριε Υπουργέ –και λυπάµαι που είστε αποδέ-
κτης αυτών των παρατηρήσεων, γιατί θα έπρεπε να είναι εδώ ο
κ. Μαρκογιαννάκης για να τα ακούσει αυτά- ότι η Κυβέρνηση δεν
διαθέτει και βεβαίως δεν εφαρµόζει µια συγκροτηµένη, σοβαρή
µεταναστευτική πολιτική. Εισάγετε αυτό το νοµοσχέδιο µε τη
µορφή τροπολογίας, χωρίς να έχει διαµορφωθεί αυτή η πολιτική.
Είναι µια εκδήλωση νευρική, είναι µία απάντηση στην πίεση που
ασκεί ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός στο εσωτερικό της ευ-
ρύτερης συντηρητικής παράταξης, διότι έγινε αντιληπτό µε κα-
θυστέρηση ότι υπάρχει ένα ακροατήριο στο εσωτερικό της
ελληνικής κοινωνίας, το οποίο δεν είναι αυτόµατα ένα ακροατή-
ριο υπερσυντηρητικό ή ακραίο, το οποίο θέλει έγκυρες και πει-
στικές απαντήσεις σε σχέση µε το ζήτηµα της µετανάστευσης.
Και κυρίως σε σχέση µε το ζήτηµα της ασφάλειας και της κατα-
πολέµησης της οργανωµένης εγκληµατικότητας, αλλά και της
διάχυτης µικροεγκληµατικότητας, ιδίως στα µεγάλα αστικά κέ-
ντρα, ιδίως στην Αθήνα και τη Θεσσαλονίκη.

Και οφείλουµε να απαντήσουµε σε αυτού του είδους τις αγω-
νίες και τις επιφυλάξεις µιας µερίδας πολιτών. Όµως, οφείλουµε
να απαντήσουµε στις αγωνίες αυτές µε σοβαρότητα, χωρίς δη-
µαγωγίες, χωρίς λαϊκισµούς, χωρίς να διολισθαίνουµε σε λάθη
σε σχέση µε το κράτος δικαίου, ανθρώπινα δικαιώµατα, το Σύ-
νταγµα και το ∆ιεθνές ∆ίκαιο. Και πρέπει να εξηγήσουµε σε κάθε
πολίτη µε υποµονή, µε πειστικότητα, ότι µπορεί να υπάρξουν ορ-
γανωµένες, συστηµατικές πολιτικές, οι οποίες να αποδώσουν
αποτέλεσµα.

Η µήτρα του προβλήµατος της παράνοµης µετανάστευσης
στην Ελλάδα τώρα -το επαναλαµβάνω για πολλοστή φορά- είναι
δυστυχώς ο Κανονισµός ∆ουβλίνο II. Ο Κανονισµός ∆ουβλίνο ΙΙ
καθιστά την Ελλάδα µία χώρα που αναγκάζεται να αντιµετωπίσει
µοναχική και αδύναµη ένα τεράστιο κύµα παράνοµης µετανά-
στευσης, χωρίς να υπάρχουν µηχανισµοί πραγµατικής ευρωπαϊ-
κής κοινοτικής αλληλεγγύης. ∆ιότι υπάρχει ένα διεθνές
πρόβληµα. Υπάρχουν χώρες υψηλού κινδύνου, που ο Οργανι-
σµός Ηνωµένων Εθνών και η ίδια η Ευρωπαϊκή Ένωση χαρακτη-
ρίζουν ως χώρες υψηλού κινδύνου. Υπάρχουν χώρες, όπως η
Σοµαλία, υπάρχουν περιοχές, όπως το Νταρφούρ, στις οποίες
ζουν άνθρωποι υπό άθλιες συνθήκες, µε καθηµερινή απειλή της
ζωής τους. Και αυτοί αναζητούν µία καλύτερη τύχη. ∆εν υπάρχει
καµµία αµφιβολία ότι πρέπει να υπάρξει απάντηση ανθρωπιστική,
ευαίσθητη απέναντι σε τέτοιες περιπτώσεις.

∆εν υπάρχει, επίσης, καµµία αµφιβολία ότι οι βόρειες χώρες,
οι χώρες που δεν έχουν θαλάσσια σύνορα στη Μεσόγειο, δεν
αντιλαµβάνονται το πρόβληµα που υφίσταται η Ελλάδα, πολύ πε-
ρισσότερο από οποιαδήποτε άλλη χώρα σε σχέση µε τον πλη-

θυσµό της, πολύ περισσότερο από ό,τι η Ισπανία, η Γαλλία, η Ιτα-
λία, πολύ περισσότερο από ό,τι και η Κύπρος και η Μάλτα.

Είναι, επίσης, προφανές ότι οι άνθρωποι αυτοί, στην από-
γνωσή τους ως θύµατα δουλεµπορικών καταστάσεων, έρχονται
στην Ελλάδα, θέλοντας τελικά να βρουν τη µοίρα τους σε µία
άλλη ευρωπαϊκή χώρα, σε µία χώρα η οποία θα τους προσφέρει
την πιθανότητα µιας καλύτερης οικονοµικής εξέλιξης.

Όµως, έτσι εµείς βρισκόµαστε µεταξύ δύο πυρών, δεν µπο-
ρούµε να λύσουµε κανένα απολύτως πρόβληµα. ∆εν λύνεται το
πρόβληµα αυτό µε µέτρα τύπου FRONTEX, µε µέτρα δηλαδή κα-
ταστολής, διότι πρέπει να ληφθούν προηγουµένως πολύ σοβα-
ρές πολιτικές αποφάσεις, οι οποίες ξεκινούν από την κατάργηση
της βασικής αυτής φιλοσοφίας του Κανονισµού ∆ουβλίνο II, ώστε
η Ελλάδα να µην είναι χώρα αναγκαστικής αποθήκευσης ενός
µεγάλου αριθµού µη νοµίµων µεταναστών που θέλουν να πάνε
αλλού τελικά. Επίσης, γιατί πρέπει η Ευρωπαϊκή Ένωση πολιτικά
να τοποθετηθεί σε σχέση µε µη νοµίµους µετανάστες, προερχό-
µενους από χώρες οι οποίες στην πραγµατικότητα είναι ασύντα-
κτες και έτσι δεν υπάρχει καµµία δυνατότητα συνεργασίας µε τις
µη υφιστάµενες, ούτως ή άλλως, πρεσβείες των χωρών αυτών
στην Ελλάδα ή, εν πάση περιπτώσει, σε άλλη κοινοτική χώρα,
όπου να υπάρχει πραγµατική διπλωµατική εκπροσώπηση των
χωρών αυτών. Πώς να σε βοηθήσει η Σοµαλία ή το Σουδάν σε
σχέση µε το Νταρφούρ;

Αυτή είναι η µήτρα του προβλήµατος. Και στη συνέχεια πρέπει
επιτέλους η Βουλή να ενηµερωθεί υπεύθυνα από την Κυβέρνηση
για το ποια είναι τα πραγµατικά αριθµητικά δεδοµένα. Ο αριθ-
µός των συλλαµβανοµένων στα θαλάσσια ή χερσαία σύνορα δεν
είναι ο αριθµός αυτών που παραµένουν και σήµερα στη χώρα.
∆ηλαδή, ο αριθµός των µη νοµίµων µεταναστών που βρίσκονται
στη χώρα δεν είναι το άθροισµα των παρανόµως εισελθόντων
και συλληφθέντων τα τελευταία χρόνια, γιατί υπάρχει περαιτέρω
βεβαίως µη νόµιµη µετακίνηση. Και ο αριθµός αυτών που έχουν
υποβάλει αίτηση για χορήγηση καθεστώτος πρόσφυγα ή αν-
θρωπιστικού καθεστώτος και επικουρικής προστασίας είναι πολύ
µικρό ποσοστό του συνολικού αριθµού των µη νοµίµων µετανα-
στών. Άρα πρέπει να απογραφεί η κατάσταση αυτή, για να ξέ-
ρουµε πού βρισκόµαστε και για να µπορέσουµε να
επιχειρηµατολογήσουµε στο Ευρωπαϊκό Συµβούλιο, στο αρµό-
διο Συµβούλιο Υπουργών και όπου αλλού πρέπει γύρω από τα
θέµατα αυτά.

Εάν δεν διαµορφωθούν αυτές οι ελάχιστες συνθήκες σοβα-
ρότητος, για να χαράξουµε µία πολιτική υπεύθυνη, ευρωπαϊκή,
πολιτισµένη, αποτελεσµατική, και το κράτος θα είναι ανήµπορο
και η κοινωνία δεν θα παίρνει την απάντηση που πρέπει να πάρει
και θα ενθαρρύνονται µορφές κοινωνικού αυτοµατισµού οι
οποίες φθάνουν στο φαινόµενο της Μανωλάδας, όπου νόµιµοι
Αλβανοί µετανάστες ασκούν βία κατά παράνοµων σηµερινών µε-
ταναστών, έχοντας λησµονήσει ότι και οι σηµερινοί νόµιµοι µε-
τανάστες ήταν κάποτε παράνοµοι και νοµιµοποιήθηκαν στη
δεκαετία του ’90 στη χώρα µας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου του
κυρίου Βουλευτή)

Έρχοµαι τώρα στην τροπολογία πολύ σύντοµα, κύριε Πρόε-
δρε. Επαναλαµβάνω, κύριε Υπουργέ, ότι η πρώτη παράγραφος
της τροπολογίας καταλύει την έννοµη τάξη και το κράτος δικαίου
για το σύνολο των νοµίµων µεταναστών που βρίσκονται στη
χώρα. Για όλους εκείνους, ανεξαρτήτως ηλικίας και οικογενεια-
κής κατάστασης, που έχουν άδεια παραµονής, άδεια εργασίας,
που ζουν στην Ελλάδα, που συνεισφέρουν, που φορολογούνται,
που καταβάλλουν τις εισφορές τους, που οργανώνουν τη ζωή
τους και θέλουµε να τους ενσωµατώσουµε στην ελληνική κοινω-
νία. Λέει η διάταξη αυτή ότι τώρα µε µία απλή άσκηση δίωξης
κατά παράβαση του τεκµηρίου αθωότητας, ακόµη και για πολύ
µικρά πληµµελήµατα του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας, µπορεί
να διαταχθεί το ακραίο µέτρο της απέλασης, χωρίς καµµία άλλη
δικαιολογία. Γιατί αυτός κατά του οποίου ασκείται µία τέτοια ποι-
νική δίωξη απλώς και µόνο, τεκµαίρεται ως επικίνδυνος για τη
δηµόσια ασφάλεια. Αυτό δεν συνδέεται µε τους µη νοµίµους µε-
τανάστες, διότι ο µη νόµιµος µετανάστης υπάγεται στις άλλες
ρυθµίσεις οι οποίες έχουν να κάνουν µε το καθεστώς του, µε την
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επαναπροώθηση, µε τις διµερείς συµφωνίες επανεισδοχής, µε
όλα όσα αφορούν και την οδηγία 115 του 2008 της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. Αυτό τονίζει και ο Συνήγορος του Πολίτη στο έγγραφό
του προς την Εθνική Επιτροπή Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων, που
κατέθεσα χθες το βράδυ. Επ’ αυτού οφείλει η Κυβέρνηση να
απαντήσει µε σοβαρότητα, µε συγκεκριµένο τρόπο στα θέµατα
αυτά.

Από εκεί και πέρα, το να ανυψώνονται σε κακουργήµατα όλα
τα εγκλήµατα που συνδέονται µε το δουλεµπόριο, βεβαίως, είναι
µία κίνηση η οποία είναι από ένα σηµείο και µετά αντιληπτή,
πάντα µέσα στο πλαίσιο της αρχής της αναλογικότητας, πάντα
µέσα στο πλαίσιο των εγγυήσεων του Συντάγµατος. Γιατί, αλί-
µονο, εάν φθάσουµε σε διατάξεις, οι οποίες θα είναι ανεφάρµο-
στες γιατί θα ευτελίζονται, επειδή ένας ταξιτζής µεταφέρει κοντά
στα σύνορα τέσσερις ή τρεις αλλοδαπούς και κατηγορείται ως
δουλέµπορος, χωρίς να υπάρχουν άλλα στοιχεία της αντικειµε-
νικής υπόστασης, τα οποία να µπορούν να διαχωρίσουν τον τυ-
χαίο ταξιτζή από τον οργανωµένο δράστη ενός εγκλήµατος
δουλεµπορίας που καταδικάζεται σε οικουµενικό επίπεδο.

Αυτοί οι µηχανισµοί διαχωρισµού της µίας περίπτωσης από την
άλλη δεν υπάρχουν στη νοµοτεχνική κατάστρωση των διατά-
ξεων, όπως περιλαµβάνονται στην τροπολογία. ∆ηλαδή η τρο-
πολογία αυτή, ενώ στοχεύει βεβαίως –και θεωρώ ότι υπάρχει µια
καλή πρόθεση- στην καταπολέµηση ενός οργανωµένου εγκλή-
µατος, µπορεί τελικά να ισοπεδώσει τυχαίους παράγοντες, όπως
είναι ο ταξιτζής του παραδείγµατός µου και αυτό, όπως αντι-
λαµβάνεστε, θα οδηγήσει τελικά σε αδυναµία εφαρµογής όλου
του συστήµατος.

Ως προς το µηχανισµό δε της διοικητικής κράτησης, πρέπει
να αποσαφηνίσουµε στη Βουλή δύο βασικά πράγµατα, ότι ναι
µεν το άρθρο 5 παράγραφος 4 του Συντάγµατος θεσπίζει την
απαγόρευση λήψης ατοµικών διοικητικών µέτρων υπέρ των Ελ-
λήνων, αλλά η διάταξη αυτή ερµηνεύεται, σύµφωνα µε την Ευ-
ρωπαϊκή Σύµβαση ∆ικαιωµάτων του Ανθρώπου.

Το άρθρο 5 της Ευρωπαϊκής Σύµβασης ∆ικαιωµάτων του Αν-
θρώπου που ισχύει σε όλες τις ευρωπαϊκές χώρες και ισχύει και
στην Ευρωπαϊκή Ένωση ως τέτοια αντιµετωπίζει από κοινού τα
ποινικά και τα διοικητικά µέτρα, τα στερητικά της προσωπικής
ελευθερίας και προβλέπει πράγµατι για τις περιπτώσεις απέλα-
σης τη δυνατότητα να επιβάλλεται για εύλογο χρόνο µια τέτοια
κράτηση, µόνο που αυτή πρέπει να υπόκειται στις εγγυήσεις που
έχει θεσπίσει το Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο ∆ικαιωµάτων του Αν-
θρώπου εδώ και χρόνια, νοµολογώντας επί τη βάσει του άρθρου
5 της Ευρωπαϊκής Σύµβασης ∆ικαιωµάτων του Ανθρώπου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Από την άποψη αυτή, δεν αρκεί µια άπαξ προσφυγή του εν-
διαφεροµένου ενώπιον του Προέδρου του αρµοδίου ∆ιοικητικού
Πρωτοδικείου ή ενός πρωτοδίκη που ορίζεται απ’ αυτόν. Πρέπει
να υπάρχει µηχανισµός περιοδικής αξιολόγησης ανά τακτά µικρά
διαστήµατα.

Και, εν πάση περιπτώσει, όλα αυτά προϋποθέτουν ένα συνο-
λικό σχέδιο, µια υποδοµή η οποία είναι ανθρώπινη, ανεκτή και
λειτουργική. Προϋποθέτουν µια κυβέρνηση που ξέρει τι θέλει να
κάνει και έρχεται στη Βουλή και το παρουσιάζει αυτό και πείθει
την κοινωνία ότι µπορούµε να αντιµετωπίσουµε το ζήτηµα της
παράνοµης µετανάστευσης µε µια προοπτική.

Μην παρασύρεστε, επειδή έχει βρει ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συ-
ναγερµός ένα ωραίο φλάµπουρο στα θέµατα αυτά. ∆εν κρίνεται
το πρόβληµα της πολιτικής, της οικονοµίας και της κοινωνίας στη
δεξιά πλευρά του ιδεολογικοπολιτικού άξονα. Όλα κρίνονται
πάντα στις κεντρικές θέσεις της ιδεολογικής και πολιτικής αυτο-
τοποθέτησης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Βενιζέλο, σας
παρακαλώ. Ήδη µιλάτε δεκαέξι λεπτά.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Και, εν πάση περιπτώσει, εδώ είναι
το µεγάλο στοίχηµα όλων των ευρωπαϊκών κυβερνήσεων, ανε-
ξαρτήτως απόχρωσης –και των σοσιαλδηµοκρατικών και των συ-
ντηρητικών: να µπορούν να δώσουν απάντηση στα θέµατα αυτά,
προσφέροντας στην κοινωνία τους και ελευθερία και ασφάλεια
και σεβασµό στον ευρωπαϊκό πολιτικό και νοµικό πολιτισµό, αλλά

και την αίσθηση ενός ισχυρού αποτελεσµατικού κράτους που
πράγµατι τη θέλει ο πολίτης. Γιατί ο πολίτης απεχθάνεται ένα
κακό κράτος, αλλά θέλει τα πάντα από ένα καλό κράτος.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Βενιζέλο, σας
παρακαλώ σεβασµό στον Κανονισµό.

Ευχαριστώ.
Ο κ. Αντώνης Σκυλλάκος από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλά-

δας έχει το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ: Γιατί, κύριε Πρόεδρε, αυτό;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Γιατί ρωτάτε εµένα,

κύριε Λοβέρδο;
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ: Ο Υπουργός δεν απαντά. Ο κ. Βενιζέ-

λος κατ’ εξαίρεση διέκοψε τον κατάλογο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Γνωρίζω το παρά-

πονο όλων µας από τη βουλευτική θέση.
Όταν ζητήσει το λόγο ο κύριος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-

πος του ΚΚΕ, µπορεί να τον έχει.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ: Με συγχωρείτε, κύριε Πρόεδρε. Ο Κα-

νονισµός δεν λέει αυτά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Τι λέει, κύριε Λο-

βέρδο;
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ: Με συγχωρείτε πάρα πολύ, αλλά ο

Κανονισµός –δεν τον έχω µπροστά µου- διατάσσει µια σειρά στη
διαδικασία και επί της αρχής και επί των άρθρων, όπως είµαστε
σήµερα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Βεβαίως. Το γνω-
ρίζω πάρα πολύ καλά.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ: Μιλά ο εισηγητής της Συµπολίτευσης
–ξέρετε ποιοι ακολουθούν µετά- και στη συνέχεια µπαίνετε στον
κατάλογο. Περατωµένου δε αυτού –των έξι πρώτων οµιλητών- ο
Υπουργός παίρνει το λόγο και στη συνέχεια οι εκπρόσωποι.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Εγώ έχω ήδη δώσει
το λόγο στον κ. Σκυλλάκο. Σας παρακαλώ. Σας άκουσα και θα το
συζητήσουµε µετά.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ: Μετά όµως τον κ. Σκυλλάκο θέτω ένα
θέµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Καλά κάνετε. Θα το
συζητήσουµε.

Ορίστε, κύριε Σκυλλάκο.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Η Κυβέρνηση φέρνει αυτή την τρο-

πολογία όχι απλώς για λόγους επικοινωνιακούς γιατί πιέστηκε
εκλογικά από το ΛΑΟΣ και από το ΠΑΣΟΚ.

Ο ΛΑΟΣ έχει τις δικές του απόψεις για το ζήτηµα των µετανα-
στών που φθάνουν είτε άµεσα είτε έµµεσα σε ρατσιστικά όρια
θα µπορούσα να πω.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Πείτε µας πού είναι τα ρατσιστικά.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Το ΠΑΣΟΚ ασκεί µια κριτική στην Κυ-

βέρνηση ότι δεν έχει καµµία πολιτική σε όλους τους τοµείς, ότι
δεν έχει µεταναστευτική πολιτική. Αυτό λέει το ΠΑΣΟΚ.

Ασκήθηκε, λοιπόν, µεγάλη πίεση και από τη µια πλευρά και
από την άλλη στην Κυβέρνηση και µια απάντηση της Κυβέρνησης
αµέσως µετά τις εκλογές είναι αυτή. Όµως, ανεξάρτητα από το
αποτέλεσµα των εκλογών και την πίεση που υπέστη η Κυβέρ-
νηση, έτσι κι αλλιώς θα ερχόντουσαν τέτοιες διατάξεις. Αν θέ-
λετε, ανάλογες διατάξεις παρατηρούνται σε ευρωπαϊκές χώρες,
ανεξάρτητα αν οι κυβερνήσεις είναι δεξιές ή σοσιαλδηµοκρατι-
κές.

Η γενική κατεύθυνση της Ευρωπαϊκής Ένωσης είναι προς
αυτή τη σκληρή αντιµετώπιση των µεταναστών και δεν θα µπο-
ρούσε να είναι διαφορετική. Γιατί δηµιουργείται αυτό το κύµα
των µεταναστών; Υπάρχουν ευθύνες των κρατών-µελών της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, του κάθε κράτους χωριστά, της Ευρωπαϊκής
Ένωσης σαν Ευρωπαϊκή Ένωση, των Ηνωµένων Πολιτειών,
άλλων ανεπτυγµένων χωρών; Υπάρχει ευθύνη;

Υπάρχει ευθύνη των κοµµάτων που κυβερνούν ή και των κοµ-
µάτων που δεν κυβερνούν αλλά συντάσσονται µε την κυβερνη-
τική πολιτική; Τι να το κάνω εγώ, όταν κλαίµε για τους
µετανάστες, για τα δικαιώµατά τους ή όταν πιέζουµε για αυστη-
ρότερα µέτρα και από την άλλη µεριά χειροκροτούµε και λέµε
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«ναι» στο να γίνει επέµβαση στο Αφγανιστάν και στέλνουµε και
στρατεύµατα ή λέµε ναι και µε τον τρόπο µας συµβάλλουµε και
βοηθάµε τους Αµερικανούς, µετά από αυτό που έγινε µε το Ιράκ;

Τι να το κάνω εγώ, όταν κρατούµε τον Τρίτο Κόσµο στην κα-
τάσταση φτώχειας και ανέχειας, στην οποία βρίσκεται και που
πολλαπλασιάζονται οι φτωχοί και οι πεινασµένοι;

Εδώ, λοιπόν, υπάρχουν ευθύνες πολιτικές και όχι µονάχα κρα-
τών, όχι µόνο της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αλλά και κάθε κόµµατος
στην ελληνική κοινωνία, στην ελληνική πολιτική ζωή. Αυτή είναι η
µήτρα –γιατί άκουσα από τον προλαλήσαντα συνάδελφο Κοινο-
βουλευτικό Εκπρόσωπο- του προβλήµατος και είναι τέτοιο το
φαινόµενο που δεν θα σταµατήσει. Θα µεγαλώσει και θα επιτα-
χυνθεί. Όσο περισσότερες επεµβάσεις, όσο περισσότερη φτώ-
χεια τόσα περισσότερα εκατοµµύρια µετανάστες!

Γι’ αυτό παραξενεύοµαι, όταν ακούω ότι πρέπει να ζητήσουµε
µεγαλύτερη βοήθεια από τους κατασταλτικούς µηχανισµούς της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. ∆εν µας φθάνουν οι δικοί µας µηχανισµοί,
ο FRONTEX και δεν ξέρω ποιοι άλλοι µηχανισµοί και αστυνό-
µευση, που σηµαίνει περισσότεροι πνιγµένοι µετανάστες στο Αι-
γαίο ή στις άλλες θάλασσες της Μεσογείου; Γιατί όλα αυτά αυτό
σηµαίνουν.

Εµείς έχουµε διαφορετική αντίληψη και για τις αιτίες που γεν-
νούν το πρόβληµα και για το πώς πρέπει να αντιµετωπισθεί το
πρόβληµα. Γνωρίζουµε ότι στον κόσµο που ζούµε δεν θα µπο-
ρέσει να αντιµετωπισθεί το πρόβληµα στη σωστή κατεύθυνση.
Γι’ αυτό όταν υπάρχουν κόµµατα, όπως η Νέα ∆ηµοκρατία που
φέρνει τέτοιες διατάξεις, ή όπως η Αξιωµατική Αντιπολίτευση
που µίλησε για µηδενική ανοχή στους λαθροµετανάστες, σιγο-
ντάρουν και οι δύο στην ίδια κεντρική κατεύθυνση, στην εξό-
ντωση ουσιαστικά των µεταναστών, στην καταπάτηση των
στοιχειωδών ανθρωπίνων δικαιωµάτων.

Αυτό κάνει και η συγκεκριµένη διάταξη. ∆εν είναι µόνο οι
«σκούπες» στον Άγιο Παντελεήµονα ή στην Οµόνοια ή σε οποιο-
δήποτε άλλο µέρος της Αθήνας. ∆εν είναι οι άθλιες συνθήκες -
εντός εισαγωγικών- «φιλοξενίας».

Είναι ότι αυτά τα πράγµατα θα γίνουν ακόµα χειρότερα µε
αυτήν την τροπολογία. Και βεβαίως αφορά τους νόµιµους αυ-
τούς που έχουν χαρτιά, µετανάστες. Και βεβαίως καταργείται το
τεκµήριο αθωότητας. Αυτό είναι πισωγύρισµα σε σχέση µε το νο-
µικό µας πολιτισµό. Τους θεωρούµε ανθρώπους δευτέρας κατη-
γορίας και µε την τροπολογία το υλοποιούµε, γιατί θεωρούµε ότι
είναι επικίνδυνοι για τη δηµόσια τάξη, στην περίπτωση που
απλώς θα διωχθούν και όχι θα καταδικασθούν, εφόσον καταδι-
κασθούν, για αδίκηµα που η κατώτερη τιµή είναι τρεις µήνες. ∆εν
είναι αυτό κατηγοριοποίηση εκατοντάδων χιλιάδων ανθρώπων
σε σχέση µε τους Έλληνες πολίτες. Έχει ρατσιστικό περιεχό-
µενο αυτή η αντίληψη ή δεν έχει, στο βάθος, στη σκέψη, στη λο-
γική;

Για µας ισχύει ο νόµος, οι ελευθερίες, τα ανθρώπινα δικαιώ-
µατα. Γι’ αυτούς δεν ισχύουν. Και κάθε έναν που θα τον σταµα-
τάει η αστυνοµία στο δρόµο θα φοβάται µην τον τυλίξει ο
αστυνοµικός σε µία κόλλα χαρτί για αντίσταση κατά της αρχής.
Ακόµη µήπως έχει έγγραφα που του έδωσε κάποιος µεσάζων.
∆εν θα ξέρει αν είναι νόµιµα ή παράνοµα. ∆εν ξέρει αν είναι πλα-
στογραφηµένα ή όχι. Υπάρχουν όλες οι δυνατότητες οι αστυνο-
µικές αρχές να κάνουν κατάχρηση µε βάση αυτές τις διατάξεις
σε βάρος των µεταναστών. Και πολύ περισσότερο µπορεί να
απειλούνται και από τους εργοδότες, δεν θα πάρεις ολόκληρο
το µεροκάµατο, υπέγραψε να πάρεις το µισό, γιατί θα σε καταγ-
γείλω και θα είσαι υπό καταγγελία και υπό δίωξη µε ποινή πάνω
από τρεις µήνες και θα απελαθείς. Έτσι η εκµετάλλευση θα γίνει
ακόµα µεγαλύτερη.

Έτσι όπως φαίνεται θα πάµε για δώδεκα αν όχι για δεκαοχτώ
µήνες, που θα κρατούνται µέχρι να απελαθούν. ∆εν δόθηκε απά-
ντηση µέχρι στιγµής. Ελπίζω να είναι δώδεκα και όχι δεκαοχτώ
που λέει η Ευρωπαϊκή Ένωση. Πρώτα-πρώτα να δείτε τις µεγά-
λες αντιρρήσεις που υπάρχουν από την ύπατη αρµοστεία του
ΟΗΕ. Ήρθε και σε µας ένα έγγραφο µε τις διαφωνίες. Το ότι κρα-
τούνται περισσότερο σηµαίνει ότι καθυστερεί η απέλαση, γιατί
δεν συνεργάζονται ή γιατί δεν έρχονται τα διάφορα διπλωµατικά
έγγραφα από το χώρο προέλευσης. Τι θα γίνει; Θα βοηθηθούν

ώστε να µπορέσουν να συνεργαστούν. Αν δεν έχουν διερµηνείς
για ποια συνεργασία µιλάµε; Πόσους µήνες καθυστερούν οι δι-
πλωµατικές αρχές των χωρών προέλευσης, για να µην πω για τη
δική µας γραφειοκρατία.

Άρα οδηγούµαστε σε στρατόπεδα συγκέντρωσης µεγάλης
έκτασης για δεκάδες χιλιάδες. Και το κόστος είναι µεγάλο και γι’
αυτό δεν θα υπάρχουν ανθρώπινες συνθήκες. Αυτή είναι η δεύ-
τερη αντίρρησή µας.

Η τρίτη αντίρρησή µας έχει να κάνει µε την µετατροπή σε κα-
κούργηµα για όλες τις περιπτώσεις. Βέβαια πιστεύω ότι οι δικα-
στές θα µπορούν να κρίνουν διαφορετικά. Όταν δίνεις σε έναν
άστεγο κατάλυµα να κοιµηθεί το βράδυ ή κάποιον που τον µετέ-
φεραν από τα Γιάννενα στην Αθήνα µε ταξί, χωρίς να γνωρίζει τί-
ποτα για την υπόθεση αν είναι τώρα νεοεισερχόµενος
µετανάστης ή όχι, µπορεί να καούν µαζί µε τα ξερά και τα χλωρά.
Και σε αυτό είµαστε αντίθετοι.

Εµείς έχουµε µεταναστευτική πολιτική. Η ριζική λύση του προ-
βλήµατος είναι η γενικότερη αλλαγή συσχετισµού δυνάµεως σε
παγκόσµιο επίπεδο. Όχι επεµβάσεις, όχι φτώχεια και πείνα στον
τρίτο κόσµο. Αλλιώς το φαινόµενο θα διογκώνεται. Οι συγκεκρι-
µένες άµεσες προτάσεις µας είναι να σταµατήσουν οι τροµο-
κρατικές επιχειρήσεις σε βάρος των µεταναστών, οι φυλακίσεις
µόνο και µόνο γιατί δεν έχουν χαρτιά. Να υπάρξουν ανθρώπινοι
και αξιοπρεπείς χώροι φιλοξενίας. Όχι στρατόπεδα συγκέντρω-
σης. Να υπάρξει ιατροφαρµακευτική φροντίδα, δωρεάν σίτιση,
διερµηνεία, νοµική αρωγή για τη διατύπωση των αιτηµάτων τους.
Να νοµιµοποιούνται όσοι ζουν και εργάζονται στην Ελλάδα. Κα-
τάργηση του καθεστώτος των συνεχών ανανεώσεων των αδειών
διαµονής. ∆ιευκόλυνση της οικογενειακής επανένωσης. Άσυλο
ή προσωρινό ανθρωπιστικό καθεστώς στους πρόσφυγες από
όλες τις χώρες που είναι σε εµπόλεµη κατάσταση ή πρόκειται
για χώρες που βρίσκονται σε εµφύλιο πόλεµο.

Άκουσα τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ ότι τη
ζηµιά την κάνει το ∆ουβλίνο-ΙΙ, που αποφασίστηκε ότι δεν µπο-
ρούν να µετακινούνται µετανάστες µε ταξιδιωτικά έγγραφα από
την Ελλάδα για παράδειγµα σε άλλες χώρες. Το ∆ουβλίνο-ΙΙ δεν
προέκυψε από παρθενογένεση. Έχουν συµφωνήσει τα δύο µε-
γάλα κόµµατα µε το ∆ουβλίνο-ΙΙ. Τώρα, βεβαίως, είναι εύκολο να
λέµε στη Βουλή ότι φταίει το ∆ουβλίνο-ΙΙ. Εµείς λέµε ταξιδιωτικά
έγγραφα σε όσους θέλουν να πάνε σε άλλο κράτος-µέλος της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. Ανυπακοή στο ∆ουβλίνο. Να ανοίξουµε
εµείς δρόµο. Κοινωνικά και δηµοκρατικά δικαιώµατα στους µε-
τανάστες. Να γίνει επιτέλους το τζαµί στην Αθήνα και το νεκρο-
ταφείο για τους µουσουλµάνους στο Σχιστό. Ειδική µέριµνα από
κρατικούς φορείς για ανήλικους πρόσφυγες µετανάστες. Όχι
στη φυλάκισή τους και στην επαναπροώθηση. Εγγραφή στα δη-
µοτολόγια των παιδιών µεταναστών που γεννιούνται στην Ελ-
λάδα. Νοµιµοποίηση χωρίς όρους και περιορισµούς όσων
παιδιών ενηλικιώνονται. Ιθαγένεια µόλις θα γίνουν ενήλικοι και
µόνον εφόσον το επιθυµούν. Να, πως µπορούν να αφοµοιωθούν
και µε τα σχολεία και µε την κοινωνική ζωή και µε την απόκτηση
της ιθαγένειας.

Όχι στα νέα µέτρα στρατικοποίησης των συνόρων, ανάθεση
της φρούρησης στους µηχανισµούς της Ευρωπαϊκής Ένωσης
FRONDEX, ευρωπαϊκό σύστηµα επιτήρησης των συνόρων. Γε-
νικά αν δεν αντιταχθούµε και δεν εκφράσουµε ανυπακοή στην
πράξη σε οδηγίες και κανονισµούς της Ευρωπαϊκής Ένωσης, τα
πράγµατα θα είναι χειρότερα και για τους µετανάστες και για τη
χώρα µας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαϊτσης Αποστολάτος): Ο Υφυπουργός
Εσωτερικών κ. Νάκος έχει το λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών): Θέλω να
κάνω δύο διευκρινίσεις όσον αφορά την τροπολογία για την κα-
θαριότητα των δήµων, αλλά και για τις κοινωνικές δοµές των
δήµων. Το πρόβληµα δηµιουργήθηκε από την αντίρρηση των πα-
ρέδρων να εγκρίνουν δαπάνες που έγιναν για την πληρωµή ιδιω-
τικών επιχειρήσεων ή και αµιγώς δηµοτικών επιχειρήσεων, οι
οποίες αναλάµβαναν µε αντίτιµο την καθαριότητα κοινόχρηστων
χώρων, καθώς και την αποκοµιδή στερεών αποβλήτων.

Οι περισσότεροι κατέφυγαν σε αυτήν τη λύση, διότι ήταν αδύ-
νατο να οργανώσουν αυτοτελείς υπηρεσίες καθαριότητος ή να
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έχουν σύγχρονα τεχνολογικά µέσα, µια που οι δήµοι ήταν µικροί
και δεν είχαν αυτές τις δυνατότητες ή ήταν εποχικοί, οπότε δεν
µπορούσαν να διατηρήσουν µία υπηρεσία καθαριότητος πολυ-
πληθή και µε πολλά µέσα για να εξυπηρετούνται τους δύο ή τους
τρεις µήνες της αιχµής.

Με το ν. 3731/2008 ρυθµίσαµε αυτό το θέµα για να µην υπάρ-
χουν τέτοιου είδους προβλήµατα. Σε συνάντηση που είχα µε τις
οργανώσεις των εργαζοµένων, µε την ΠΟΕ-ΟΤΑ, την ΠΟΚ-ΟΤΑ,
αλλά και την ΚΕ∆ΚΕ, καταλήξαµε στην εξής συµφωνία.

Μέχρι τέλους του τρέχοντος µηνός –και έχει µάλιστα προσ-
διοριστεί ελάχιστες µέρες µετά την µεθεπόµενη Τρίτη λόγω τα-
ξιδιού δικού µου στο εξωτερικό για θέµατα µετανάστευσης- θα
υπάρξει συνάντηση στην οποία θα καθοριστεί ποιοι δήµοι θα
έχουν τη δυνατότητα να συνεχίσουν να συνάπτουν συµβάσεις µε
ιδιωτικές επιχειρήσεις ή µε αµιγείς δηµοτικές επιχειρήσεις και
ποιοι λόγω µεγέθους ή µη εποχικότητος δεν θα έχουν αυτό το δι-
καίωµα. Γι’ αυτό κρίνεται απαραίτητη η ψήφιση αυτής της τρο-
πολογίας. Επειδή η τροπολογία αυτή όµως επρόκειτο να έρθει
στις αρχές του έτους, υπήρχε η πρόβλεψη να καταλαµβάνει η
ισχύς της παραγράφου 1 του άρθρου 42 και τις συµβάσεις που
θα συναφθούν µετά τη δηµοσίευση του νόµου. Λόγω όµως της
καθυστέρησης που έγινε δεν υπάρχει κανένας λόγος πλέον να
έχουµε αυτή την πρόβλεψη διότι µέχρι τη δηµοσίευση του πα-
ρόντος σχεδίου νόµου στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως θα πε-
ράσουν κάποιες µέρες. Άρα µπορούµε να απαλείψουµε.

Ζητώ να γραφτεί στα Πρακτικά ότι η ισχύς της παραγράφου 1
του άρθρου 42 του ν. 3731/2008 ΦΕΚ 263Α παρατείνεται από τη
λήξη της έως την 31η ∆εκεµβρίου 2009. Σβήνουν οι επόµενες λέ-
ξεις.

∆ύο λεπτά για την επόµενη παράγραφο της τροπολογίας.
Θέλω να ενηµερώσω τις κυρίες και τους κυρίους συναδέλφους
ότι βρισκόµαστε στο µέσο της διαδικασίας προκειµένου να κα-
θοριστούν οι τελικοί φορείς των δήµων οι οποίοι θα αναλάβουν
στο πλαίσιο του ΕΣΠΑ να υλοποιήσουν τα προγράµµατα «Βοή-
θεια στο Σπίτι», «Μονάδες Κοινωνικής Μέριµνας» και «Κέντρα
Ηµερήσιας Φροντίδας Ηλικιωµένων». Επειδή υπήρξε καθυστέ-
ρηση όσον αφορά την πιστοποίηση των ∆ΗΣΑ, των αντιστοίχων
διευθύνσεων των περιφερειών, την προκήρυξη και την προσαρ-
µογή προς τις διατάξεις του νέου ∆ηµοτικού και Κοινοτικού Κώ-
δικα σύµφωνα µε τον οποίο µόνο κοινωφελείς εταιρείες έχουν
το δικαίωµα να παρέχουν κοινωνικές υπηρεσίες και όχι κάθε µορ-
φής εταιρείες και επιχειρήσεις δηµοτικές όπως ήταν πριν από
την ψήφιση του νέου ∆ηµοτικού και Κοινοτικού Κώδικα, γι’ αυτόν
το λόγο είναι απαραίτητο να υπάρξει η παράταση αυτή προκει-
µένου οι κοινωφελείς επιχειρήσεις να προσαρµοστούν προς τη
διαµορφούµενη κατάσταση και τη χρηµατοδότηση αυτών των
κοινωνικών προγραµµάτων από το ΕΣΠΑ.

Προκειµένου να γίνει πιο σαφές το αντικείµενο της τροπολο-
γίας, παρακαλώ πολύ να σηµειωθεί τούτο. Στη δεύτερη παρά-
γραφο και µετά τις λέξεις «µέχρι την 31-8-2009» που είναι οι
τελευταίες λέξεις, προστίθεται η ακόλουθη φράση «και εφόσον
δεν έχουν ολοκληρωθεί οι διαδικασίες ανάληψης των ήδη εκτε-
λούµενων προγραµµάτων από κοινωφελείς επιχειρήσεις των οι-
κείων Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης». Αυτό σηµαίνει ότι
εφόσον ενταχθούν στο ΕΣΠΑ, δεν υπάρχει κανένας λόγος πια να
ισχύει η παράταση και να συνεχίζουν τα προγράµµατα ανώνυµες
αναπτυξιακές εταιρείες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι µια τροπολογία που όλοι
το καταλαβαίνουµε ότι είναι διευκολυντική, λύνει προβλήµατα
και βοηθάει τους δήµους να επιτελέσουν το έργο τους. Γι’ αυτό
σας παρακαλώ να την υπερψηφίσετε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πάρα

πολύ.
Να καταγραφούν παρακαλώ όλα αυτά. Κύριε Υπουργέ, να

έχουµε όλες τις τροποποιήσεις για να διανεµηθούν στους συνα-
δέλφους.

Ο κ. Κυριάκος Βελόπουλος έχει ζητήσει το λόγο ως Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ.

Ορίστε, κύριε Βελόπουλε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Θα ήθελα σήµερα να χρησιµοποι-

ήσουµε λίγο τη λογική. Ας αφήσουµε λίγο τα συναισθήµατα, ας
αφήσουµε τη φιλανθρωπία, ας αφήσουµε τις ακρότητες, ας αφή-
σουµε όλα αυτά που λέχθηκαν εδώ µέσα και να χρησιµοποιή-
σουµε τη λογική. Αναφέροµαι στη µετανάστευση.

Κύριε Υπουργέ, αν δεν το έχουµε καταλάβει, το ζήτηµα είναι
θέµα επιβίωσης του ελληνικού έθνους, όσο και αν ακούγεται πε-
ρίεργο. Και αυτό το λέω γιατί έχουµε ένα δίπολο: αθρόα είσο-
δος λαθροµεταναστών και δηµογραφικό πρόβληµα. Είναι ένας
συνδυασµός που ο ίδιος ο Οργανισµός Ηνωµένων Εθνών το έχει
πει ξεκάθαρα ότι η Ελλάδα θα πεθάνει ως έθνος τα επόµενα σα-
ράντα χρόνια µε τον τρόπο που γεννούν –µαθηµατικά είναι αυτά-
οι Έλληνες αλλά και µε τον τρόπο που έρχονται οι λαθροµετα-
νάστες.

∆εν θα µπω εγώ στη λογική του έθνους του όµαιµου, του οµό-
τροπου κ.λπ. Θα ρωτήσω όµως κάτι απλό. Ποιος αποφασίζει η
Ελλάδα να γίνει πολυπολιτισµική κοινωνία; Ποιος αποφάσισε να
γίνει πολυπολιτισµική κοινωνία; Ρωτήθηκαν οι Έλληνες; Θέτω
ένα ερώτηµα. Στη δηµοκρατία ρωτάται ο πολίτης. Θέλει κάτι ή
δεν το θέλει;

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Στην Ευρωπαϊκή Ένωση…
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Θα σας απαντήσω, κυρία Κα-

νέλλη.
Και να πω και το εξής. Πολυπολιτισµός. Πείτε µου πού εφαρ-

µόστηκε ο πολυπολιτισµός δίχως επιβολή. Ένα κράτος. Αν µου
πείτε ένα, εγώ θα αποχωρίσω από την Αίθουσα τώρα µόλις. Θα
σας πω εγώ µερικά.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: Οι Ηνωµένες Πολιτείες Αµερικής.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Μπράβο, σας ευχαριστώ, κύριε

Σγουρίδη.
Οι Ηνωµένες Πολιτείες Αµερικής. Έθνος πολυπολιτισµικό µε

πολλές φυλές και έθνη. Έλα όµως, κύριε Σγουρίδη, που οι ιθα-
γενείς έγιναν Τσερόκι, Απάτσι και Σεγιέν. Και εγώ δεν θέλω να
γίνω ούτε τζιπάκι, ούτε αυτοκινητάκι µάρκας ο Πόντιος ή ο Αρ-
βανίτης. Θέλω ο ιθαγενής Έλληνας να παραµείνει όρθιος. Αυτή
είναι η διαφορά µας. Η επιβολή λοιπόν του πολυπολιτισµού έχει
και παρεπόµενα, κύριε Σγουρίδη.

Να σας πω για τη Γαλλία, την Ολλανδία, το Βέλγιο, που µε αλυ-
σίδες αλυσόδεσαν και τους µετέφεραν…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Παρακαλώ, µην
απευθυνθείτε σε όνοµα συναδέλφου. ∆εν γίνεται διάλογος.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε.
Λέω λοιπόν το εξής. Όσον αφορά το Βέλγιο, την Ολλανδία, τη

Γαλλία και τις υπόλοιπες χώρες, να σας πω ότι όταν οι αποικιο-
κράτες, οι κεφαλαιοκράτες του 16ου, 17ου και 18ου καταδυνά-
στευαν τους λαούς, οι έγχρωµοι δοσίλογοι εξ ανάγκης έφυγαν
ως προδότες και πήγαν στη Γαλλία πολιτογραφηµένοι. ∆εν είναι
λοιπόν το ίδιο πράγµα. Μη συγκρίνουµε ανόµοια πράγµατα.

Να µείνουµε στο αυτονόητο. Να πάµε στην Αυστραλία; Να σας
πω τι είπε ο Πρωθυπουργός της Αυστραλίας κ. Ραντ πρόσφατα
για τους µουσουλµάνους; Να το ξαναεπικαλεστώ; Όποιος του
αρέσει. Σε όποιον δεν αρέσει, να σηκωθεί να φύγει. Αυτά είπε ο
Πρωθυπουργός της Αυστραλίας, ο εργατικός -το ξαναλέω- όχι ο
δεξιός, ο ακραίος, ο φασίστας.

Να µιλήσουµε µε τη λογική. Πόσοι χρειάζονται επιτέλους στην
Ελλάδα; Πόσοι είναι απαραίτητοι και πόσους µπορούµε να αντέ-
ξουµε; Αυτό είναι το ζητούµενο. Στο σπίτι του καθενός, στο σπίτι
µου µπορώ να βάλω όσους θέλω. ∆εν µπορώ όµως να βάλω δια-
κόσια άτοµα. ∆εν θα µπορέσω να ζήσω. ∆εν µπορώ να επιβιώσω.
Αυτό λέµε. Εξ ου και η ποσόστωση.

Να σας πω επειδή έχει πολύ δίκιο η κ. Κανέλλη. Μιλάµε για Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση. Όλοι εδώ εκλιπαρούν την Ευρωπαϊκή Ένωση.
Λένε να πάµε στην Ευρωπαϊκή Ένωση, να πάµε στην Ευρωπαϊκή
Ένωση, να πάµε στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Όσο εδώ επικαλού-
µαστε την Ευρωπαϊκή Ένωση τόσο θα κάνουµε τραγικά λάθη.
∆εν είναι ευρωπαϊκό το ζήτηµα. Μην τρέφουµε αυταπάτες. Τα
τουρκικά αεροσκάφη που παραβιάζουν το Αιγαίο τα αναχαιτίζουν
οι Γερµανοί, οι Βέλγοι, οι Ολλανδοί; Τρέφουµε αυταπάτες. ∆εν
υπάρχει αρωγή από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Είναι αυτονόητο
αυτό.

Υπάρχει, λοιπόν, δυνατότητα να το λύσουµε µόνοι µας. Ποιο
είναι το µέτρο; Επιβολή του βέτο στα χρηµατοδοτικά πρωτό-
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κολλα της Τουρκίας, όχι στην ενταξιακή πολιτική. Αυτό είναι πα-
ραµύθι κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας που επικαλείστε, γιατί το
βέτο το έχει θέσει ήδη ο Σαρκοζί και η Μέρκελ λέγοντας ότι η
Τουρκία δεν πρόκειται να µπει στην Ευρωπαϊκή Ένωση γιατί δεν
της αξίζει, δεν της αρµόζει, είναι ασιατική χώρα. Αυτά τα λέει ο
Σαρκοζί. Μη µου κάνετε, λοιπόν, τους ψευτονταήδες και τους
ψευτοήρωες τώρα εδώ στη Βουλή λέγοντας ότι θα θέσετε βέτο.
Οι Υπουργοί σας κάνουν δηλώσεις. Όχι.

Επίσης υπάρχει και άλλη λύση. Θωράκιση του Αιγαίου. ∆εν
είναι θωρακισµένο το Αιγαίο, κύριοι συνάδελφοι. Και το ΠΑΣΟΚ
και η Νέα ∆ηµοκρατία –θα το ξαναπώ ακόµα µια φορά- αγορά-
ζουν οπλικά συστήµατα κατά παραγγελία. Τι σηµαίνει αυτό; Αγο-
ράζουµε οπλικά συστήµατα µε βάση τις ανάγκες του ΝΑΤΟ,
φρεγάτες, κορβέτες, οι οποίες στο Αιγαίο δεν είναι απαραίτητες.
Χρειαζόµαστε µικρά και ευέλικτα σκάφη, χρειαζόµαστε ακταιω-
ρούς. Όταν στο Λιµενικό τώρα που µιλάµε δεν έχουν σκάφη για
να µπορέσουν να κάνουν τα αυτονόητα, όταν καταργούνται οι ει-
δικές δυνάµεις του Λιµενικού –ρωτήστε τους λιµενικούς να σας
πουν- όταν δεν έχουν προσωπικό οι λιµενικοί, συζητάµε για θω-
ράκιση του Αιγαίου;

Επίσης για να ξέρουµε, το τονίζω, τι λέµε δεν µπόρεσα να κα-
ταλάβω το εξής: Σταµάτησαν οι παραβιάσεις των Τούρκων από
τα πλοία τους και στείλαµε δύο πλοία στη Σοµαλία; Και δεύτερη
φρεγάτα στη Σοµαλία. Είναι τα απλά πράγµατα που καταδεικνύ-
ουν ότι συρόµεθα από τις εξελίξεις.

Όσον αφορά τον φίλτατο κ. Βενιζέλο µε πολλή συµπάθεια,
γιατί δεν είναι εδώ, είπε ότι πιέστηκε η Νέα ∆ηµοκρατία και ακο-
λουθεί το φλάµπουρο του ΛΑΟΣ. ∆εν ξέρω το φλάµπουρο σε τι
χρησιµοποιείται µέσα στη Βουλή. Ξέρω, όµως, ότι η ασφάλεια
των πολιτών δεν έχει χρώµα ούτε πράσινο ούτε γαλάζιο ούτε συ-
ντηρητικό ούτε προοδευτικό.

Και να πω και κάτι άλλο. ∆εν έχω καταλάβει ακόµη τι σηµαίνει
προοδευτικός και συντηρητικός εδώ µέσα τουλάχιστον, σε επί-
πεδο πολιτικών. Γιατί δύο κόµµατα είναι στην ίδια πολιτική. Τι ση-
µαίνει ουσιαστικά και τυπικά ότι εµείς λέµε «σώνει και καλά
ποσόστωση» ή λέµε «σώνει και καλά ορθολογιστική µεταναστευ-
τική πολιτική»; Πού το κακό όταν ο ίδιος ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ
µίλησε για µηδενική ανοχή στη λαθροµετανάστευση; Τι διαφορε-
τικό λέµε; Απλά είναι ο εγωισµός µας, είναι αυτό που νιώθουµε ότι
δεν έπρεπε να παραδεχτούµε ότι ένα µικρό κόµµα του 4%, του
5%, του 7% σήµερα «επέβαλε», πρόλαβε τις εξελίξεις, µερίµνησε
και είχε την πρόβλεψη και το θάρρος να πει την αλήθεια εδώ και
µήνες και χρόνια, να πει το αυτονόητο: δεν αντέχουµε.

Επίσης, για να µιλήσω για το άλλο, ο κ. Βενιζέλος µε πολλή
συµπάθεια είδε, κύριε Υπουργέ, το πρόβληµα του Κώδικα Οδικής
Κυκλοφορίας των λαθροµεταναστών. ∆εν µπορώ να καταλάβω.
Είµαι Έλλην πολίτης, Έλλην το γένος, περήφανος γι’ αυτό.
Θεωρώ ότι πρέπει να είµαι περήφανος για την καταγωγή µου µε
την έννοια ότι πολύ απλά έφτιαξα παρθενώνες, είχα φιλοσοφία,
είχα Σωκράτη, είχα Πλάτωνα. ∆εν έχω καταλάβει, όµως, γιατί
εδώ µέσα δεν ακούστηκε ποτέ κάτι µε συµπάθεια για τους Έλ-
ληνες γηγενείς. Όλη η φιλανθρωπία έχει να κάνει µε τους λα-
θροµετανάστες. Ξέρω πολύ καλά τι λέω «οι καηµένοι οι
λαθροµετανάστες». ∆εν έχω ακούσει για τους καηµένους του
Αγίου Παντελεήµονα όµως.

Επίσης ακούω µε συµπάθεια να λέγεται ότι όποιος παραβιάζει
τον Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας αυτόµατα φεύγει και απελαύ-
νεται. ∆εν άκουσα, όµως, κανένα να λέει το αυτονόητο, ότι είµα-
στε η µοναδική χώρα όπου για ΙΚΑ και ΤΕΒΕ συλλαµβάνονται οι
Έλληνες πολίτες τα Σαββατοκύριακα. Τους πιάνει η τροχαία τα
Σαββατοκύριακα και τους οδηγεί στα κρατητήρια για ΙΚΑ και
ΤΕΒΕ. Άρα, να µην είµαστε µονοµερείς ως προς τη φιλανθρωπία
µας, να µην είµαστε µονοµερείς ως προς τα αγνά συναισθήµατά
µας.

Κλείνοντας να πω το εξής, γιατί δεν θέλω να καταχραστώ το
χρόνο. Ο κ. Αλαβάνος µίλησε για το Ιράν και για τη φιλανθρωπία
που πρέπει να µας διακατέχει, να συµπάσχουµε τους Ιρανούς.
Πολύ καλά έκανε. ∆εν άκουσα, όµως -γιατί λέει ότι εκεί παρα-
βιάζονται τα ανθρώπινα δικαιώµατα- ποτέ εδώ µέσα για παρα-
βίαση ανθρωπίνων δικαιωµάτων των Βορειοηπειρωτών από τους
Αλβανούς. ∆εν το άκουσα. ∆εν άκουσα ποτέ παραβίαση των αν-

θρωπίνων δικαιωµάτων της ελληνικής µειονότητας στα Σκόπια.
Αντ’ αυτού ακούω για τη Νικαράγουα, για τη Βενεζουέλα, για το
Αφγανιστάν. Και καλά κάνουµε.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ)

Ας κοιτάξουµε τα του οίκου µας. Ανθρώπινα δικαιώµατα έχουν
όλοι, όχι αλά καρτ και κυρίως τα αδέλφια µας οι Έλληνες, για να
µην ξεχνιόµαστε. Και δεν άκουσα ποτέ -γιατί υπάρχει µια λαγνεία
σε ό,τι µουσουλµανικό, ισλαµικό- να λέτε το αυτονόητο: οι γυ-
ναίκες των µουσουλµάνων -και θα το πω για άλλη µια φορά- φο-
ράνε µπούρκα, φοράνε τσαντόρ.

Εγώ δεν µπορώ να φανταστώ µια κοινωνία που η γυναίκα είναι
υποδεέστερη από τον άνδρα, δεν µπορώ να φανταστώ µια γυ-
ναίκα του 2000 που δεν έχει άποψη. Η µουσουλµάνα δεν έχει
άποψη, δεν µπορεί να εκφραστεί, δεν µπορεί να κοιτάξει το γεί-
τονα στα µάτια.

Ας κοιτάξουµε και τα ανθρώπινα δικαιώµατα των µουσουλµά-
νων γυναικών. Ας κοιτάξουµε τα ανθρώπινα δικαιώµατα λοιπόν
συνολικά. Γιατί όταν κοιτάµε µονοµερώς τα ανθρώπινα δικαιώ-
µατα, αδικούµε τον Έλληνα που µας ψήφισε και κοιτάµε κάποι-
ους άλλους, οι οποίοι δεν θα µας ψηφίσουν κι αν ποτέ µας
ψηφίσουν δεν θα ψηφίσουν εµάς, αλλά οµοεθνείς τους και καλά
θα κάνουν, όπως κάνουν οι Έλληνες οµογενείς στην Αµερική ή
στη Γερµανία. Αυτό να το θυµάστε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ο κ. Κακλαµάνης,

πρώην Πρόεδρος της Βουλής, έχει το λόγο για δέκα λεπτά.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ άκουσα µε

ιδιαίτερη ικανοποίηση τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του
ΛΑΟΣ τον κ. Βελόπουλο, διότι µε όσα είπε, πέραν του ότι εξέ-
φρασε ελεύθερα αυτά που σκέπτεται -κι αυτό είναι µεγάλη υπό-
θεση σ’ αυτή την Αίθουσα- πέραν αυτής της συνεισφοράς του,
νοµίζω ότι βοηθάει και εντός και εκτός Αιθούσης να δούµε όλοι
πολύ πιο καθαρά το πολιτικό τοπίο και γενικότερα το δηµόσιο
βίο της χώρας και τις κοινωνικές εξελίξεις, όπως διαµορφώνο-
νται και θα διαµορφωθούν µετά τις πρόσφατες ευρωεκλογές.

Εµένα µε ενοχλούσε πάντοτε και το έλεγα και για το ΠΑΣΟΚ,
αυτή η ορολογία «κεντροαριστερά», «κεντροδεξιά», να αναφέ-
ρεται κανείς σ’ αυτό που πρώτος ο Ανδρέας Παπανδρέου είπε
στη διάρκεια του δεύτερου ανένδοτου αγώνα όταν και οι κίνδυ-
νοι ήταν ορατοί να διολισθήσει η χώρα στη δικτατορία. Είχε τότε
πράγµατι µιλήσει για την ανάγκη µιας συµµαχίας και ενός κοινού
αγώνα των δυνάµεων του δηµοκρατικού κέντρου και της δηµο-
κρατικής αριστεράς. Και πράγµατι εκείνη η συµµαχία έδωσε τις
µεγάλες κινητοποιήσεις του λαού που εξευτέλισαν την αποστα-
σία, που κατέδειξαν ότι αυτοί που ετοίµασαν την αποστασία, το
παλάτι, οι Αµερικανοί, η οικονοµική ολιγαρχία του τόπου, βέβαια
δεν ενδιαφέροντο για την οµαλή λειτουργία της δηµοκρατίας,
έστω και αν –γιατί όλα εδώ πληρώνονται- και το παλάτι και αρ-
κετοί της οικονοµική ολιγαρχίας, όπως ο περιβόητος µεγαλο-
τραπεζίτης, πλήρωσαν τελικά αυτά τα οποία νόµιζαν ότι θα τα
καρπωθούν και πολιτικά και οικονοµικά σε βάρος του ελληνικού
λαού. Την πλήρωσαν αυτή τη δικτατορία, αλλά την πλήρωσε βέ-
βαια και ο τόπος.

Με ενοχλούσε και εξακολουθεί να µε ενοχλεί ο άλλος όρος
«κεντροδεξιά». Και επειδή προέρχοµαι από τον ευρύτερο χώρο
της προοδευτικής αριστεράς και εντάχθηκα στη δύσκολη εκείνη
περίοδο της δεκαετίας του ’50, όταν το µετεµφυλιακό καθεστώς,
σας βεβαιώ ήταν πολύ πιο στυγνό από το καθεστώς που η αιµα-
τηρή σύγκρουση του εµφυλίου πολέµου θα µπορούσε, µε τη λο-
γική όσων αντιµάχονταν τότε το κοµµουνιστικό κόµµα, θα
δικαιολογούσε, επαναλαµβάνω στη λογική τους κάποια µέτρα,
τα οποία όµως στη δεκαετία του ’50 ξεπέρασαν κάθε όριο.

Και σήµερα αυτή είναι η προσφορά του ΛΑΟΣ ότι βοηθάει να
δούµε ότι πραγµατικά δεν υπάρχει ουσιαστική -και το τονίζω-
αναφορά σε δυνάµεις του δηµοκρατικού κέντρου µε το σχήµα
αυτό «κεντροδεξιά». Βοήθησε, λοιπόν, το ΛΑΟΣ και το βλέπουµε
σ’ αυτό το νοµοσχέδιο, το βλέπουµε σε µια στροφή 180Ο µοιρών
της Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας, ώστε να κατανοήσουν
οι πάντες ότι υπάρχει η δεξιά παράταξη, αυτή που θα έπρεπε για
κάποια πράγµατα, όσοι τη στελεχώνουν, να αισθάνονται ικανο-
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ποίηση. Κυβέρνησαν τον τόπο. Έχουν πολλά αρνητικά, τα οποία
εµείς επικρίναµε πάντοτε και τα επικρίνουµε. Αλλά προφανώς
όσοι ανήκουν και δεν ντρέπονται να πουν ότι είναι δεξιοί και δεν
αναγκάζονται να φορούν ένα προσωπείο να λένε «είµαστε και κε-
ντρώοι µαζί και δεξιοί», όλα αυτά τα πράγµατα τα ξεκαθαρίζουν.

Στο νοµοσχέδιο για την Ιατροδικαστική Υπηρεσία φέρνετε µε
µορφή -συγχωρήστε µε, δεν θέλω να χρησιµοποιήσω την έκ-
φραση αυτή που χρησιµοποιούν για κάποιες µεταµεσονύχτιες
τηλεταινίες- τροπολογίας ή µιας διάταξης δύο µέγιστα ζητήµατα
που προφανώς δεν τα έχετε επεξεργαστεί καν. Γιατί αν τα είχατε
επεξεργαστεί –αυτές τις µέρες καλεί ο Υπουργός ∆ηµόσιας
Τάξης τα κόµµατα να συζητήσουν για τα ζητήµατα της τροµο-
κρατίας, της λαθροµετανάστευσης, είστε δηλαδή τόσο αντιφα-
τικοί στην τακτική σας, που αποκαλύπτεται η γύµνια της
στρατηγικής- θα είχατε φέρει νοµοσχέδια εδώ για το θέµα της
λαθροµετανάστευσης και να το συζητήσουµε λεπτοµερέστατα.

Επίσης και το ζήτηµα της βίας, που επί των ηµερών αυτής της
Κυβέρνησης, µιας ∆εξιάς κυβέρνησης που νοµίζει ότι τα κοινω-
νικά προβλήµατα αντιµετωπίζονται µε τον βούρδουλα, έχει εκτι-
ναχθεί στα ύψη. ∆εν ξέρω αν η περίφηµη «σέχτα» είχε
ενηµερωθεί -επειδή συνέπεσε η δολοφονία του αστυφύλακα- για
την επίσκεψη του Αµερικανού πρεσβευτή στο Υπουργείο Εξωτε-
ρικών και δεν ξέρω αν ζητήθηκε την ίδια µέρα ή αν είχε κλειστεί
από πριν το ραντεβού, αλλά θεωρώ ατυχέστατο το γεγονός ότι
έπρεπε ο Αµερικανός πρεσβευτής να µας πει ότι εδώ πια είµαστε
στο έλεος της τροµοκρατίας. Ή έχετε πολιτική και φέρνετε νο-
µοσχέδια και συζητάτε µε τα κόµµατα, εκτός αν όπως είπατε,
κύριε Υπουργέ της ∆ικαιοσύνης, το πρωί στον κ. Βενιζέλο θεω-
ρείτε -και δεν τα λαµβάνετε καθόλου υπ’ όψιν, αδιαφορείτε- ότι
πράγµατι εκτός από εσάς όλοι οι άλλοι σε αυτή την Αίθουσα χαϊ-
δεύουν την τροµοκρατία, χαϊδεύουν τη βία. Είναι απαράδεκτες
σκέψεις αυτές και είναι και υβριστικές, ιδιαίτερα για ένα κόµµα
όπως το ΠΑΣΟΚ, που στις µέρες του εξάρθρωσε στο βαθµό του
δυνατού την τροµοκρατία. Κι έχετε για εκείνη την εποχή, για
δέκα ολόκληρα χρόνια, να λέτε µόνο ένα επεισόδιο που κάποιος
γέρων εκεί στην αρχή της Βασιλίσσης Σοφίας ήρθε σε επαφή και
κακώς, κάκιστα τον µεταχειρίστηκαν τότε κάποιοι αστυνοµικοί
και διότι ο τότε Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης, για να µην κοπεί η
Ελλάδα στα δύο –και τότε ήταν γνωστή ποια ήταν η θέση της
Νέας ∆ηµοκρατίας, συντηρούσε εκείνη την τακτική τα τρακτέρ
που να κόβουν την Ελλάδα στα δυο- έκανε το πιο ανώδυνο -και
δυστυχώς το ακούµε εδώ µέσα και δεν αντικρούεται- πολύ καλά
ξεφούσκωσε τα λάστιχα των τρακτέρ. Εσείς θα κάνατε κάτι άλλο.
Θα είχαµε τραυµατίες, αν όχι και νεκρούς. Τι λέτε τώρα; Και το
ακούνε δυστυχώς και οι συνάδελφοί µου του ΠΑΣΟΚ και δεν λένε
τι θα έπρεπε να κάνει τότε µια κυβέρνηση όταν κοβόταν η Ελ-
λάδα στα δύο. Τι έπρεπε να κάνει; ∆εν έσυρε στα δικαστήρια,
δεν έβαλε τα ΜΑΤ να χτυπάνε, απλώς αφαίρεσε τη δυνατότητα
από αυτόν, που καθοδηγούνταν από το κόµµα τότε της Αξιωµα-
τικής Αντιπολιτεύσεως, να κόβουν την Ελλάδα στα δύο, να δυ-
ναµιτίζουν την οικονοµία.

Κύριε Πρόεδρε, το θέµα της λαθροµετανάστευσης είναι όντως
µια ωρολογιακή βόµβα, αλλά τα µέτρα που προτείνει η Κυβέρ-
νηση ξέρετε ποιο αποτέλεσµα θα έχουν; Να αυξηθεί η διαφθορά
στα Σώµατα Ασφαλείας. Το τρίµηνο, όπως σωστά ελέχθη, είναι
γνωστό ότι προβλέπεται για µύρια όσα αδικήµατα. Το ότι δεν θα
έλθει αµέσως να δώσει τα στοιχεία του, θεωρείται απείθεια κατά
της αρχής. Το ότι µπορεί να αγγίξει τον αστυνοµικό, είναι αντί-
σταση κατά της αρχής. Τι θα κάνουµε λοιπόν; Αυτό που γίνεται
µε το µπες-βγες στα σύνορά µας, θαλάσσια και ξηράς. Θα δίδε-
ται απλώς ένα ακόµα κίνητρο για περαιτέρω διαφθορά στα Σώ-
µατα Ασφαλείας. Η κατάσταση από πλευράς κάλυψης των
αναγκών των εργαζόµενων -υπάρχουν προβλήµατα εκεί και επι-
βίωσης ακόµη- είναι χάλια, πέραν του βαθύτατου προβλήµατος
της ανασφάλειας που αισθάνονται οι εργαζόµενοι εκεί.

Σε ό,τι αφορά το πρόβληµα µε αυτές τις περίφηµες κουκού-
λες: επί τόσα χρόνια, επί πέντε ολόκληρα χρόνια, φωνάζουµε σε
αυτή την Αίθουσα γιατί δεν συλλαµβάνετε τους κουκουλοφό-
ρους που καίνε, καταστρέφουν εδώ απ’έξω στον Άγνωστο Στρα-
τιώτη; Τι σηµαίνει αυτό; Λέµε στους οπαδούς του ΛΑΟΣ ότι
«κακώς ψηφίσατε Καρατζαφέρη, να εµείς τι κάνουµε». Τι θα βγει

από αυτό, κύριε Υπουργέ; Εσείς είστε δικηγόρος και εγώ επίσης.
Νοµίζετε ότι εάν πράγµατι οι δράστες αδικηµάτων βίας και
άλλων εγκληµατικών πράξεων οδηγούντο στα δικαστήρια και
εκεί οι αστυνοµικοί -που ουδέποτε εµφανίζονται βέβαια και αφή-
νονται όλοι ελεύθεροι- έλεγαν ότι «αυτός έκανε εκείνο και το
άλλο και είχε σκεπασµένο το πρόσωπό του», αυτό χρειαζόταν
διάταξη, νοµίζετε, για να το αξιολογήσει ο δικαστής, το δικα-
στήριο; Κατά συνείδηση κρίνει ο δικαστής, κύριε Πρόεδρε, και
όταν προκύπτει ότι αυτός που χτύπησε, που έβαλε φωτιά, που
κατέστρεψε, είχε καλυµµένο και το πρόσωπό του, αυτό είναι η
πλέον επιβαρυντική περίπτωση, δεν χρειάζεται να την προτείνει
ο νόµος.

Η κατάσταση έχει ξεφύγει τελείως από τον έλεγχο της Κυ-
βέρνησης. Στο εξωτερικό µέτωπο της χώρας ξέρετε τι γίνεται.
Χθες ο Υπουργός Εξωτερικών της Σουηδίας, που αναλαµβάνει
την Προεδρία της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αποκάλεσε «Μακεδο-
νία» τη FYROM, όχι µε την επίσηµη ονοµασία της. Τι να του πει
κανείς; Ότι Υπουργός Εξωτερικών καλεί µε τις λεγόµενες «Μα-
κεδονικές Γραµµές» τον Υπουργό Εξωτερικών των Σκοπίων εδώ;
Τι να πει κανείς µε αυτά που γίνονται στη Θράκη; Έλεγε ο συνά-
δελφος του ΛΑΟΣ για τους Έλληνες της Αλβανίας. Έχουν, αγα-
πητέ συνάδελφε, οι Έλληνες εκεί τη συµπαράσταση και το
γνωρίζετε πολύ καλά µέσα στην Αίθουσα. Το θέµα είναι τι θα κά-
νετε τώρα, που πάτε µαζί-µαζί µε τη Νέα ∆ηµοκρατία, στη
Θράκη, στο Νοµό Ροδόπης, στο Νοµό Ξάνθης; Εκεί ουσιαστικά
κυβερνά το τουρκικό προξενείο και αφήστε, λοιπόν, τις οµιλίες
εδώ. Από εδώ και πέρα, αφού θα βαδίζετε από κοινού, µη νοµί-
ζετε ότι θα επωφελείστε από αυτόν που θα σπρώχνετε, τον κ.
Καραµανλή, να κάνει και δεν θα έχετε κόστος για αυτά που δεν
θα τον πιέζετε να κάνει και τα οποία είναι πολύ σοβαρότερα από
τις τρακατρούκες που αφορούν αυτές οι δυο διατάξεις, για τις
οποίες µπορεί να είστε υπερήφανοι αλλά δεν έχουν κανένα ου-
σιαστικό αποτέλεσµα.

Από εκεί και πέρα, κύριε Πρόεδρε, µείζονα ζητήµατα υπάρ-
χουν. Ο λαός -αυτή τη στιγµή µιλάµε εδώ-.. αν θέλουν πέντε έξι
επιχειρηµατίες, µπορούν να µάθουν κάτι, αλλιώτικα θα ζητάµε
από τους Γερµανούς, τους οποιουσδήποτε θα αγοράζουν µέσα
ενηµέρωσης που θα κλείνουν, να ρίχνουν κανένα αυτί τι γίνεται
και στη Βουλή των Ελλήνων. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε τον κ.

Κακλαµάνη.
Ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης έχει το λόγο για οκτώ λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Κύριε Πρόε-

δρε, θα µου επιτρέψετε κατ’αρχάς να πω ότι οφείλει το κόµµα
της Νέας ∆ηµοκρατίας να ευχαριστήσει τον Πρόεδρο κ. Κακλα-
µάνη για τη σαφήνεια µε την οποία τοποθετήθηκε, για τη σαφή-
νεια µε την οποία υπερηφάνως δήλωσε στην Αίθουσα ότι ορθώς
ξεφούσκωσαν τα λάστιχα των τρακτέρ. Μπράβο! Και µπράβο επί-
σης που παρατάξατε τα ΜΑΤ και δείρατε τους συνταξιούχους.
Μπράβο!

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Αυτό το λέτε εσείς.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Και πείτε µου

µετά τα δύο µπράβο τη µηδενική ανοχή την οποία επικαλείται ο
κ. Γεώργιος Παπανδρέου πώς την εννοεί, για να αντιληφθούµε,
δηλαδή, πώς αντιλαµβάνεται τα µέτρα κατά της λαθροµετανά-
στευσης, πώς αντιλαµβάνεστε εσείς στο ΠΑΣΟΚ τη µηδενική
ανοχή. Μήπως συνιστά πράξη δωρίσεως γαρυφάλλων στους µε-
τανάστες; Αυτό σηµαίνει µηδενική ανοχή; ∆εν είστε εσείς που
επικαλείστε τη σκλήρυνση και τώρα έρχεστε να εγκαλέσετε τη
Νέα ∆ηµοκρατία για αυτά τα οποία εσείς επικαλείστε; Θα µου
επιτρέψετε να πω και κάτι άλλο όσον αφορά τη Κυβέρνηση. Η
Κυβέρνηση έχει πολιτική, έχει διατυπωθεί σαφέστατα και έχει
διατυπωθεί σε ανύποπτο χρόνο. Υπάρχει το νοµοθέτηµα
3386/2005 µε το οποίο κρίνει η Κυβέρνηση –και αν θέλετε την
άποψή µου, παρ’ ότι δεν είµαι ο καθ’ ύλην αρµόδιος Υπουργός,
ορθώς κρίνει- ότι πρέπει να µεταφέρει µεταβολές, γιατί το µέγε-
θος της πρόκλησης που αντιµετωπίζει η έννοµη τάξη της χώρας
έχει αλλάξει, το µέγεθος της πρόκλησης το οποίο οι δικές σας
κυβερνήσεις, κύριοι συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης, ούτε καν υποψιάστηκαν επί µια εικοσαετία και µας παρέ-
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δωσαν τη χώρα παντελώς ανοχύρωτη να αντιµετωπίσει τη λα-
θροµετανάστευση. ∆εν είχατε υποψιαστεί καν το πρόβληµα της
λαθροµετανάστευσης από το Βορρά, πόσω µάλλον το πρόβληµα
εξ Ανατολών. Έρχεστε τώρα και οµιλείτε για τη δηµόσια τάξη.
Να τα βάλουµε κάτω. Υφίσταται πρόβληµα δηµόσιας τάξης ή δεν
υφίσταται; Νοµίζω ότι συµφωνούµε όλοι ότι υφίσταται. Πάµε να
δούµε, λοιπόν, την πολιτική σας. Τι λέτε; Σε τι λέτε «ναι»; Εγώ
αυτό που ακούω από την πλευρά της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης είναι µια ατέλειωτη σειρά από «όχι». Αφού κατ’αρχάς επικα-
λείστε τη δηµόσια τάξη ως αγαθό, µετά αρχίζετε τα «όχι».

Απαγόρευση αλλοίωσης των χαρακτηριστικών: «Όχι» το
ΠΑΣΟΚ. Χρήση καµερών στην Αθήνα: «Όχι» το ΠΑΣΟΚ. Τράπεζα
για το DNA: «Όχι» το ΠΑΣΟΚ. Μέτρα για τη λαθροµετανάστευση:
«Όχι» το ΠΑΣΟΚ. Ταυτοποίηση καρτοκινητών: «Όχι» το ΠΑΣΟΚ.
Άρση απορρήτου των επικοινωνιών για τα κακουργήµατα: «Όχι»
το ΠΑΣΟΚ.

Ποια είναι η ατζέντα του ΠΑΣΟΚ; Μας λέτε; Το µόνο που ξέ-
ρετε να λέτε είναι «όχι». «Όχι» σε όλα. Αλλά µε «όχι» σε όλα δεν
πείθετε τον ελληνικό λαό. Αντιµετωπίζουµε ένα πρόβληµα, προ-
τείνουµε συγκεκριµένα µέτρα και πιστεύουµε ότι µ’ αυτά τα
µέτρα θα έχουµε γρήγορη και σαφή βελτίωση.

Μιλώντας χθες εξήγησα, στο βαθµό που µου επετράπη, όλη
την ατζέντα της Κυβέρνησης για τα θέµατα δηµόσιας τάξης. Από
εκεί και πέρα συνεχώς περιφέρετε, ως φλάµπουρο, την εξάρ-
θρωση της τροµοκρατίας επί των ηµερών σας. Αυτός είναι ο τίτ-
λος τιµής µε τον οποίο διεκδικείτε το µέλλον.

Εµείς αυτό που ζητάµε να µας πείτε, εάν έχετε να µας πείτε –
και φοβούµαι ότι δεν έχετε- είναι πως αντιµετωπίζουµε τα σηµε-
ρινά προβλήµατα. Αυτό περιµένουµε από εσάς και όχι να µου
επικαλείστε τις όποιες επιτυχίες του παρελθόντος, που θα µου
επιτρέψετε να πω ότι υπάρχουν και έντονες αµφιβολίες εάν είναι
δικές σας επιτυχίες ή τυχαία συµβάντα της εκρήξεως της συ-
γκεκριµένης βόµβας στα χέρια του συγκεκριµένου τροµοκράτη.

Εν πάση περιπτώσει, οφείλω να πω ότι η χώρα αντιµετωπίζει
τεράστια προβλήµατα στην παρούσα φάση. Αντιµετωπίζει τερά-
στια προβλήµατα στην εξωτερική πολιτική. Αντιµετωπίζει τα προ-
βλήµατα του 21ου αιώνα. Και δεν αντιµετωπίζονται τα
προβλήµατα του 21ου αιώνα µε συνεχή επαναφορά του θέµατος
του αεροσκάφους των Σκοπίων. ∆εν είναι πρόβληµα για την Ελ-
λάδα του σήµερα να συζητάµε συνεχώς στη Βουλή των Ελλήνων
το θέµα της προσγείωσης µε τα όποια σύµβολα του αεροπλά-
νου του Υπουργού Εξωτερικών των Σκοπίων. Νοµίζω ότι αυτό πα-
ρέλκει, νοµίζω ότι υποβαθµίζεται η συζήτηση και νοµίζω ότι
αποπροσανατολίζει το θέµα.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: …(δεν ακούστηκε)
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Εάν ήταν,

κύριε συνάδελφε, δεν θα ήταν de jure, θα ήταν de facto. Αφού
χρησιµοποιείτε όρους, τουλάχιστον χρησιµοποιήστε τους
σωστά.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτή είναι η ουσία. Είναι ή δεν
είναι; Απαντήστε!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε συνάδελφε,
δεν έχετε το λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Μου τέθη-
καν διάφορα θέµατα και από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο
του ΠΑΣΟΚ, τον κ. Βενιζέλο και από την κ. Κανέλλη, που αφο-
ρούν διάφορες διατάξεις του νοµοθετήµατος.

Ερχόµαστε στο άρθρο 35. Το άρθρο 35 είναι ένα εξαιρετικά
σηµαντικό άρθρο. Νοµίζω ότι ορθά –και θα συντασσόµουν µε
αυτό- έκανε µία ανάλυση ο κ. Βενιζέλος. Νοµίζω ότι γνωρίζουµε
όλοι σε αυτήν την Αίθουσα ότι η αναίρεση ενώπιον του Συµβου-
λίου της Επικρατείας ασκείται κατά το άρθρο 95 του Συντάγµα-
τος, ως ο νόµος ορίζει. Επαφίεται δηλαδή κατά το ισχύον
Σύνταγµα στον κοινό νοµοθέτη, σε µας, να ορίσει τις προϋποθέ-
σεις για την άσκηση της αναίρεσης. ∆εν υπάρχει συνταγµατική
κατοχύρωση της αναίρεσης και αυτή είναι και η πάγια νοµολογία
του Συµβουλίου της Επικρατείας. Κατά συνέπεια, θεωρώ ότι δεν
υφίσταται θέµα ως προς το άρθρο 35 από την ελληνική συνταγ-
µατική τάξη.

Από εκεί και πέρα, δε, ως προς την ευρωπαϊκή σύνταξη των
δικαιωµάτων του ανθρώπου, όπως είναι γνωστό επίσης σε όλους

µας, η ευρωπαϊκή σύµβαση δεν κατοχυρώνει τον δεύτερο βαθµό
δικαιοδοσίας, κατοχυρώνει µόνο τη δίκαια δίκη, πόσο µάλλον το
δικαίωµα αναίρεσης. Κατά συνέπεια, θα µου επιτρέψετε να πω σε
όσους εκφράστηκαν για το άρθρο 35 ως αντικείµενο στο πνεύµα
του Συντάγµατος ότι αυτό δεν είναι καθόλου ακριβές.

Αλλά και επί της ουσίας ξέρουµε όλοι τις απίστευτες καθυ-
στερήσεις του Συµβουλίου της Επικρατείας. Ξέρουµε όλοι τις
καταδικαστικές αποφάσεις εξαιτίας της καθυστέρησης αυτής,
που πλέον µε λύπη µου λέω ότι προσεγγίζει το καθεστώς της αρ-
νησιδικίας.

Ξέρουµε επίσης, ότι το Συµβούλιο της Επικρατείας έχει άνω
των εξήντα συµβούλων και συνολικά άνω των εκατόν σαράντα
δικαστών. Πείτε µου, εάν δεν προχωρήσουµε µε τέτοιες διατά-
ξεις, πως θα περιορίσουµε τον αριθµό των υποθέσεων και την
αρνησιδικία; Θα µου πείτε ίσως «αυξήστε τους δικαστές». Μα,
δεν είναι σοβαρή πρόταση να αυξήσουµε περαιτέρω τους δικα-
στές σε ένα ανώτατο δικαστήριο. Είναι γνωστό ότι για να διατη-
ρηθεί η ενότητα της νοµολογίας στα ανώτατα δικαστήρια, τα
ανώτατα αυτά δικαστήρια πρέπει να έχουν περιορισµένο αριθµό
δικαστών. Και αν θέλετε στην Ελλάδα –και θα µου επιτρέψετε
την έκφραση- το έχουµε παραξηλώσει και αυτό. Ο αριθµός δι-
καστών που έχουµε στα ανώτατα δικαστήρια είναι πολύ µεγαλύ-
τερος από ό,τι θα έπρεπε να είναι και ο αριθµός των υποθέσεων
που εξετάζονται στα ανώτατα δικαστήρια είναι πολύ µεγαλύτε-
ρος από τις υποθέσεις που θα έπρεπε να φτάσουν στα ανώτατα
δικαστήρια. Και αν δεν βάλουµε φραγµούς και οι φραγµοί αυτοί
δεν µπορεί να είναι παρά δύο µορφών, σαν αυτούς που περιέ-
χονται εδώ, πώς είναι δυνατόν να περιορίσουµε τον αριθµό;

Άρα, λοιπόν, όταν ασκείτε κριτική για την καθυστέρηση απο-
νοµής της δικαιοσύνης νοµίζω ότι κανείς θα πρέπει δίπλα να προ-
τείνει και συγκεκριµένα µέτρα.

Στο άρθρο 43 ρωτηθήκαµε γιατί διακόπτουµε τον έλεγχο από
το βαθµό του εφέτη και του εισαγγελέα και πάνω. Απλό είναι.
∆ιότι γενόµενος ο έλεγχος, η επιθεώρηση, εγένετο οµοιόβαθµός
τους ή νεότερος τους, µε αποτέλεσµα να µην υπάρχει κανένα
ουσιαστικό αντικείµενο. Και προτιµήσαµε τον µηχανισµό τον
οποίο εισάγουµε κατά συµφωνία και κατά σύσταση –αν θέλετε-
της Ένωσης ∆ικαστών και Εισαγγελέων, ώστε ο έλεγχος να απο-
κτήσει, όταν γίνεται, ένα ουσιαστικό περιεχόµενο.

Όσον αφορά στο άρθρο 47 ρωτηθήκαµε γιατί επιλέξαµε αυτήν
την ηµεροµηνία και µάλιστα ρωτηθήκαµε σαν να πρόκειται για
ένα µυστήριο. Είναι απλό, είναι η ηµεροµηνία ισχύος του νόµου.
Έπρεπε να υπάρχει µία ηµεροµηνία.

Τέλος, όσον αφορά στο άρθρο 495, παράγραφος 1, το οποίο
εισάγουµε κι εµείς ως τροπολογία, εξέφρασε, η συνάδελφος κ.
Κανέλλη, αµφιβολία ως προς τη διεύθυνση του διαδίκου. Η δι-
εύθυνση των διαδίκων είναι από τα υποχρεωτικά στοιχεία του δι-
κογράφου, όπως αναφέρονται στο ισχύον 118 του Κώδικα
Πολιτικής ∆ικονοµίας. ∆εν υπάρχει κανένα πρόβληµα σε αυτό.
Αυτό που γίνεται µε αυτό το άρθρο είναι ότι εξοµοιώνεται η διά-
ταξη του Κώδικα Πολιτικής ∆ικονοµίας µε την ισχύουσα διάταξη
του Κώδικα Ποινικής ∆ικονοµίας για λόγους διευκόλυνσης των
διαδίκων. ∆εν έχει και αυτό καµµία άλλη εξήγηση.

Τελικά επανέρχοµαι στη λαθροµετανάστευση. Πράγµατι βρι-
σκόµαστε σε ένα απολύτως κρίσιµο σηµείο, σε ένα σηµείο κρί-
σιµο για τη χώρα, κρίσιµο για την κοινωνία, για το συνολικό
πολιτιστικό σύνολο ιδεών, αξιών που υφίστανται σε αυτόν τον
τόπο. Όµως, οφείλουµε να προσεγγίσουµε το πρόβληµα µε χα-
µηλούς τόνους, µε ρεαλισµό, µε συναίνεση. Αλληλοκατηγορού-
µενοι δεν µπορούµε να πάµε πουθενά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ

το λόγο για ένα λεπτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε Πρόεδρε, γνω-

ρίζετε ότι κατά τον Κανονισµό δεν έχετε το λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: O κύριος Υπουργός αναφέρ-

θηκε σε κάτι…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Πρέπει να επικαλε-

στείτε προσωπικό.
Σας δίνω το λόγο για ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε, για µία διευ-

κρίνιση.
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ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: ∆εν είπα εγώ ότι καλώς –δεν
ξέρω µάλιστα που το βρήκε ως γεγονός- τα ΜΑΤ ξυλοκόπησαν
τους συνταξιούχους. Ακούσατε εσείς να πω εδώ αυτό το
πράγµα;

Εγώ είπα ότι εκείνο ήταν ένα περιστατικό ατυχές. Κακώς κά-
ποιος αστυνοµικός έσπρωξε κάποιον συνταξιούχο.

Είπα όµως και επιµένω και είναι προσωπική µου άποψη, ότι
όταν η πολιτεία αντιµετωπίζει οργανωµένη βία, όταν ανεβαίνουµε
οι ίδιοι οι Βουλευτές στα τρακτέρ και λέµε «όλα τα λεφτά, όλα τα
κιλά», η Κυβέρνηση, η έννοµη τάξη δεν µπορεί να κάνει τίποτε
άλλο που να εξασθενίζει την επιθετικότητα. Και καλώς ο τότε
Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης, κ. Ρωµαίος, ξεφούσκωσε τα λάστιχα
και απελευθέρωσε την κυκλοφορία ολόκληρου του οδικού δι-
κτύου της χώρας.

∆εν µου απαντήσατε όµως τελικά, η Νέα ∆ηµοκρατία και το
ΛΑΟΣ µαζί είναι κεντροδεξιά;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Είναι εκτός νοµο-
σχεδίου, κύριε Πρόεδρε, αυτό.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Πράγµατι, αλλά είναι µέσα στο
νοµοσχέδιο!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Εισερχόµαστε στον
κατάλογο των οµιλητών.

Ο κ. Σπηλιόπουλος έχει το λόγο για οκτώ λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, θέλω να κάνω µία µικρή αναφορά στο άρθρο 45.
Κύριε Υπουργέ, ελπίζω µε τη ρύθµιση του άρθρου 45 να λυ-

θούν τα προσωρινά προβλήµατα που έχει το ∆ικαστικό Μέγαρο
της Πάτρας, τα οποία έχουν ταλαιπωρήσει και τους δικαστές και
τους δικηγόρους αλλά και αυτούς που ζητούν την απονοµή της
δικαιοσύνης στο παλαιό κτήριο των ∆ικαστηρίων της Πάτρας.

Όµως, το µείζον ζήτηµα για το ∆ικαστικό Μέγαρο Πάτρας, δεν
είναι αυτό, όπως γνωρίζετε. Το ζήτηµα είναι ότι το κτήριο αυτό
είναι παλαιό και έχει τρωθεί από τους τελευταίους σεισµούς. Μά-
λιστα, οι ζηµιές τις οποίες έχει υποστεί, έχουν επιβεβαιωθεί και
έχουν πιστοποιηθεί από τις αρµόδιες επιτροπές. Άρα, είναι ανά-
γκη γρήγορα να κατασκευαστεί το νέο δικαστικό µέγαρο στην
Πάτρα. Επ’ αυτού όµως ακούµε διάφορα πράγµατα, ακούµε ότι
έχει παραπεµφθεί να κατασκευαστεί µε το σύστηµα Σ∆ΙΤ, αλλά
δεν βλέπουµε αποτέλεσµα. Γιατί πολλά έργα ακούµε ότι θα γί-
νουν µε το σύστηµα Σ∆ΙΤ, όµως δεν βλέπουµε αποτέλεσµα. Κι
εδώ µιλάµε για ένα κτήριο το οποίο έχει σοβαρά προβλήµατα
στη λειτουργία του και βεβαίως σοβαρούς κινδύνους για αυτούς
τους ανθρώπους που λειτουργούν εκεί µέσα.

Έρχοµαι τώρα στην τροπολογία για τη λαθροµετανάστευση.
Κύριε Υπουργέ, πολύ σωστά οµολογείτε στην αιτιολογική έκ-

θεση της τροπολογίας ότι τα τελευταία χρόνια το πρόβληµα
αυτό έχει λάβει εκρηκτικές διαστάσεις.

Πράγµατι έτσι είναι. Έχει λάβει εκρηκτικές διαστάσεις διότι οι
αιτίες που προκαλούν το φαινόµενο αυτό, δηλαδή τα ρεύµατα
των λαθροµεταναστών, είναι πάρα πολλές, είναι οι πόλεµοι, είναι
οι συγκρούσεις, είναι η φτώχεια, είναι οι κλιµατικές αλλαγές και
αυτά τα ρεύµατα συνεχώς µεγαλώνουν.

Υπάρχει όµως ένα άλλο ζήτηµα. Είναι το ζήτηµα της αντιµε-
τώπισης που µέχρι σήµερα φαίνεται ότι η χώρα µας δεν το έχει
κάνει πράξη. ∆εν υπήρχε και δεν υπάρχει σχέδιο αντιµετώπισης
αυτού του φαινοµένου. Πιστεύω ότι δύο γεγονότα ήταν αυτά τα
οποία αφύπνισαν την Κυβέρνηση. Τα τελευταία γεγονότα που εί-
χαµε στο κέντρο της Αθήνας µε τις συγκρούσεις µε τους λα-
θροµετανάστες και τα γεγονότα που είχαµε στην Πάτρα που και
αυτά έχουν δηµιουργήσει εντυπώσεις και προβλήµατα σε όλες
τις τοπικές κοινωνίες. Βέβαια πρέπει να σας πω ότι οι τοπικές
κοινωνίες ανησυχούν για τα φαινόµενα που παρατηρούνται εκεί.

Υπάρχει όµως και µία άλλη αιτία που είναι το αποτέλεσµα των
ευρωεκλογών. Αυτό το αποτέλεσµα θορύβησε την Κυβέρνηση
και γι’ αυτό γίνεται πιο συντηρητική και πιο αποφασιστική –θα
έλεγα- σε ορισµένα απ’ αυτά τα ζητήµατα τα οποία έχει µονο-
πωλήσει µέχρι σήµερα ο ΛΑΟΣ.

Εµείς δεν κατηγορούµε την Κυβέρνηση ότι παίρνει αυστηρά
µέτρα, όπως είπατε προηγουµένως. Εµείς κατηγορούµε την Κυ-
βέρνηση διότι δεν έχει σχέδιο και δεν έχει αντιµετωπίσει αυτό το
ζήτηµα µέχρι σήµερα. ∆υστυχώς δεν υπήρξε καµµία συνεργα-

σία σε ευρωπαϊκό επίπεδο, αλλά ούτε και µεταξύ των Υπουρ-
γείων και δεν υπήρξε σχεδιασµός για την αντιµετώπιση της λα-
θροµετανάστευσης. ∆εν υπήρξε λοιπόν σοβαρή αντιµετώπιση.

Θέλω να τονίσω εδώ ότι ακόµη και οδηγίες της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, όπως η 115/2008 για τη λαθροµετανάστευση, δεν
έχουν ενσωµατωθεί στο ελληνικό δίκαιο και η Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή µας κατηγορεί ότι δεν εφαρµόζουµε σωστά τις οδηγίες
και ότι δεν έχουµε ενσωµατώσει και ορισµένες οδηγίες στο ελ-
ληνικό δίκαιο, όπως αυτή που ανέφερα.

Θέλω να κάνω µία µικρή αναφορά στο πρόσφατο Συµβούλιο
Κορυφής. Έστω και αργά ετέθη το ζήτηµα. Ποια ήταν όµως τα
αποτελέσµατα; Πολύς θόρυβος για το τίποτα. Πράγµατι είναι θε-
τική η αναφορά και η εντολή που δίδεται στους είκοσι επτά για
την ολοκλήρωση των συµφωνιών επανεισδοχής προς τις χώρες
προέλευσης και διέλευσης και αυτό είναι ένα θετικό γεγονός,
όπως επίσης είναι θετικό γεγονός η σαφής αναφορά στην Τουρ-
κία και στις χώρες που έχουν υπογράψει συµφωνίες να τις εφαρ-
µόσουν πλήρως.

Εδώ, όµως, υπάρχει ένα θέµα. Μέχρι σήµερα σας λέγαµε ότι
πράγµατι υπάρχει συµφωνία της Ελλάδας µε την Τουρκία από
το 2001 για την επανεισδοχή των λαθροµεταναστών. Εσείς λέ-
γατε ότι δεν υπάρχει και βεβαίως γι’ αυτό δεν την εφαρµόζατε
και γι’ αυτό δεν πιέζατε την Τουρκία. Σας το λέει τώρα η Ευρω-
παϊκή Ένωση. Βεβαίως η Ευρωπαϊκή Ένωση και οι χώρες του
βορρά έλυσαν το ζήτηµα της λαθροµετανάστευσης από το 2003
µε τον Κανονισµό ∆ουβλίνο ΙΙ. Έλυσαν εν µέρει το πρόβληµά
τους και το µετέφεραν στις χώρες του νότου και κυρίως στην Ελ-
λάδα. Καθυστερήσαµε πολλά χρόνια και κυρίως τα τέσσερα τε-
λευταία χρόνια, κύριε Υπουργέ, για να βγάλουµε στην επιφάνεια
αυτό το ζήτηµα και να το αντιµετωπίσουµε σοβαρά.

Το ζήτηµα βέβαια δεν είναι οι εκκλήσεις που κάνει η Ευρω-
παϊκή Ένωση. Το θέµα είναι η σοβαρή εφαρµογή των συµφω-
νιών και η απροθυµία της Ευρωπαϊκής Ένωσης να στηρίξει
οικονοµικά τις δράσεις για την καταπολέµηση της λαθροµετα-
νάστευσης. Εποµένως, δεν υπήρξε κανένα ουσιαστικό αποτέλε-
σµα για τα ζητήµατα που απασχολούν τη χώρα µας. ∆εν υπήρξε
στα συµπεράσµατα η έµπρακτη και κυρίως η νοµικά δεσµευτική
επίδειξη της αλληλεγγύης και αυτό πιστεύω ότι είναι το πιο ση-
µαντικό ζήτηµα.

Μας λέτε ότι εµείς δεν προτείνουµε τίποτα. Πρόσφατα ο Πρό-
εδρος του ΠΑΣΟΚ Γιώργος Παπανδρέου εξήγγειλε οκτώ µέτρα
µε τα οποία αντιµετωπίζεται αυτό το ζήτηµα. Εγώ θα σας ανα-
φέρω αποσπασµατικά ορισµένα στοιχεία που µπορούν πραγµα-
τικά να βελτιώσουν την κατάσταση.

Πρώτον, χρειάζεται η ενίσχυση και η φύλαξη των συνόρων
γιατί όλοι γνωρίζουν ότι τα σύνορά µας είναι «τρύπια». Ο καθέ-
νας µπορεί να περάσει από οπουδήποτε και να έλθει στην Ελ-
λάδα. Γιατί έρχεται στην Ελλάδα; Έρχεται στην Ελλάδα όχι για
να µείνει. Οι περισσότεροι, η µεγάλη πλειοψηφία, όλοι τους -θα
έλεγα- δεν θέλουν να µείνουν στην Ελλάδα, αλλά θέλουν να πε-
ράσουν από την Ελλάδα και να φύγουν προς τις άλλες χώρες
της Ευρώπης. Εάν, λοιπόν, εµείς δεν κλείσουµε αυτή τη δίοδο
και την είσοδο και την έξοδο –και η έξοδος είναι η Πάτρα- αυτό
σηµαίνει ότι όλο και περισσότεροι λαθροµετανάστες θα έρχο-
νται στην Ελλάδα µε την προοπτική να περάσουν κυρίως µέσα
από το λιµάνι της Πάτρας προς τις άλλες χώρες της Ευρώπης.

∆εύτερον, χρειάζεται, πράγµατι, να στείλουµε ένα µήνυµα
προς τους ανθρώπους που σκέφτονται να έλθουν στην Ελλάδα
για να περάσουν προς την υπόλοιπη Ευρώπη, να στείλουµε το
µήνυµα ότι πραγµατικά εδώ τα πράγµατα δεν είναι εύκολα και
ότι υπάρχουν ποινές και ότι υπάρχει αύξηση της κράτησης πε-
ραιτέρω απ’ αυτή που υπάρχει σήµερα ούτως ώστε να µειωθεί
αυτό το ρεύµα. Εάν όµως δεν υπάρξει πραγµατικά µία ολοκλη-
ρωµένη πολιτική, ένα ολοκληρωµένο σχέδιο για την αντιµετώ-
πιση του προβλήµατος, πιστεύουµε ότι δεν θα έχουµε
αποτελέσµατα.

Βεβαίως υπάρχει και το ανθρωπιστικό ζήτηµα κι εδώ πρέπει
να είµαστε ξεκάθαροι ότι πρέπει να υπάρξει ανθρωπιστική βοή-
θεια και φροντίδα γι’ αυτούς τους άτυχους, δύσµοιρους ανθρώ-
πους που φτάνουν στη χώρα µας.

Τελειώνω µε το ζήτηµα της Πάτρας. Κύριοι συνάδελφοι, πριν
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από µερικές µέρες ήλθε στην Πάτρα ο Υπουργός Εσωτερικών
και είπε ότι για τη λύση του προβλήµατος της Πάτρας και εν
µέρει του προβλήµατος που αντιµετωπίζει η χώρα µας, πρέπει
να κάνουµε καταυλισµό στην Πάτρα. Ό,τι χειρότερο, ό,τι ατυχέ-
στερο. ∆ηλαδή, τι κάνει ο Υπουργός µ’ αυτή την απόφαση; Λέει
στους λαθροµετανάστες, όπου και αν βρίσκονται: «Ελάτε στην
Πάτρα, θα είστε νόµιµα σ’ έναν καταυλισµό, θα έχετε όλα όσα
πρέπει να έχετε και ταυτόχρονα θα είστε και κοντά στο λιµάνι για
να φύγετε». Τους κλείνουµε δηλαδή το µάτι, «ελάτε στην Πάτρα
για να φύγετε». ∆εν ξέρω αν η Κυβέρνηση το κάνει αυτό συνει-
δητά. Αν το κάνει, να το πει. Αν όµως δεν το κάνει συνειδητά,
πρέπει να τελειώσει µ’ αυτό το θέµα, πρέπει να ανακαλέσει αυτή
την απόφαση. ∆εν µπορεί να υπάρξει καταυλισµός λαθροµετα-
ναστών στην Πάτρα για το λόγο που σας ανέφερα.

Άρα λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, πιστεύω ότι εάν δεν υπάρξει σχέ-
διο, εάν δεν υπάρξει συµφωνία µε την Ευρωπαϊκή Ένωση και
πίεση προς την Ευρωπαϊκή Ένωση και πίεση προς την Τουρκία
για την εφαρµογή της συµφωνίας και κυρίως εάν η χώρα µας δεν
θωρακιστεί και στην είσοδο και στην έξοδο, νοµίζω ότι το πρό-
βληµα αυτό δεν θα λυθεί µε την τροπολογία που εισάγετε για να
ψηφιστεί σήµερα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς.

Το λόγο έχει ο κ. Λοβέρδος για οκτώ λεπτά.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα αναφερθώ στη χθεσινή µου

οµιλία επί της αρχής. Θέλω να µου επιτρέψετε να παραπέµψω
στην τοποθέτηση που είχα κάνει στην Επιτροπή Ευρωπαϊκών
Υποθέσεων όταν είχε έλθει ο Αναπληρωτής Υπουργός κ. Μαρ-
κογιαννάκης στις 29 Απριλίου και επίσης να παραπέµψω στην
αγόρευσή µου, ως εισηγητού του ΠΑΣΟΚ σε σχέση µε τη µε-
ταρρυθµιστική συνθήκη το 2008 και σε µία ακόµη τοποθέτησή
µου, ως µέλους της επιτροπής, για την αναθεώρηση του Συ-
ντάγµατος στη διαδικασία της Αναθεώρησης του Συντάγµατος
το 2006, όπου έθεσα θέµατα σχετικά µε το αποκλειστικό θέµα
για το οποίο θα αγορεύσω σήµερα και αυτό αφορά την τροπο-
λογία που κατ’ ουσία είναι ένας αυτοτελής νόµος, µία αυτοτελής
νοµοθετική παρέµβαση, την τροπολογία που αφορά τους µετα-
νάστες.

Τα αναφέρω αυτά για να πω ότι κατά καιρούς σ’ αυτή τη
Βουλή έχουν ακουστεί φωνές και από κόµµατα αλλά και µεµο-
νωµένες κοινοβουλευτικές φωνές που έχουν πει ότι η χώρα πρέ-
πει να δει ένα θέµα, το οποίο αναπτύσσεται µε τροµακτική
ένταση και τείνει να αποτελέσει ένα νέο εθνικό θέµα.

Αντιθέτως, η σπουδή µε την οποία εµφανίζεστε εσείς σήµερα
προσχηµατικώς να θέλετε να αντιµετωπίσετε το θέµα δεν χαρα-
κτηρίζει την κυβερνητική πολιτική από το 2004 που αναλάβατε
έως σήµερα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, χθες προσπάθησα να ενηµε-
ρώσω το Τµήµα -και θα το κάνω και σήµερα µε ακριβέστερο
τρόπο- για το τι αισθάνονται και αντιλαµβάνονται και καταλαβαί-
νουν οι διεθνείς οργανισµοί ως πρόβληµα της Ελλάδας και πρό-
βληµα της Ευρώπης δια της Ελλάδας µε δική σας ευθύνη.

Πρώτα απ’ όλα θα πω, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ότι έχω
εδώ την εφηµερίδα «ΤΟ ΒΗΜΑ» της 22ας Απριλίου 2009 που κα-
λύπτει το ρεπορτάζ «Σύσκεψη στο Υπουργείο Εξωτερικών ανά-
µεσα στα Υπουργεία Εξωτερικών, Εσωτερικών και ∆ηµόσιας
Τάξης» -εσάς δεν σας κάλεσαν- για θέµατα που έχουν να κάνουν
µε τη µη νόµιµη µετανάστευση, µε τη λαθροµετανάστευση. Στη
σύσκεψη αυτή στις 22 Απριλίου του 2009 αποφασίζουν να ενη-
µερώσουν την Ευρωπαϊκή Ένωση, να θέσουν θέµα στην Ευρω-
παϊκή Ένωση ούτως ώστε εκείνη να λάβει σχετικά µέτρα που
ευνοούν και την Ελλάδα αλλά και την Ευρωπαϊκή Ένωση γενικό-
τερα.

Στις 22 Απριλίου του 2009 γίνεται για πρώτη φορά αυτό. Ξέρει
ο οποιοσδήποτε Υπουργός ο οποίος έχει συµµετάσχει σε συµ-
βούλια Υπουργών ότι για να κινητοποιήσεις το γραφειοκρατικό
και πολιτικό µηχανισµό της Ευρωπαϊκής Ένωσης, για να κατα-
λήξεις σε Σύνοδο Κορυφής µε ορισµένες αποφάσεις που µπο-

ρεί και να σε συµφέρουν, θες χρόνο, πειθώ, θες επιχειρήµατα,
θες πολλή προσπάθεια. Αργά ξυπνήσατε. Κυρίες και κύριοι Βου-
λευτές, το ίδιο το Υπουργείο Εξωτερικών ενηµερώνει τώρα τους
Βουλευτές της Εθνικής Αντιπροσωπείας ούτως ώστε αυτοί να
ενηµερώσουν τα διεθνή fora, στα οποία συµµετέχουν για το
ρυθµό της µη νόµιµης µετανάστευσης µε την κυρία της µορφή
που είναι οι συλληφθέντες παράνοµοι µετανάστες και τον ενη-
µερώνει ως εξής: Έτος 2004 συλληφθέντες µετανάστες σαράντα
τέσσερις χιλιάδες εννιακόσιοι ογδόντα επτά. Έτος 2005 εξήντα
έξι χιλιάδες τριακόσιοι πενήντα ένας Έτος 2006 ενενήντα πέντε
χιλιάδες διακόσιοι τριάντα εννέα, έτος 2007 εκατόν δώδεκα χι-
λιάδες τριακόσιοι εξήντα τέσσερις. Έτος 2008 εκατόν σαράντα
έξι χιλιάδες τριακόσιοι τριάντα επτά. Αυτά τα στοιχεία δίνετε
στους Βουλευτές. Το πήρα από το Υπουργείο Εξωτερικών το έγ-
γραφο αυτό, προκειµένου να ενηµερώσω νατοϊκό forum που
είµαι µέλος για την κατάσταση αυτή. Την ίδια στιγµή το διεθνές
κέντρο για µία πολιτική σε σχέση µε τη µετανάστευση δίνει πα-
ράνοµους µετανάστες προς την Ευρώπη το 2008 εκατό χιλιάδες
µε εκατόν είκοσι χιλιάδες για όλη την Ευρώπη. Η Ελλάδα το δικό
της πρόβληµα το κρατάει κρυφό και µυστικό. Η Ελλάδα για το
δικό της πρόβληµα ξυπνάει αργά και δεν ενηµερώνει. Η Ελλάδα
δεν ενηµερώνει κανέναν και γι’ αυτό, κύριε συνάδελφε, κύριε
Σπηλιόπουλε, η Σύνοδος Κορυφής κατέληξε, όπως κατέληξε.
∆ιότι την τελευταία στιγµή δεν µπορείς να ενηµερώσεις και να
έχεις και αποτέλεσµα. Η ροή από την Τουρκία προς την Ελλάδα
είναι άγνωστη. Είναι άγνωστη στους υπόλοιπους Ευρωπαίους και
είναι αποδεδειγµένο, από όσες εκθέσεις εγώ τουλάχιστον έχω
υπ’ όψιν µου –και κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω πολλές- ότι
όπου υπήρξε διµερής συνεργασία οι ροές παράνοµης µετανά-
στευσης γίνονται αραιότερες. Υπήρξε διµερής συνεργασία ανά-
µεσα στο Μαρόκο και στην Ισπανία. Η ροή έγινε µικρότερη.
Αντίστοιχη ανάµεσα στη Γαλλία και την Τυνησία. Αντίστοιχη ανά-
µεσα στην Ιταλία και τη Λιβύη. Και επειδή υπάρχουν αυτές οι δι-
µερείς συνεργασίες αυτός που κάνει δουλεµπόριο ανθρώπων
προσπαθεί να πάει από εκεί που είναι πιο ελεύθερα. Και είναι πιο
ελεύθερα από την Τουρκία. Για να περάσουν ποιοι προς την Ελ-
λάδα; Όχι φυσικά Τούρκοι πολίτες, αλλά για να περάσουν, όπως,
επίσης, το Υπουργείο Εξωτερικών ενηµερώνει, µετανάστες από
το Αφγανιστάν, το Πακιστάν, το Ιράκ, από τη Σοµαλία, από την
Ερυθραία.

∆εν έχετε πείσει αυτούς από τους οποίους η χώρα έχει ανάγκη
συνεργασίας, αφού ο δικός µας διµερής εταίρος, η Τουρκία, δυ-
στροπεί, αφού αρνείται να εφαρµόσει το πρωτόκολλο Παπαν-
δρέου-Τζεµ του 2001, αφού δεν συνεργάζεται µε την Ελλάδα και
ενοχλείται άµα η Ελλάδα θέτει το αντίστοιχο θέµα. Υπάρχει δυ-
νατότητα να κάνει κανείς κάτι; Στους συναδέλφους που άκουσα
πριν που έλεγαν ότι το θέµα δεν έχει να κάνει µε την Ευρωπαϊκή
Ένωση, αλλά είναι Ελλάδα-Τουρκία, θέλω να πω ότι έχουν άδικο.
∆ιότι εφόσον ο διµερής εταίρος δυστροπεί, ο µόνος τρόπος να
τον πιέσεις είναι κάτι ισχυρότερο από αυτόν. Και το µόνο ισχυ-
ρότερο από την Τουρκία στην περιφέρειά µας αυτήν τη στιγµή
µπορεί να είναι η Ευρωπαϊκή Ένωση. Και ο κανονισµός ο σχετι-
κός µε τη FRONTEX του 2007 δίνει τη δυνατότητα υπογραφής
κειµένου συµφωνίας επανεισδοχής Ευρωπαϊκής Ένωσης -τρίτου
κράτους, εν προκειµένω της Τουρκίας. ∆εν κινητοποιηθήκατε ως
προς αυτό και έρχεστε τώρα εδώ να φέρετε ένα σχέδιο νόµου µε
έναν παροξυσµό αυστηροποίησης των ποινών σε όλες του τις
διατάξεις και εδώ.

Κύριε Υπουργέ, σε µία από τις τελευταίες διεθνείς συναντή-
σεις που είχα στην Αθήνα µε συνάδελφο από κράτος-µέλος της
Ένωσης, αυτό το οποίο µου είπε –και το συµµερίζοµαι- είναι ότι
«στη χώρα σας δεν έχετε ξεκαθαρίσει τι θέλετε. Από τη µια
πλευρά τη ροή την αφήνετε ανενόχλητη, από την άλλη αυτούς
που έχετε εδώ κυρίως Μουσουλµάνους τους έχετε χωρίς νε-
κροταφεία». Η αντιφατική αυτή πολιτική να παραβιάζεις τα δι-
καιώµατα του άλλου, αλλά και τη χώρα σου να έχεις κάνει
ξέφραγο αµπέλι δεν οδηγεί πουθενά. Αντ’ αυτής και αντί αυτών
των υπέρµετρων αυξήσεων του αξιοποίνου που, κυρίες και κύ-
ριοι Βουλευτές, δεν γίνονται µε στάθµιση, ποια είναι η απαξία
µιας πράξης; Ποια είναι η προληπτική, γενικοπροληπτική ικανό-
τητα µιας ρύθµισης, ούτως ώστε να καταλήξεις σε µια αύξηση
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του αξιοποίνου και να σου πουν σοβαροί άνθρωποι ωραία ας το
δούµε έτσι; Αυτή η µαζική αύξηση των ποινών χωρίς επιµέρους
αξιολογήσεις -καµµία αξιολόγηση τουλάχιστον µέχρι στιγµής δεν
έχει γίνει- δεν οδηγεί πουθενά. Και το ΠΑΣΟΚ προσπαθεί να σας
το πει αυτό τουλάχιστον τις δύο µέρες της συζήτησης στο
Τµήµα.

Θα κλείσω µε µία επισήµανση τίτλων, γιατί δεν έχω χρόνο. Τι
θα µπορούσε να γίνει; Ποια θα µπορούσε να είναι µια αντιµετώ-
πιση του θέµατος, η οποία θα έπειθε ότι έχει και ειλικρινή κριτή-
ρια, αλλά και µία διέξοδο µπορεί να δώσει. Πρώτον, θα
συζητούσαµε, σας το είπα και χθες, την αυστηροποίηση της νο-
µοθεσίας. Μάλιστα χθες ήµουν και στο θέµα αυτό της τροπολο-
γίας για τη µετανάστευση αντίθετος µε τις άλλες µου
τοποθετήσεις για όλα τα υπόλοιπα θέµατα από το άρθρο 24, από
το άρθρο 25 τις κουκούλες και αυτά που είπα όχι, σε λάθος κα-
τεύθυνση. Είστε υπέρµετρα αυστηροί για να σας ακούσουν έξω
από την Αίθουσα και να καλύψετε πίσω από αυτή την αυστηρο-
ποίηση των ποινών τις αδυναµίες σας σε επίπεδο Κυβέρνησης.
Σας είπα και κάνατε πως δεν το καταλάβατε, κάνατε πως δεν το
καταλάβατε: Η µετατροπή της απιστίας από πληµµέληµα σε κα-
κούργηµα το 2004 που την ψηφίσαµε όλοι εδώ, σας έδωσε απο-
τελέσµατα στον αγώνα κατά της διαφθοράς; Και ποια είναι αυτά;
Να τα φέρετε στην Εθνική Αντιπροσωπεία. Αντ’ αυτού µου απα-
ντήσατε µε τον τρόπο που µου απαντήσατε. Η αυστηροποίηση
λοιπόν είναι το πρώτο κρατούµενο.

∆εύτερον η πίεση, µέσω της FRONTEX της Τουρκίας να συ-
νεργαστεί µε την Ευρωπαϊκή Ένωση, αφού διµερώς µε µας δεν
συνεργάζεται, σας είπα τον κανονισµό του 2007 που δίνει αυτή
τη δυνατότητα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ολοκληρώστε, κύριε
Λοβέρδο, σας παρακαλώ πολύ.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ: Αργά ξύπνησε η Κυβέρνηση, δεν το
έχει κάνει ακόµη.

Η ενίσχυση των περιπολιών που είναι ένα µέτρο προστασίας
της χώρας, το οποίο όµως η χώρα δεν µπορεί να κάνει µόνη της,
εάν δεν έχει τα µέσα που αυτό απαιτεί και δεν τα έχει και ούτε
µπορεί να τα αποκτήσει σε καµµία περίπτωση. Ή συνεργάζεται
ή δεν τα έχει. Και αυτό το θέµα ακόµη είναι πάρα πολύ πίσω. Οι
τεχνικές βοήθειάς, σας το έθεσα και χθες σε επίπεδο πολύ τε-
χνικό, θα έλεγε κανείς, αποδεικνύονται στην πράξη πλουσιαστι-
κότατο θέµα. Πώς µιλάει η Ελλάδα µε τους ανθρώπους αυτούς,
οι οποίοι έρχονται παρανόµως στη χώρα, οι οποίοι δεν µπορούν
να επαναπροωθηθούν; Έχετε πει και εσείς ορισµένα
επ’ αυτών. Πώς µπορεί να συνεννοηθεί κανείς µ’ αυτούς, όταν οι
διάλεκτοι τις οποίες επικαλούνται ότι οµιλούν είναι εκατοντάδες.
Έχετε τη σχετική συνεργασία µε χώρες της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης που έχουν αναπτύξει την τεχνική τους στον τοµέα αυτό;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Κύριε Λοβέρδο, πρέ-
πει να ολοκληρώσετε!

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Σε ό,τι αφορά τη ροή προς την υπόλοιπη Ευρώπη, κυρίες και

κύριοι Βουλευτές, κύριε Σπηλιόπουλε, όπως το είπατε οι Γάλλοι
έχουν στο Καλαί ένα τέτοιο κέντρο που έχει οκτακόσιους µε εν-
νιακόσιους µετανάστες το αποκαλούν ζούγκλα και το κλείνουν.
Στην Πάτρα έχουµε πέντε χιλιάδες και θέλουν να το νοµιµοποιή-
σουν κιόλας ως µόνιµο τρόπο εξόδου. Η διάρθρωση των σχετι-
κών κέντρων πρέπει να είναι και ορθολογική και να απαντάει στις
ανάγκες του προβλήµατος. ∆εν χρειάζεται απλώς να µας λέτε
ότι «θα κάνετε». Χρειάζεται χρονοδιάγραµµα και χρειάζεται και
συγκεκριµένος προσδιορισµός.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, δώστε µου τριάντα δεύτερα και θα τελειώσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): ∆εν µε βοηθάτε και

εσείς!
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ: Περίµενα από τις 18.00’ η ώρα να αγο-

ρεύσω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): ∆εν είναι επιχείρηµα

αυτό, κύριε Λοβέρδο! Γνωρίζετε τον Κανονισµό καλύτερα από
µένα. Το Προεδρείο έχει δείξει την ανοχή και µπορείτε να δείτε
το χρόνο.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ: ∆είξτε ανοχή τριάντα δευτερόλεπτα
και θα ολοκληρώσω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ολοκληρώστε!
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ: Η ιστορία του ∆ουβλίνου II είναι µια

ιστορία που χρειάζεται αλλαγή. Και µέχρι να γίνει αυτή η αλλαγή,
η συνεννόηση µε τους υπόλοιπους Ευρωπαίους, που είναι οι τε-
λικοί προορισµοί, γιατί η Ελλάδα είναι πύλη, πρέπει να µη γίνει µε
τις συνθήκες που σήµερα επιχειρείτε να κάνετε. Πρέπει να είναι
αυστηρή και πρέπει να συµπεριλαµβάνει και πρακτικές –δεν είναι
ο χώρος αυτός που θα µπορούσε ένας Βουλευτής να τις ανα-
πτύξει- οι οποίες θα πείθουν το δεύτερο, τον τρίτο, τους Ολλαν-
δούς, τους Σουηδούς, ότι σοβαρολογούµε και ότι η Ελλάδα δεν
µπορεί να κρατήσει αυτόν τον κόσµο εδώ.

Και τέλος η αποσυµφόρηση του κέντρου της Αθήνας, για µας
τουλάχιστον τους Βουλευτές που εκλεγόµαστε εδώ, δηµιουργεί,
κύριε Υπουργέ, ένα πρόβληµα καθηµερινής τροµακτικής πίεσης.
Αυτή η αποσυµφόρηση δεν πρέπει να γίνεται την Τρίτη και την
Τετάρτη να επαναλαµβάνονται τα ίδια φαινόµενα. ∆εν χρειάζε-
ται κανένας εκείνο τον πολιτικό που θα εµπαίζει τον κόσµο ότι
τάχα κάνει κάτι, ενώ δεν κάνει.

Χρειάζεται λοιπόν να µας εκθέσετε την τακτική σας.
Επί όλων αυτών δεν έχετε µιλήσει. Μιλάτε µε τον προσχηµα-

τικό τρόπο της αύξησης του αξιοποίνου. Αυτό δεν αρκεί. Πρέπει
να καταθέσετε στην Εθνική Αντιπροσωπεία ένα συνολικό σχέδιο
για το πρόβληµα. Εάν δεν το κάνετε, εµπαίζετε την Εθνική Αντι-
προσωπεία.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς.

Παρακαλώ, κύριοι συνάδελφοι, να υπάρχει καλύτερη συνερ-
γασία µε το Προεδρείο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν δώσω το λόγο στον κ. Σα-
µπαζιώτη, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Τµήµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στους χώρους του Μεγάρου της
Βουλής, δεκατρείς µαθητές και µαθήτριες, καθώς και ένας συ-
νοδός εκπαιδευτικός από το Τµήµα Εκµάθησης της Ελληνικής
Γλώσσας Χαλανδρίου για µετανάστες.

Τους καλωσορίζουµε στη Βουλή. Τους ευχόµαστε καλή πα-
ραµονή στη χώρα µας.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Ο κ. Σαµπαζιώτης έχει το λόγο για οκτώ λεπτά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΑΜΠΑΖΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο που συζητάµε

αποτελεί µία αναγκαία πολυεπίπεδη νοµοθετική πρωτοβουλία
του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης. Το νοµοθέτηµα θα µπορούσε να
είναι τέσσερα διαφορετικά νοµοθετήµατα. Ίσως νοµοτεχνικά
αυτό θα ήταν ορθότερο. Έρχεται, όµως, µε αυτό τον τρόπο για
να δώσει λύσεις σε επιτακτικές ανάγκες και δύσκολες πραγµα-
τικότητες, τις οποίες οφείλουµε να αντιµετωπίσουµε. Το νοµο-
θέτηµα, όµως, πάνω απ’ όλα δείχνει τη φιλοσοφία που έχει η
Κυβέρνηση για τη δηµόσια τάξη και το σωφρονιστικό σύστηµα.

Ας έρθουµε, λοιπόν, στη δηµόσια τάξη. Υπάρχουν µία σειρά
από πρωτοβουλίες που εκδηλώθηκαν ή πρόκειται να εκδηλω-
θούν. Κατατέθηκε η ρύθµιση από το Υπουργείο Μεταφορών και
Επικοινωνιών για τα καρτοκινητά. Προωθείται η άρση του απορ-
ρήτου των επικοινωνιών συνολικά για τα κακουργήµατα. Θα φέ-
ρουµε ρύθµιση για την τράπεζα DNA και προωθούµε το θέµα της
ενεργοποίησης των καµερών. Φέρνουµε τροπολογία, µέσα στο
νοµοσχέδιο που ήδη συζητούµε, για το µείζον θέµα της λαθρο-
µετανάστευσης και, βέβαια, τη µεταχείριση εκείνων των δραστών
µε την περίφηµη κουκούλα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µιλάµε για έξι διαφορετικές
ρυθµίσεις. Τις φέρνουµε, όµως, γιατί πιστεύουµε ότι µπορούµε
µε αυτές τις ρυθµίσεις να αντιµετωπίσουµε τα προβλήµατα των
καιρών. Τις φέρνουµε, διότι πιστεύουµε ότι µπορούµε µε αυτές
τις ρυθµίσεις να δηµιουργήσουµε ένα πλαίσιο ασφαλείας στο κέ-
ντρο των πόλεων, διότι πιστεύουµε ότι µε αυτές τις ρυθµίσεις
µπορούµε να σταθούµε δίπλα σε αυτόν που σε αυτή τη φάση
απειλείται, δίπλα στο µέσο Έλληνα πολίτη, στο µέσο καταστη-
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µατάρχη, στο µέσο άνθρωπο, σ’ αυτόν που είδε το βιός του να
καταστρέφεται, σ’ αυτόν που είδε το αυτοκίνητό του να καίγε-
ται, σε αυτόν που είδε την περιουσία του να λεηλατείται.

Η Κυβέρνηση έχει ξεκαθαρίσει ότι θα πράξει ό,τι είναι ανα-
γκαίο για να σταθεί δίπλα σε αυτό τον άνθρωπο. Αυτόν πρέπει να
καλύψουµε, σε αυτόν πρέπει να συµπαρασταθούµε!

Μας αφήνουν σαφέστατα αδιάφορους οι φωνές που µιλούν
για κίνδυνο καταπάτησης των ανθρωπίνων δικαιωµάτων µε τη
ρύθµιση και για την αλλοίωση των χαρακτηριστικών. Τι λέµε σή-
µερα µε αυτή τη διάταξη; Εάν ένας πολίτης έχει σκοπό να δια-
δηλώσει ειρηνικά, είναι ελεύθερος να το κάνει. Εξάλλου, είναι
δικαίωµά του συνταγµατικά κατοχυρωµένο. Αν, όµως, κρύβει το
πρόσωπό του πίσω από κάποιον µανδύα ή προσωπείο, τότε είναι
βέβαιο ότι θέλει να διαπράξει αξιόποινες πράξεις, αδικήµατα δη-
λαδή, και κρύβοντας τα χαρακτηριστικά του να µην µπορεί το
κράτος να τον ανακαλύψει και να τον συλλάβει.

Αυτή είναι πράξη που πρέπει να αντιµετωπιστεί µε ιδιαίτερη
αυστηρότητα. Γι’ αυτό και καταλήξαµε σε αυτή τη ρύθµιση.

Μπορεί να µην είναι εύκολη. Μπορεί, πραγµατικά, να µην είναι
συµπαθητική ούτε καν αγαπητή, πιστεύουµε, όµως, ότι είναι
άκρως απαραίτητη και αποτελεσµατική.

Ας έρθουµε τώρα στο σωφρονιστικό µας σύστηµα. Σε κανέ-
ναν δεν αρέσει η κατάσταση που επικρατεί. Βεβαίως, όµως, δεν
µου αρέσει και η υποκρισία της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, η
οποία τώρα ανακαλύπτει ότι υπάρχουν προβλήµατα στο σω-
φρονιστικό µας σύστηµα, λες και δεν υπήρχαν το 2004. Τώρα
ανακαλύπτει ότι δεν λειτουργούν εύρυθµα οι φυλακές, λες και
δεν ήταν πολύ χειρότερες το 2004. Τώρα ανακαλύπτει ότι δεν
επαρκούν οι φυλακές, ενώ εµείς έχουµε προσθέσει ήδη πέντε
καινούργιες σε αντιδιαστολή µε την εικοσαετή διακυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ, το οποίο κατασκεύασε µόνο µία.

Στο ΠΑΣΟΚ, αγαπητοί συνάδελφοι, συµπεριφέρεστε λες και
δεν υπήρχαν προβλήµατα στα δικαστικά µέγαρα πριν το 2004,
λες και µας παραδώσατε νοµικούς παρθενώνες και άψογα εξε-
λιγµένα συστήµατα, τα οποία καταφέραµε µε πέντε χρόνια δια-
κυβέρνησης να τα διαλύσουµε.

Η πραγµατικότητα, όµως, είναι ότι έχετε βαριές ευθύνες. Τώρα
προσπαθείτε µε έναν λαϊκίζοντα λόγο να αποτυπώσετε καινοφα-
νείς απόψεις. Έρχεστε τώρα να µας υποδείξετε πώς να αντιµε-
τωπίσουµε τα προβλήµατα, τα οποία προϋπήρχαν ηµών και που
εσείς επί είκοσι χρόνια ως κυβέρνηση δεν αντιµετωπίσατε.

Γνωρίζουµε ότι η διαρκής βελτίωση των υπηρεσιών δικαιοσύ-
νης, κύριοι συνάδελφοι, είναι καθήκον µας. Η λειτουργία των κέ-
ντρων απεξάρτησης στις φυλακές και η πρόνοια για τις
κρατούµενες µητέρες είναι αναγκαία για ένα κράτος που θέλει
να λογίζεται ότι είναι σύγχρονο και προοδευτικό.

Αντιµετωπίζουµε τα κινητά τηλέφωνα µέσα στις φυλακές µε το
υπάρχον νοµοθέτηµα, γιατί είναι απαραίτητο, διότι υπάρχει εµπό-
ριο κινητών µέσα στις φυλακές, κύριοι συνάδελφοι. Τα κινητά τη-
λέφωνα µέσα στις φυλακές είναι παράγοντες που δηµιουργούν
προϋποθέσεις εγκληµατικότητας.

Προσπαθούµε να δηµιουργήσουµε µία επαρκή Επιθεώρηση
Φυλακών. Η Επιθεώρηση Φυλακών δεν ιδρύθηκε από εµάς ούτε
συνεστήθη σήµερα. Μας παρεδόθη, όµως, σαν µία υπηρεσία η
οποία προβλέπεται από ένα νοµοθέτηµα. Εµείς τι κάνουµε; Με-
τακινούµε διαφόρους υπαλλήλους για να µπορέσουµε να τη στε-
λεχώσουµε µε επάρκεια –αυτή τη συγκεκριµένη δοµή- ώστε να
µπορούµε να επιθεωρήσουµε τις φυλακές. ∆ιότι χωρίς επιθεώ-
ρηση κανένας µηχανισµός δεν ζει µέσα σε καθεστώς νοµιµότη-
τας.

Αντιµετωπίζουµε ζητήµατα της Ιατροδικαστικής Υπηρεσίας.
Μέσω των διατάξεων του νοµοσχεδίου, κύριοι συνάδελφοι, επι-
διώκουµε την καλύτερη διοικητική οργάνωση και την πιο αποτε-
λεσµατική λειτουργία της. Επεµβαίνουµε σε θέµατα που
αναφέρονται στη λειτουργικότητα και στην απονοµή της δικαιο-
σύνης από το Συµβούλιο της Επικρατείας.

Είναι σαφές, κύριοι συνάδελφοι, ότι το Συµβούλιο της Επι-
κρατείας είναι ένας θεσµός που, πράγµατι, θέλει ριζική αναθεώ-
ρηση. Είναι ένας θεσµός ο οποίος είναι πεπαλαιωµένος και
ξεχνάει κανείς πότε έκανε προσφυγή και πότε θα βγει η από-
φαση. Η λειτουργία του είναι τόσο αργή, µε αποτέλεσµα να

υπάρχει µεγάλη καθυστέρηση στην απονοµή της δικαιοσύνης.
Αυτό έχει σαν αποτέλεσµα να καταντά πλέον ο έλεγχος των δι-
οικητικών πράξεων της πολιτείας να είναι όχι ανέφικτος, αλλά
εντελώς άδικος για εκείνους οι οποίοι αποβλέπουν στο Συµβού-
λιο της Επικρατείας για την επίλυση µιας διοικητικής τους δια-
φοράς ή οποιασδήποτε άλλης πράξης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλα αυτά είναι τα µέτωπα που
η Κυβέρνηση δεν διανοείται να τα αφήσει ανοικτά. Το νοµοσχέ-
διο αυτό είναι µία προσπάθεια προς τον άνθρωπο. Είναι το µή-
νυµα της Κυβέρνησης προς τους πολίτες ότι έχει τη βούληση και
τη δύναµη να τους προστατεύσει από εκείνους οι οποίοι θέλουν
να διαπράξουν εγκλήµατα.

Αντιµετωπίζουµε συνολικά σαν κοινωνία µία µεγάλη πρόκληση.
Ο τρόπος να ανταποκριθούµε σε αυτή την πρόκληση είναι να µι-
λήσουµε ειλικρινά, να αγνοήσουµε τις σειρήνες του λαϊκισµού,
να αγνοήσουµε την προσπάθεια του εντυπωσιασµού, να κατα-
λάβουµε πού είναι το πρόβληµα και να κινηθούµε στην κατεύ-
θυνσή του για να µπορέσουµε να το αντιµετωπίσουµε επιλύοντάς
το.

Θεωρώ ότι µε το νοµοσχέδιο αυτό δίνονται πολλαπλές λύσεις
για µία πιο αποτελεσµατική δικαιοσύνη και για µία πιο ειρηνική
και πιο δίκαιη κοινωνία.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς τον κ. Σαµπαζιώτη.

Το λόγο έχει η κ. Μερεντίτη για οκτώ λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, όλοι εδώ µέσα, αλλά και όλοι οι

Έλληνες, ξέρουµε πολύ καλά τους πραγµατικούς λόγους που
έφερε η Κυβέρνηση αυτή την τροπολογία και πώς ξαφνικά θυ-
µήθηκε το πρόβληµα των λαθροµεταναστών, µία τροπολογία που
κινδυνεύει να γίνει δαµόκλειος σπάθη για την ελευθερία όχι των
µη νόµιµων µεταναστών, αλλά και του κάθε αλλοδαπού που βρί-
σκεται στη χώρα µας, που θέλει να εργαστεί και να παραµείνει.

Όλοι γνωρίζουµε, επίσης, ότι η τροπολογία αυτή έρχεται στη
Βουλή αµέσως µετά τις Ευρωεκλογές όχι για άλλο λόγο, παρά
µόνο γιατί οι επικοινωνιολόγοι ενηµέρωσαν τη Νέα ∆ηµοκρατία
ότι έχασε ψήφους προς το κόµµα του Λαϊκού Ορθόδοξου Συνα-
γερµού, επειδή κάποια κοινωνικά συντηρητικά στρώµατα, τα
οποία πλήττονται για πολλούς λόγους –και θα εξηγήσω- από την
πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας κάτω από την πίεση της καθη-
µερινότητας είχαν και τη στροφή ενάντια στους µετανάστες.

Αυτοί οι ψηφοφόροι, τους οποίους ψάχνετε εναγωνίως σαν
Κυβέρνηση να επαναφέρετε, αν είναι δυνατόν, ξανά στους κόλ-
πους της παράταξής σας –και αυτό και µόνο σας ενδιαφέρει-
έχουν πρόβληµα κυρίως µε την οικονοµική πολιτική της Κυβέρ-
νησης. Και συµβαίνει παγκοσµίως, όταν υπάρχουν τέτοια φαινό-
µενα, να υπάρχει και µία στροφή των στρωµάτων συντηρητική.
Και υπάρχει και µία έξαρση µιας µορφής ρατσισµού.

Αυτά, λοιπόν, τα προβλήµατα κοιτάζει να λύσει η Νέα ∆ηµο-
κρατία κουνώντας το καθρεφτάκι σε αυτή την κοινωνική οµάδα,
αυτούς τους ψηφοφόρους, το καθρεφτάκι των µέτρων για τη λα-
θροµετανάστευση, για να µπορέσει όπως - όπως ό,τι γλιτώσει
και ό,τι επιστρέψει στας αγκάλας της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Όλοι µας έχουµε γίνει µάρτυρες των τηλεοπτικών εισαγγε-
λέων του Αγίου Παντελεήµονα και των αυθόρµητων πολιτών, που
έχουν αναλάβει την περιφρούρηση της πανελληνίως γνωστής
παιδικής χαράς της γειτονιάς. ∆εν φταίνε οι πολίτες γι’ αυτό.
Φταίει η Νέα ∆ηµοκρατία µε τον τρόπο που προσπαθεί να δείξει
ότι αστυνοµεύει την περιοχή και την Ελλάδα ολόκληρη.

Και ακούσαµε σήµερα από τον κύριο Υπουργό να µας λέει εάν
και εφόσον εξαρθρώσαµε εµείς την τροµοκρατία και να θέτει και
εν αµφιβόλω αυτό το µεγάλο επίτευγµα της Κυβέρνησης του
ΠΑΣΟΚ. Εγώ θα έλεγα, όµως, ας ασχοληθούν µε το σήµερα,
έστω και τώρα και ας αφήσουν το παρελθόν, γιατί το παρελθόν
κρίνεται, κρίθηκε και θα κρίνεται και ό,τι και να κάνουν δεν µπο-
ρούν να το αµαυρώσουν. Ας ασχοληθούν, όµως, µε τα προβλή-
µατα των Ελλήνων.

Όλες αυτές οι εξάρσεις έχουν και αρνητικά αποτελέσµατα. Εν-
δεικτικά σας λέω ότι πριν από µερικές εβδοµάδες στη γειτονιά
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που ανέφερα νωρίτερα ένας Έλληνας, απλώς ήταν µελαχρινός,
πήγαινε το παιδί του στην παιδική χαρά και είχαµε εξάρσεις και
αντιδράσεις των πολιτών απλά και µόνο µε κριτήριο το ότι ήταν
πιο µελαχρινός απ’ ό,τι χρειαζόταν.

Εδώ ακούµε πολλά πράγµατα και κάποια στιγµή πρέπει να εί-
µαστε όλοι υπεύθυνοι. Άκουσα πριν κάποιο συνάδελφο από το
ΛΑΟΣ να διαµαρτύρεται και να λέει γιατί είµαστε πολυπολιτισµική
κοινωνία, ποιον ρωτήσαµε. Και αναρωτιέµαι όταν οι γονείς κά-
ποιων από εδώ µέσα επισκέφθηκαν τη Γερµανία για να εργα-
στούν, ρωτήθηκε ο γερµανικός λαός; Τι είναι αυτά που ακούµε;
Τι εξάρσεις ρατσιστικές είναι αυτές; Γιατί νοµίζουµε ότι θα κλέ-
ψουµε κάποιο ψηφαλάκι, χωρίς να νοιαζόµαστε για τον αντίκτυπο
που έχουν τα όσα λέµε εδώ µέσα;

Πιστεύω ότι η Κυβέρνηση ευθύνεται πάρα πολύ, γιατί µέχρι
τώρα δεν έλαβε µέτρα για να προστατεύσει τους µετανάστες,
νοµίµους ή µη. Έπρεπε να πάρει µέτρα. ∆εν είναι µόνο η κατα-
στολή και η αστυνόµευση. Θα έπρεπε να υπάρχουν παρεµβάσεις
και των κοινωνικών υπηρεσιών, να γίνονται υγειονοµικοί έλεγχοι
και πολλά άλλα τα οποία δεν µπορούµε να αναλύσουµε αυτή τη
στιγµή.

Όµως, η κατάσταση δεν ξεκίνησε πριν από δεκαπέντε ηµέρες.
Την υπόθεση της Πάτρας τη γνωρίζουµε, την περιέγραψε πολύ
καλά ο συνάδελφος κ. Σπηλιόπουλος. Οι δουλέµποροι δεν εµ-
φανίστηκαν χθες, ούτε άρχισαν να συνεργάζονται µε τους Τούρ-
κους συναδέλφους τους. Οι θάνατοι ανθρώπων και πολλές
φορές και µικρών παιδιών που ξεβράζονται σαν τα ζώα στα πα-
ράλιά µας δεν είναι χθεσινοί. Εσείς, όµως, θέλετε να πάρετε εδώ
και τώρα µέτρα µόνο για τους ψηφοφόρους.

Κανείς δεν διαφωνεί ότι η κατάσταση έχει φθάσει στο απρο-
χώρητο και πρέπει να ληφθούν µέτρα. Άλλωστε, ο Πρόεδρος του
ΠΑΣΟΚ –και ειπώθηκε από τους συναδέλφους µου εδώ- έχει
κάνει συγκεκριµένες προτάσεις και αν επιδείξετε πολιτική γεν-
ναιοδωρία, πρέπει και νοµίζω ότι θα είναι χρήσιµο να τις υιοθε-
τήσετε άµεσα, γιατί είτε το θέλουµε είτε δεν το θέλουµε η
Ελλάδα είναι χώρα υποδοχής µεταναστών και θα πρέπει να έχει
εθνική µεταναστευτική πολιτική πέρα από µικροκοµµατικά συµ-
φέροντα και επιδιώξεις.

Αλλά αυτά είναι άγνωστες λέξεις για τη Νέα ∆ηµοκρατία. Ποτέ
επί των ηµερών της δεν κάθισε να ασχοληθεί µε αυτό που λέγε-
ται «µεταναστευτική πολιτική», για να µην θυµηθούµε και την πε-
ρίοδο 1990-1993 µε τα γνωστά αποτελέσµατα που ήρθαν τα
αδέλφια και τα ξαδέλφια και οι συγγενείς από την Αλβανία, χωρίς
να έχει λάβει καµµία πρόνοια η τότε Κυβέρνηση και βέβαια ήρθε
το ΠΑΣΟΚ να βάλει µια τάξη σε όλα αυτά.

Η τροπολογία σας είναι ένα εκτρωµατικό κατασκεύασµα. Και
αυτό γιατί εµείς θέλαµε ένα θεσµικό πλαίσιο για τους µη νοµί-
µους µετανάστες και τους δουλεµπόρους και τώρα µας ζητάτε
τη συναίνεση για µια ρύθµιση που θέτει εν κινδύνω τα ανθρώ-
πινα δικαιώµατα και τις δηµοκρατικές ελευθερίες όχι των παρά-
νοµων µεταναστών αλλά και των νοµίµων οικονοµικών
µεταναστών και κάθε ξένου που ζει, εργάζεται ή επισκέπτεται την
Ελλάδα.

Συγκεκριµένα, σύµφωνα µε την πρώτη διάταξη αυτής της τρο-
πολογίας, µπορεί οποιοσδήποτε αλλοδαπός πρόσφυγας, ο
οποίος ζητά άσυλο, πολίτης της Ευρωπαϊκής Ένωσης ή απλός
τουρίστας από οποιαδήποτε χώρα να χαρακτηριστεί επικίνδυνος
για τη δηµόσια τάξη και ασφάλεια εάν ασκηθεί ποινική δίωξη εις
βάρος του για αδικήµατα για τα οποία προβλέπεται µόνο φυλά-
κιση τριών µηνών. ∆ηλαδή, για να συνειδητοποιούµε και τι λέµε,
ποινή φυλάκισης τριών µηνών επιβάλλεται και για απλές παρα-
βάσεις του Κώδικα Οδικής Κυκλοφορίας. Νοµίζω ότι υπάρχει και
δεδικασµένο για την αγορά παράνοµων cd από πλανόδιους µι-
κροπωλητές. Αυτά για να καταλαβαίνετε το µέγεθος των όσων
πάτε να νοµοθετήσετε, κύριε Υπουργέ. Μιλάµε για µια χώρα που
είναι καθαρά τουριστική.

Κινδυνεύει να υπάρξει σαν κυρίαρχη φιλοσοφία αυτής της τρο-
πολογίας το «πας µη Έλλην βάρβαρος». Είναι δυνατόν να τελεί
υπό άµεση απέλαση, να είναι εντελώς απροστάτευτος ο οποι-
οσδήποτε αλλοδαπός στην Ελλάδα επειδή έκανε µια τέτοιου εί-
δους παράβαση; Υπάρχουν χιλιάδες µετανάστες στη χώρα.
Εργάζονται, έχουν επιχειρήσεις, πληρώνουν φόρους, ασφαλι-

στικές εισφορές και όχι µόνο δεν αποτελούν απειλή για κανέναν
αλλά αντίθετα είναι αξιοπρεπέστατοι άνθρωποι και συµβάλλουν
στην ελληνική οικονοµία και τους χρειαζόµαστε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Θέλω να πω, γιατί µε προδίδει ο χρόνος, ότι αυτή η τροπολο-
γία πάει την ελληνική κοινωνία πολλά χρόνια πίσω και θα πρέπει
να την ξαναδείτε.

Κλείνοντας, όµως, κύριε Υπουργέ, θέλω να σας καταθέσω ένα
υπόµνηµα που έπεσε στα χέρια µου της ∆ιεθνούς Αµνηστίας και
θα ήθελα να σας παρακαλέσω να το λάβετε σοβαρά υπ’ όψιν,
γιατί όσο εγώ το µελετώ, µας προσβάλλει ως ελεύθερη δηµο-
κρατική χώρα και κοινωνία. Να µας διευκρινίσετε σας παρακαλώ
την παρατήρηση της οργάνωσης για το εάν ευσταθεί το ότι µε-
ταξύ των κρατουµένων προς απέλαση ενδέχεται να συµπερι-
λαµβάνονται και αιτούντες άσυλο, οι οποίοι δεν εξαιρούνται ρητά
από το σχέδιο νόµου και κινδυνεύουν, γιατί εάν συµβαίνει και
αυτό, τότε ολισθαίνετε σε ακόµη πιο επικίνδυνα µονοπάτια ως
προς τα ανθρώπινα δικαιώµατα.

Θα περιµένω, κύριε Υπουργέ, να µας απαντήσετε ως προς
αυτό.

Σας ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Αθανασία Μερεντίτη

καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε την κ.

Μερεντίτη.
Το λόγο έχει ο κ. Σγουρίδης για τέσσερα λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: Γιατί τέσσερα λεπτά;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): ∆ιότι είναι προτασ-

σόµενη δευτερολογία η οµιλία σας.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: ∆εν νοµίζω, κύριε Πρόεδρε. Πέ-

µπτος ήµουν. Τέλος πάντων, δεν θα αντιδικήσουµε εδώ.
Επειδή ακούστηκε µέσα στην Αίθουσα το θέµα των πολυπολι-

τισµικών κοινωνιών, εγώ ζω σε µια πολυπολιτισµική κοινωνία. Ζω
στην πολυπολιτισµική κοινωνία της Θράκης και µάλιστα εκλέγο-
µαι στην Ξάνθη. Σε αυτή την κοινωνία Χριστιανοί, Μουσουλµά-
νοι, Πόντιοι, Ροµά ζούµε αρµονικά και µπορώ να πω ότι το να ζεις
σε µια πολυπολιτισµική κοινωνία είναι ευλογία Θεού. Όµως, είναι
ευλογία Θεού όταν υπάρχει το κράτος, όταν το κράτος λειτουρ-
γεί. Όταν δεν λειτουργεί το κράτος, τότε η πολυπολιτισµικότητα
µετατρέπεται από ευλογία σε κατάρα, διότι υπάρχει ζούγκλα.

Όταν συζητούσαµε το νοµοσχέδιο για την ίση µεταχείριση και
την ίση αµοιβή ανεξαρτήτως φύλου και θρησκείας, είχα αναφέ-
ρει εδώ στην Αίθουσα ότι η Μουσουλµάνα γυναίκα υφίσταται µια
καταπίεση άνευ προηγουµένου, παρ’ όλο που είναι γυναίκα µέσα
στην Ευρώπη. Τα ψυχοφάρµακα τα οποία κυκλοφορούν στον
µουσουλµανικό πληθυσµό, είναι υπερβολικά, γιατί επιβάλλεται η
σαρία. Είχα αναφέρει ότι από τους πεντακόσιους φακέλους του
καθηγητή της Ιατρικής Σχολής του ∆ηµοκριτείου Πανεπιστηµίου
Θράκης το 60% ήταν για Μουσουλµάνες γυναίκες. Εάν φαντα-
στούµε ότι η αναλογία του πληθυσµού είναι 2/3 Χριστιανοί και
1/3 Μουσουλµάνοι, σηµαίνει ότι η αναλογία αυτή στους φακέ-
λους είναι 80%.

Η πολιτεία δεν κάνει τίποτα γι’ αυτό, που θα µπορούσε να προ-
χωρήσει και να φέρει την κατάργηση της σαρίας. Το µουσουλ-
µανικό δίκαιο αντί να γίνεται από τους µουφτήδες, να γίνεται από
τα δικαστήρια. Να υπαχθούν στο δικό µας δικαιικό σύστηµα.

Έρχοµαι τώρα στο θέµα των µεταναστών και οφείλω να σας
πω ότι η διαµαρτυρία των Ελλήνων πολιτών δεν είναι απέναντι
στους λαθροµετανάστες. Είναι απέναντι στην έλλειψη του κρά-
τους. ∆εν διαβάσατε σωστά τις δηµοσκοπήσεις, οι οποίες έχουν
γίνει για το θέµα αυτό. Μάλλον επιπόλαια τις διαβάσατε. Σήµερα
ο Έλληνας πολίτης διαµαρτύρεται για τους οικονοµικούς λα-
θροµετανάστες εξαιτίας του γεγονότος ότι υπάρχει αναρχία, δεν
επιβάλλεται η τάξη, δεν επιβάλλεται σωστά ο νόµος και υπάρχει
ένα τεράστιο χάος ως προς το θέµα της ασφάλειας.

Αυτό είναι το πρόβληµα του Έλληνα πολίτη. Εάν υπήρχε κρά-
τος που θα φρόντιζε για τους λαθροµετανάστες µε πολλούς και
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διαφόρους τρόπους, δεν θα υπήρχε αυτή η διόγκωση του προ-
βλήµατος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Η Ελλάδα ήταν χώρα εξαγωγής µεταναστών και έχει γίνει
τώρα χώρα εισαγωγής µεταναστών. Αυτό οφείλεται στη δια-
φορά, εάν θέλετε, οικονοµικής ευηµερίας. Γιατί όσο θα υπάρ-
χουν εστίες οικονοµικής µιζέριας, όσο θα υπάρχουν εστίες
πολιτικής καταπίεσης και εστίες ανασφάλειας στον κόσµο, δεν
µπορείς να σφραγίσεις τα σύνορά σου. Θα υπάρξει µετανά-
στευση. Εκείνο το οποίο πρέπει υπάρξει είναι µια συντονισµένη
προσπάθεια από τις χώρες της Ευρώπης, ώστε να λυθεί αυτό το
θέµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Εγώ πιστεύω ότι οι Ευρωπαίοι εταίροι µας δεν έχουν καταλά-
βει ότι µπορούµε να µεταφέρουµε το δικό µας πρόβληµα σε αυ-
τούς. Αυτό µπορεί να γίνει, έστω να δοθεί le passer σε όλους
τους παράνοµους, να πάνε έξω από τις Βρυξέλλες, στη Ρώµη,
στο Παρίσι, να φύγουν από την Ελλάδα και να πάνε εκεί. Αυτό,
όµως, πρέπει να γίνει παράλληλα µε την παρουσία της Ελλάδος
στα ευρωπαϊκά fora, όπου η Ελλάδα εκεί θα διεκδικήσει παράλ-
ληλα και µε τις διµερείς συµφωνίες.

Ακόµη, εγώ πιστεύω ότι οπλοστάσιο υπήρχε. Η αυστηροποί-
ηση του νόµου θα δηµιουργήσει προβλήµατα, αντί να τα λύσει.
Γι’ αυτόν ακριβώς το λόγο υπάρχει µία σειρά προτάσεων που
σας έχει κάνει το ΠΑΣΟΚ. ∆υστυχώς, όµως, τα πάντα κρίνονται
εδώ, στη Βουλή, αλλά και γενικότερα µέσα από την κοµµατική
αντεκδίκηση. Το θέµα της λαθροµετανάστευσης είναι µεγάλο. Η
συναίνεση επιτυγχάνεται πάντα από αυτόν που κυβερνά, δεν επι-
τυγχάνεται από αυτόν που βρίσκεται στην Αντιπολίτευση. Όταν
θέλεις να επιτύχεις συναίνεση σε ένα µεγάλο ζήτηµα, πρέπει να
βρεις εκείνη τη φόρµα διαλόγου µέσα από την οποία θα πείσεις
και την Αξιωµατική Αντιπολίτευση και την Ελάσσονα Αντιπολί-
τευση να αποδεχθούν συγκεκριµένες προτάσεις. Αυτό, όµως,
προϋποθέτει διάλογο και εσείς στο διάλογο δεν αντέχετε, λει-
τουργείτε επικοινωνιακά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Σας ευχαριστώ,

κύριε Σγουρίδη.
∆ιευκρινίζω ότι µε βάση τον Κανονισµό οι συνάδελφοι που εγ-

γράφονται για να µιλήσουν µετά από τους τέσσερις εισηγητές
εγγράφονται ως προτασσόµενες δευτερολογίες.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: Το γνωρίζω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Γι’ αυτό, λοιπόν, ο

χρόνος είναι τέσσερα λεπτά. Εσείς, κύριε συνάδελφε, µιλήσατε
επτά λεπτά µε την ανοχή του Προεδρείου.

Ολοκληρώνουµε τον κατάλογο των οµιλητών µε το συνάδελφο
κ. Στρατάκη.

Κύριε Στρατάκη, έχετε το λόγο για τέσσερα λεπτά.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Συζητούµε την τελευταία δέσµη των άρθρων, µε το κεφάλαιο

∆’, το οποίο έχει τον τίτλο: «Για την επιτάχυνση της δίκης στο
Συµβούλιο της Επικρατείας».

Σας είπα και χθες, κύριε Υπουργέ, µιλώντας επί της αρχής, ότι
είναι καλό να δούµε, πράγµατι, τα ουσιαστικά προβλήµατα της
δικαιοσύνης. Ένα από τα ουσιαστικότερα προβλήµατα της δι-
καιοσύνης είναι η επιτάχυνση των διαδικασιών, να µην περνούν
δηλαδή κάποια χρόνια για να γίνεται µία δίκη, όπως συµβαίνει
σήµερα, αλλά ει δυνατόν, αυτή να διεκπεραιώνεται µέσα σε εύ-
λογο χρονικό διάστηµα. Το λέω αυτό, γιατί θεωρούµε ότι είναι
θετική η εξέλιξη σε σχέση µε το Συµβούλιο της Επικρατείας ή µε
οποιασδήποτε άλλης βαθµίδας δικαστήριο, αλλά δεν κατανοώ
γιατί έχετε αυτήν την πολύ µεγάλη επιµονή και παρά την πρό-
κληση που σας έκανα χθες, δεν δώσατε καµµία απάντηση. Γι’
αυτόν το λόγο εγγράφηκα τελευταίος, γιατί ήθελα να δω εάν
µέχρι το τέλος αν υπάρξει κάποια απάντηση σε αυτά τα οποία
σας δήλωσα.

Πέρα από τα πολιτικά ζητήµατα για το εάν η Κυβέρνηση ενερ-
γεί σωστά, µη έχοντας την Πλειοψηφία, αυτήν τη στιγµή εκ των
πραγµάτων, µπαίνει ένα θέµα ουσίας. Υπάρχει µία δέσµευση της

Κυβέρνησης που αφορά τέσσερα Εφετεία της χώρας, για τα
οποία έχει πάρει αποφάσεις ο Άρειος Πάγος για πρώτη φορά
στα χρονικά µε πολύ µεγάλες πλειοψηφίες. Υπάρχει η οµόθυµη
βούληση όλων των άλλων κοµµάτων, όλων των πτερύγων της
Βουλής, γι’ αυτά τα τέσσερα νέα Εφετεία και εσείς προσπαθείτε
µε πλάγιους τρόπους να αναιρέσετε δεσµεύσεις της δικής σας
Κυβέρνησης, που λένε ότι εάν αντιµετωπιστεί το θέµα, θα αντι-
µετωπιστεί συνολικά και όχι για κάθε Εφετείο χωριστά. Βέβαια,
δηµιουργείται µείζον θέµα ακόµα και στην παράταξή σας. Το
αποτέλεσµα είναι κάποιοι Βουλευτές της παράταξής σας να
έχουν δηλώσει ότι δεν θα ψηφίσουν κανένα σχέδιο νόµου του
Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, κάποιοι να εξαιρούνται από το πρώτο
Τµήµα στο οποίο βρίσκονται και να έχουµε όλη αυτήν την κατά-
σταση που έχει δηµιουργηθεί, την οποία ανέφερα και χθες λε-
πτοµερώς.

Θα ήθελα, λοιπόν, να σας προκαλέσω και να σας ρωτήσω ευ-
θέως για µία ακόµα φορά: Σκοπεύετε όντως να υπηρετήσετε
αυτό που η επικεφαλίδα του ∆’ κεφαλαίου αναφέρει, ότι δηλαδή
θέλετε να πάρετε µέτρα για την επιτάχυνση της απονοµής της δι-
καιοσύνης είτε στο Συµβούλιο της Επικρατείας είτε στα άλλα επί-
πεδα της δικαστικής βαθµίδας; ∆ιότι, εάν έχετε αυτόν το στόχο,
θα πρέπει να προχωρήσετε και στις αποφάσεις που αφορούν την
ίδρυση των άλλων δικαστηρίων. Θεωρώ ότι είναι πάρα πολύ ση-
µαντικό ζήτηµα. Όσο και αν σας φαίνεται ότι είναι δευτερεύου-
σας σηµασίας, για ορισµένες περιοχές που υφίστανται µία πολύ
µεγάλη ταλαιπωρία, είναι πρωτεύον ζήτηµα και θεωρώ ότι ως τέ-
τοιο πρέπει να το αντιµετωπίσει η Κυβέρνηση. Κάθε ολιγωρία
είναι σε βάρος της δικαιοσύνης, σε βάρος της εξυπηρέτησης των
πολιτών, της σωστής απονοµής της δικαιοσύνης.

Θα ήθελα να πω κάτι ακόµα σε ό,τι αφορά τις τροπολογίες. Το
θέµα των παρανόµων µεταναστών είναι πολύ µεγάλο ζήτηµα.
Τους λέµε «λαθροµετανάστες», αλλά δεν θα έπρεπε να χρησι-
µοποιούµε αυτόν τον όρο, όχι γιατί ειπώθηκε από κάποιον άλλο
οµιλητή στη Βουλή ότι δεν είναι σωστό, αλλά γιατί ουσιαστικά
εµείς τους επιτρέπουµε να έρχονται στη χώρα. Όταν όλο το περ-
σινό καλοκαίρι και το χρόνο που πέρασε από τα έξι πλοιάρια του
Λιµενικού Σώµατος που έχουν την αρµοδιότητα να διαφυλάσ-
σουν τα θαλάσσια σύνορά µας τα πέντε είναι χαλασµένα και µε
το ένα νοµίζουµε ότι µπορούµε να περιφρουρήσουµε τις τόσο
µεγάλης έκτασης ακτές µας, αντιλαµβανόµαστε όλοι ότι αυτό
δεν µπορεί να γίνει. Άρα, εκ των πραγµάτων, υπόλογη και υπεύ-
θυνη είναι η Κυβέρνηση, όπως ήταν και το 1992, που επέτρεψε
την εισαγωγή µεταναστών από την Αλβανία, αφήνοντας εντελώς
απροστάτευτα τα βόρεια σύνορά µας το ίδιο συµβαίνει και σή-
µερα.

Το ΠΑΣΟΚ, κύριε Υπουργέ, έχει συγκεκριµένες προτάσεις, που
έχουν ειπωθεί διά στόµατος του Προέδρου µας, για το πώς θα
αντιµετωπιστεί αυτό το µείζον πρόβληµα. Παρ’ όλα αυτά, η Κυ-
βέρνησή σας αγνοεί αυτές τις ουσιαστικά τεκµηριωµένες προ-
τάσεις και προβαίνει σε µέτρα, τα οποία είναι αµφίβολο εάν θα
αποδώσουν και εάν θα µπορέσουν πραγµατικά να λύσουν αυτό
το µείζον πρόβληµα.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο κ. Κουράκης για οκτώ λεπτά.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι περίεργο, ακούγοντας την τοποθέτηση του προηγούµε-

νου συναδέλφου από το ΠΑΣΟΚ, να θεωρείται ότι το πρόβληµα
της εισόδου των οικονοµικών µεταναστών και των προσφύγων
µπορεί να γίνει µε αποτελεσµατικότερη φύλαξη των συνόρων,
δηλαδή µε την περαιτέρω µετατροπή της χώρας µας σε φρού-
ριο, όπως και η Ευρωπαϊκή Ένωση επιδιώκει, µε τη ρύθµιση του
∆ουβλίνου II, να γίνει φρούριο. Θα πρέπει να έχουµε υπ’ όψιν µας
ότι όσο υπάρχουν οι αιτίες που αναγκάζουν τους ανθρώπους να
µεταναστεύουν, που προφανώς δεν το κάνουν για τουρισµό,
τόσο θα αυξάνονται τα θύµατα των ανθρώπων που θαλασσοπνί-
γονται ή σκοτώνονται στις νάρκες του Έβρου και ουδεµία απο-
τελεσµατικότητα θα έχουν τα µέτρα που προτείνετε. Η εµπειρία
αυτό διδάσκει.

Επειδή όλοι έχουν πει ότι και η χώρα µας είχε µετανάστες, θα
πρέπει να πω το εξής. Ο κ. Μαρκογιαννάκης χθες είπε ότι όσοι
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πήγαιναν στη Γερµανία πήγαιναν νοµίµως. Κάνει λάθος. Οι µισοί
Έλληνες της Γερµανίας εγκαταστάθηκαν παράνοµα. Πήγαιναν
σαν τουρίστες, έπιαναν δουλειά και κάποια στιγµή νοµιµοποιού-
νταν, όπως έγινε το ίδιο και όταν πήγαιναν οι δικοί µας άνθρωποι
στις ΗΠΑ, στον Καναδά, στην Αυστραλία.

Εποµένως, όταν ένας άνθρωπος εµποδίζεται να ζήσει σε ένα
µέρος, θα επιδιώξει µε οποιονδήποτε τρόπο, ακόµα και µε κίν-
δυνο της ζωής του, να εξασφαλίσει την επιβίωσή του και την κα-
λύτερη, κατά το δυνατόν, διαβίωσή του.

Ο κύριος Υπουργός ζήτησε συναίνεση. Θα έλεγα, όµως, ότι η
συναίνεση ακόµα και όταν δεν µπορεί να επιτευχθεί µε τη συ-
γκατάθεση όλων των κοµµάτων, µπορεί να νοηθεί ως δηµόσια
και διαφανή δηµοκρατική πολιτική λειτουργία ενώπιον της κοι-
νωνίας.

Με την έννοια αυτή, όταν ο Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-
κών καλεί σε σύσκεψη στο Υπουργείο για διάφορα ζητήµατα,
ανάµεσα στα οποία είναι και αυτό της µετανάστευσης, και την
ίδια στιγµή κατατίθεται τροπολογία σε νοµοσχέδιο άλλου Υπουρ-
γείου –εν προκειµένω του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης- χωρίς καν
να συζητηθεί αυτή η τροπολογία στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή
της Βουλής, θα έλεγα ότι απαξιώνει και προκαταλαµβάνει τη ση-
µερινή διαβούλευση και το διάλογο που έγινε στο Υπουργείο µε
τον Αναπληρωτή Υπουργό Εσωτερικών.

Η πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ είναι να συσταθεί µια διακοµµατική κοι-
νοβουλευτική επιτροπή το συντοµότερο δυνατό και σ’ αυτή την
πρόταση πρέπει να τοποθετηθούν όλα τα κόµµατα της Βουλής,
καθώς το θέµα της µετανάστευσης απαιτεί γενικευµένη συζή-
τηση και είναι στη συναρµοδιότητα των Υπουργείων Εσωτερικών,
Εξωτερικών, Εθνικής Άµυνας, ∆ικαιοσύνης, Εµπορικής Ναυτι-
λίας, Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτικής, Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας και
Υπουργείου Παιδείας –δηλαδή σχεδόν το σύνολο των Υπουρ-
γείων- και βεβαίως όχι µόνο στην αρµοδιότητα του Υπουργείου
∆ηµόσιας Τάξης και των ρυθµίσεων που φέρνει σήµερα το
Υπουργείο ∆ικαιοσύνης.

Εµείς, κύριε Υπουργέ, ως ελάχιστο δείγµα καλής πίστης, προ-
τείνουµε, παρόλη τη συζήτηση που έγινε –ξέρουµε ότι αυτό είναι
πολιτική θέση που λέω, δεν ξέρω κατά πόσο µπορεί να γίνει από
τον Κανονισµό της Βουλής- την απόσυρση και τη µη ψήφιση σή-
µερα το βράδυ της προαναφερθείσας τροπολογίας.

Η αντιµετώπιση αυτή και από πλευράς Υπουργείου ∆ικαιοσύ-
νης και από το Υπουργείο Εσωτερικών θα έλεγα ότι ενθαρρύνει
σε προκλητικές συµπεριφορές και θα πρέπει να καταγγείλουµε
µε τον πιο κατηγορηµατικό τρόπο ότι είναι προκλητική η άσκηση
ποινικής δίωξης –αναφέροµαι στα γεγονότα στη Μανωλάδα της
Ηλείας µε την απαίσια και αχαρακτήριστη συµπεριφορά συµπο-
λιτών µας εναντίον µεταναστών- όπου, άκουσον-άκουσον, ενώ οι
βασανιστές παραπέµπονται µόνο για πληµµέληµα, ενώ για τους
ανθρώπους που υπέστησαν το βασανισµό, δηλαδή τους οικονο-
µικούς µετανάστες, ασκείται σε βάρος τους ποινική δίωξη σε
βαθµό κακουργήµατος λόγω ζωοκλοπής.

Θα έλεγα ότι όλη αυτή η συµπεριφορά, δηλαδή η ήπια µετα-
χείριση των βασανιστών, σε κάθε περίπτωση, όχι µόνο επιβρα-
βεύει αποτρόπαιες και απάνθρωπες ρατσιστικές πράξεις, αλλά
επιπλέον εδραιώνει τη νοοτροπία της αυτοδικίας.

Βέβαια, πρέπει να πούµε εδώ ότι έχουµε και την εξάντληση
της αυστηρότητας των εισαγγελικών αρχών έναντι των µετανα-
στών και µάλιστα για παραπτώµατα που είναι εξαιρετικά αµφι-
σβητήσιµα, εφόσον δεν είχε προηγηθεί καταγγελία κλοπής.

Σχετικά µε την τροπολογία, έχει λεχθεί και από άλλους συνα-
δέλφους, αλλά να πούµε κι εµείς, ότι η λέξη αλλοδαπός, όπως
αναφέρεται στην πρώτη παράγραφο, περιλαµβάνει αδιακρίτως
πρόσφυγες αιτούντων ασύλου, µετανάστες, πολίτες της Ευρω-
παϊκής Ένωσης ή απλώς τουρίστες από οποιαδήποτε χώρα.

Είναι µια εξαιρετικά επικίνδυνη διάταξη, καθώς χαρακτηρίζεται
–χωρίς καµµία άλλη συγκεκριµενοποίηση- ότι αυτός εναντίον του
οποίου ασκείται δίωξη για αδίκηµα που τιµωρείται µε στερητική
της ελευθερίας ποινή τουλάχιστον τριών µηνών, αυτοµάτως είναι
επικίνδυνος για τη δηµόσια τάξη ή ασφάλεια. Καταλαβαίνετε ότι
έτσι σχεδόν για το σύνολο των αδικηµάτων µπορεί ένας άνθρω-
πος να χαρακτηρίζεται επικίνδυνος για τη δηµόσια τάξη και

ασφάλεια.
Εδώ θα πρέπει να απαντήσετε ευθέως, κύριε Υπουργέ, πώς

ανέχεστε να παραβιάζει η χώρα µας το άρθρο 6 παράγραφο 2
της Ευρωπαϊκής Σύµβασης ∆ικαιωµάτων του Ανθρώπου, όπου
αναφέρεται πολύ καθαρά ότι κάθε πρόσωπο κατηγορούµενο επί
ένα αδίκηµα τεκµαίρεται ότι είναι αθώο µέχρι να αποδειχθεί, τε-
λεσίδικα µάλιστα, η ενοχή του.

Θα έλεγα ότι η Σύµβαση αυτή ουσιαστικά καθιερώνει µια αρχή,
η οποία εγγυάται σε κάθε πρόσωπο ότι οι εκπρόσωποι του κρά-
τους δεν θα επιτρέπεται να το µεταχειρίζονται ως ένοχο αδική-
µατος, προτού αυτό στοιχειοθετηθεί σύµφωνα µε το νόµο από
ένα αρµόδιο δικαστήριο.

Στα υπόλοιπα σηµεία, όπως είπαµε, η παράταση της κράτη-
σης του οικονοµικού µετανάστη µέχρι να εκτελεστεί η απέλαση
προσβάλλει ευθέως την αρχή της αναλογικότητας.

Επειδή εδώ αναφέρατε, κύριε Υπουργέ, ότι ο αλλοδαπός πρέ-
πει να πληροφορείται στη γλώσσα που κατανοεί τους λόγους
κράτησής τους και να διευκολύνεται η επικοινωνία µε τον πλη-
ρεξούσιο δικηγόρο, διερωτώµεθα αν αυτό είναι σχήµα λόγου,
την ίδια στιγµή που γνωρίζουµε τις υποδοµές που υπάρχουν στη
χώρα µας αυτή τη στιγµή, οι οποίες είναι ανύπαρκτες. ∆εν υπάρ-
χει καµµία απολύτως πληροφόρηση στη γλώσσα των ανθρώπων
που έχουν ανάγκη νοµικής βοήθειας ή δυνατότητα να εξηγηθούν
οι διαδικασίες διευκόλυνσης µετακίνησης σε άλλες χώρες.

Πρέπει να πούµε ότι η διαδικασία της µετακίνησης σε άλλες
χώρες προϋποθέτει την τροποποίηση της Συνθήκης ∆ουβλίνο II,
ώστε όλη η Ευρώπη να γίνει ένας ενιαίος χώρος υποδοχής και
βεβαίως η νοµιµοποίηση των µεταναστών υπό προϋποθέσεις να
οργανωθεί µε ορθολογικό τρόπο, η διαχείριση του προβλήµατος
να γίνει µε σεβασµό των ανθρωπίνων δικαιωµάτων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπά το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Εκτιµούµε ότι αν δεν κυριαρχήσει ο ανθρωπισµός, η αλληλεγ-

γύη και η διεθνής νοµιµότητα για τους µετανάστες και τους πρό-
σφυγες, τόσο οι ίδιοι όσο και η ελληνική κοινωνία θα πληρώσουν
πολύ ακριβά το τίµηµα των πολέµων και της εκµετάλλευσης που
γεννούν όλα αυτά τα µεταναστευτικά ρεύµατα.

Εδώ να σηµειώσουµε ακόµη µια φορά ότι η χώρα µας δεν είναι
άµοιρη ευθυνών. Σε όλες τις επεµβάσεις που έγιναν σ’ αυτές τις
χώρες, εξαιτίας των οποίων προκλήθηκαν αυτά τα µεγάλα µετα-
ναστευτικά ρεύµατα, η ελληνική πολιτεία είχε έµµεση ή άµεση
συµµετοχή, όπως και το ελληνικό κράτος.

Ας µη σηκώνουµε, λοιπόν, αδιάφορα τους ώµους µας λέγο-
ντας «κι εγώ τι φταίω;» για την κατάσταση που αναγκάζει αυτούς
τους ανθρώπους να αφήνουν τις πατρίδες τους. Η χώρα µας διέ-
θεσε όχι µόνο στρατεύµατα, αλλά και κονδύλια και βάσεις για τις
επεµβάσεις αυτές που οδήγησαν σ’ αυτή την κατάσταση.

Εµείς εκτιµούµε ότι υπάρχουν λύσεις για την αποτροπή της
υποβάθµισης της ζωής όλων µας και αυτές πρέπει να ζητηθούν
σε κατευθύνσεις αντίθετες µε το ρατσισµό και την ξενοφοβία.

Ο ΣΥΡΙΖΑ έχει καταθέσει πολύ συγκεκριµένες προτάσεις. Ελ-
πίζουµε ότι η πρόταση για τη διακοµµατική επιτροπή θα γίνει
δεκτή, όπου θα µπορεί να αντιµετωπισθεί το όλο ζήτηµα µε τη
σοβαρότητα που του αρµόζει.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ιωάννης ∆ραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς τον κ. Κουράκη.
Ο κ. Καστανίδης έχει το λόγο για τέσσερα λεπτά ως προτασ-

σόµενη δευτερολογία.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΣΤΑΝΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας ευχαρι-

στώ πολύ.
∆ιαβάζω από την αιτιολογική έκθεση της τροπολογίας που κα-

τέθεσαν οι συναρµόδιοι Υπουργοί για την αυστηροποίηση των
ποινών, που σχετίζεται µε τα εγκλήµατα περί τη διακίνηση πα-
ρανόµως εισερχοµένων µεταναστών στη χώρα µας:

«Επιπλέον η παρούσα νοµοθετική παρέµβαση επιχειρεί να λει-
τουργήσει αποτρεπτικά στο πεδίο της λαθροµετανάστευσης, σε
ό,τι αφορά στα πρόσωπα που µεταφέρουν ή διευκολύνουν τη µε-
ταφορά και προώθηση στο ελληνικό έδαφος λαθροµεταναστών
και ιδίως σε όσους ενεργούν υπό οργανωµένα κυκλώµατα, από
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κερδοσκοπία ή κατ’ επάγγελµα.»
Με άλλα λόγια, η στόχευση της Κυβέρνησης είναι να πολεµή-

σει ιδίως τα οργανωµένα κυκλώµατα που ασχολούνται µε τη λα-
θροµετανάστευση, που διευκολύνουν την είσοδο παρανόµως
στη χώρα µας υπηκόων τρίτων χωρών.

Ακούστηκε ευρύτατα τον τελευταίο καιρό, κύριε Πρόεδρε, ότι
η λαθροµετανάστευση στη χώρα µας τιµωρείται ελαφρά, ότι δη-
λαδή πρόκειται περί πληµµελήµατος. Το άκουσα αυτό συχνά στη
δηµόσια συζήτηση και µάλιστα από Υπουργούς της Κυβέρνησης,
από στελέχη της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Τούτο είναι απαράδεκτο, διότι είτε υποδηλώνει άγνοια είτε
υποδηλώνει επικοινωνιακή σκοπιµότητα, για να κατανοήσει ο ελ-
ληνικός λαός ότι δήθεν κάτι πράττει η Κυβέρνηση.

Κύριε Υπουργέ της ∆ικαιοσύνης, θέλω να σας επισηµάνω ότι
σύµφωνα µε το άρθρο 187 του Ποινικού Κώδικα και η διευκό-
λυνση παράνοµης εισόδου στη χώρα µας µεταναστών είναι κα-
κούργηµα.

Σύµφωνα µε την τροποποίηση που επέφερε ο νόµος
3658/2008, υπήχθη στις ενέργειες της εγκληµατικής οργάνωσης
–κατά το άρθρο 187 του Ποινικού Κώδικα- και η διευκόλυνση ει-
σόδου µεταναστών στη χώρα µας, για την οποία προβλέπεται
κάθειρξη.

Η εγκληµατική οργάνωση αφορά και τα οργανωµένα κυκλώ-
µατα δράσης. Στην προκειµένη, δε, περίπτωση ισχύει ο κανόνας
της αληθινής συρροής. ∆ηλαδή εάν κάποιος διευκολύνει την εί-
σοδο στη χώρα δέκα µεταναστών δεν τιµωρείται µε την ποινή
των δέκα χρόνων κάθειρξης και για τους δέκα αλλά επί δέκα. ∆η-
λαδή η αληθινή συρροή ήδη επιβάλλει αυξηµένη ποινή πέραν
των δέκα χρόνων κάθειρξης, δηλαδή αυτό που υποτίθεται ότι νο-
µοθετείτε εσείς τώρα µε την τροπολογία σας.

Γιατί το κάνετε αυτό; Για λόγους επικοινωνιακούς ή γιατί δεν
ξέρετε τι ρυθµίζετε; Επαναλαµβάνω ότι η αληθινή συρροή οδη-
γεί στην ίδια ποινή για αυτόν, ο οποίος σε συνθήκες οργανωµέ-
νης δράσης δηλαδή µε τη µορφή εγκληµατικής οργάνωσης,
κατά το άρθρο 187 του Ποινικού Κώδικα, διευκολύνει την παρά-
νοµη είσοδο µεταναστών. Θα µπορούσε µόνο να τεθεί ένα ερώ-
τηµα. Αν κάποιος µόνος του επιχειρεί ανάλογες πράξεις πώς θα
τιµωρηθεί; Εάν το ενδιαφέρον σας είναι για αυτόν που δρα κατά
µόνας, τότε αλλάξτε την αιτιολογική έκθεση βάσει της οποίας
θέλετε να αντιµετωπίσετε το οργανωµένο κύκλωµα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ)

Γνωρίζετε ποια πιθανή συνέπεια µπορεί να έχει η ρύθµισή σας;
Ένας βοσκός στα βόρεια σύνορα της χώρας, αν περάσει ένας
µετανάστης παρανόµως, και εξήγησα στον οδηγό του µεταφο-
ρικού µέσου που παραλαµβάνει τους µετανάστες, από ποιόν πα-
ράπλευρο δρόµο ή µονοπάτι θα πάει θα τιµωρηθεί µε
κακούργηµα. Αυτό επιδιώκετε; Αυτός είναι ο στόχος; Ή ο στόχος
σας είναι να καταπολεµήσετε την οργανωµένη διακίνηση λα-
θροµεταναστών; Αλλά η καταπολέµηση της οργανωµένης δρά-
σης επαναλαµβάνω ότι αντιµετωπίζεται ήδη από τον Ποινικό µας
Κώδικα.

Και η τελική µου φράση. Εάν επέλθει κίνδυνος για τη λαθρο-
µετανάστευση ή στην χειρότερη περίπτωση κατά την µεταφορά
του υπάρξει θάνατος, προβλέπεται ισόβια κάθειρξη, δηλαδή όση
και για την εσχάτη προδοσία. Αισθάνεστε ότι η απαξία µεταξύ
της διευκόλυνσης παράνοµης εισόδου που ενέχει κίνδυνο και κα-
ταλήγει στον θάνατο της ζωής ενός ανθρώπου είναι ίδια µε την
απαξία της εσχάτης προδοσίας, ώστε να τιµωρούνται και οι δυο
δράστες ή οι περισσότεροι δράστες µε ποινή ισόβιας κάθειρξης;
Είναι προφανές ότι όλα γίνονται στο πόδι. Προχειρολογείτε, προ-
χειρογράφετε και εισηγείστε προχείρως. Ως εκ τούτου λοιπόν
ένας επιπλέον λόγος παρίσταται για τον οποίο δεν µπορεί να
γίνει δεκτή αυτή η τροπολογία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ο κ. Παναγιωτόπουλος
έχει το λόγο.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Σε λίγα λεπτά ολοκληρώνεται
η συζήτηση των τροπολογιών και προχωρούµε στην ψήφιση και
αυτών ώστε να ολοκληρωθεί η νοµοθετική πρωτοβουλία της Κυ-
βέρνησης και η αποδοχή της από ότι φαίνεται. Το βασικό µέρος
του νοµοσχεδίου ψηφίστηκε από το Α’ Τµήµα ∆ιακοπής του Εθνι-

κού Κοινοβουλίου. Ξεκαθαρίσαµε και χθες ότι µε αυτή τη νοµο-
θετική πρωτοβουλία η Κυβέρνηση δεν πράττει και δεν πρεσβεύει
τίποτα ακραίο. Έρχεται ουσιαστικά να εξορθολογήσει τα τµή-
µατα εκείνα της εννόµου τάξεως του νοµικού οπλοστασίου της
πολιτείας και της ελληνικής κοινωνίας που έπρεπε να εξελιχθούν
για να ανταποκριθούν στα αιτήµατα των καιρών. Αυτό το κάνει µε
αίσθηµα ευθύνης µε δηµοκρατικό και θεσµικό ήθος και µέσα σε
συνθήκες κοινωνικού διαλόγου και κοινωνικής συναίνεσης και
σύγκλισης.

Όσον αφορά στα θέµατα της λαθροµετανάστευσης καλό είναι
να απαλλαγούν όλες οι πτέρυγες της Βουλής από την τυραννία
των στερεοτύπων της πολιτικής ορθότητας που ταλαιπωρούν το
πολιτικό σύστηµα τις τελευταίες δεκαετίες. Εδώ έχει δηµιουρ-
γηθεί πρόβληµα. Το πρόβληµα πρέπει να αντιµετωπιστεί χωρίς
να επιδιώξουµε να κινηθούµε από τη µια άκρη του εκκρεµούς
στην άλλη. Οι ακρότητες κάνουν κακό. Να ακολουθήσουµε την
οδό της µεσότητας της µετριοπάθειας της σοφίας του καθηµε-
ρινού νου και του καθηµερινού ανθρώπου.

Υπάρχει πρόβληµα. Το νοµικό οπλοστάσιο της πολιτείας δεν
είναι επαρκές. Και βεβαίως οι πολιτικές που έχουν ακολουθηθεί
µέχρι σήµερα ή δεν έχουν ακολουθηθεί, γιατί υπάρχουν και απο-
θετικές ευθύνες, δεν έχουν αποδώσει. Αυτή είναι η πραγµατικό-
τητα. Σε τελευταία ανάλυση αυτή η κατάσταση που επικρατεί
αποβαίνει σε βάρος και των µεταναστών νοµίµων και λάθρα ει-
σελθόντων στη χώρα αλλά βεβαίως δηµιουργεί ασφυκτικές συν-
θήκες για τον καθηµερινό πολίτη και ιδιαίτερα για τον οικονοµικά
αδύνατο πολίτη. Αυτή είναι η αλήθεια και πρέπει να έχουµε το
θάρρος να την πούµε.

Αυτά που ακούγονται και πολλές φορές διατρέχουν οριζο-
ντίως τις τοποθετήσεις των συναδέλφων περί ρατσιστικών συν-
δρόµων και άλλα νοµίζω ότι είναι ξένα προς το κύριο σώµα της
ελληνικής κοινωνίας και προς τις πεποιθήσεις του ελληνικού
λαού. Κάποια στιγµή θα πρέπει να πούµε και ένα µπράβο στον
ελληνικό λαό διότι σε αντίθεση µε άλλους ευρωπαϊκούς λαούς
όταν συµβεί ένα ατύχηµα σε έναν λαθραίο µετανάστη, αυτός πε-
ριθάλπεται και δικαίως γιατί είναι µια ανθρώπινη ψυχή, από το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Πάει στο νοσοκοµείο και του προσφέ-
ρεται περίθαλψη. Σε πολλές άλλες ευρωπαϊκές χώρες που δια-
τυµπανίζουν τον πολιτισµένο χαρακτήρα των κοινωνιών τους εάν
συµβεί κάτι τέτοιο σε λαθραίο µετανάστη ή που δεν έχει χαρτιά
ή κάρτα να επιδείξει µόλις πάει στο δηµόσιο νοσοκοµείο δεν του
παρέχεται περίθαλψη. Να πούµε λοιπόν ένα µπράβο και ένα ευ-
χαριστώ στον ελληνικό λαό που αυτό το κάνει µε το υστέρηµά
του.

Η ελληνική κοινωνία δεν ζητάει σε καµµία περίπτωση ακραίες
λύσεις. Η οδός της µεσότητας. Να ενισχύσουµε το νοµικό οπλο-
στάσιο, να σταµατήσουµε όσο µπορούµε την ανεξέλεγκτη πλέον
είσοδο των λαθροµεταναστών. Και είναι γνωστό –το έχετε πει και
εσείς, κύριε Πρόεδρε, πολλές φορές προσωπικά- ότι η λαθρο-
µετανάστευση διευκολύνεται από κάθε λογής µυστικές υπηρε-
σίες και υπηρεσίες ασφαλείας της γειτονικής Τουρκίας. Πώς
είναι δυνατόν οι υπηρεσίες ασφαλείας της Τουρκίας που είναι το
προνοµιούχο τµήµα του τουρκικού βαθέως κράτους και κατανα-
λώνουν µεγάλο ποσοστό του τουρκικού Ακαθάριστου Εθνικού
Προϊόντος να θωρακίζουν άλλες πλευρές των συνόρων της γεί-
τονος και όταν πρόκειται για την διαπερατότητα των συνόρων
Ελλάδας-Τουρκίας και µάλιστα για τη διακίνηση από την Τουρκία
προς την Ελλάδα τα σύνορα να γίνονται από την πλευρά κόσκινο;

Υπεγράφησαν τα πρωτόκολλα επαναπροώθησης επί ΠΑΣΟΚ
αλλά δεν υπήρξαν οι απαραίτητες ρήτρες και η Τουρκία τα
έγραψε στα παλαιότερα υποδήµατά της. Σ’ αυτά τα θέµατα πρέ-
πει να επανέλθουµε. Νοµίζω ότι η Κυβέρνηση κάνει την αρχή.
Πρέπει να παραδεχθούµε, κύριε Υπουργέ, ότι αργήσαµε σε αυτά
τα θέµατα γιατί είµαστε και εµείς δέσµιοι στερεοτύπων πολιτι-
κής ορθότητας και πολλές φορές αδυνατούµε να ανταποκρι-
θούµε εγκαίρως στα αιτήµατα της ελληνικής κοινωνίας. Μπράβο
που το κάνουµε τώρα. Και αυτό σε καµµία περίπτωση δεν έχει
σχέση µε την εκλογική συγκυρία και µε την µετεκλογική συγκυ-
ρία. Εγώ θεωρώ ότι αυτά τα θέµατα που είναι πολύ σηµαντικά
πρέπει να τα διαχειριστούµε ως πολιτικό σύστηµα όλα τα κόµ-
µατα του Εθνικού Κοινοβουλίου µε αποτελεσµατικότητα µέσα
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στο πλαίσιο του Συντάγµατος, µέσα στο πλαίσιο των πολιτικών
και κοινωνικών δικαιωµάτων µε απόλυτο σεβασµό σ’ αυτά τα δι-
καιώµατα κάθε ανθρώπινης ύπαρξης. ∆εν πρέπει να τα αφή-
σουµε να τα διαχειριστούν άλλες δυνάµεις εκτός Κοινοβουλίου.
Αυτό θα είναι πολύ κακό, πολύ επικίνδυνο για την ελληνική δη-
µοκρατία.

Κύριε Υπουργέ, αναγγείλατε και άλλα µέτρα πέραν της λα-
θροµετανάστευσης που αφορούν τη δηµόσια τάξη και τη δηµό-
σια ασφάλεια. Θεωρώ ότι κινούµεθα σε καλό δρόµο αλλά πρέπει
ό,τι µέτρο παίρνουµε να το παίρνουµε σε διάλογο µε την κοινω-
νία µε πολύ περίσκεψη και φειδώ.

∆εν είµαι από εκείνους που πιστεύουν ότι οποιαδήποτε περι-
στολή πολιτικών και κοινωνικών δικαιωµάτων µπορεί να οδηγήσει
σε αποτέλεσµα των κατασταλτικών µηχανισµών. ∆εν είναι το
κλειδί εκεί.

Και ας µην τρέξουν ορισµένοι να κλίνουν το γόνυ υποτακτικά
στις υπηρεσίες ασφαλείας του Ηνωµένου Βασιλείου, γιατί το
βλέπω τελευταία. Έχει γίνει πολύ της µόδας να µιλάνε όλοι για
την ανικανότητα της Ελληνικής Αστυνοµίας και την υπερβολική
ικανότητα των υπηρεσιών ασφαλείας της Μεγάλης Βρετανίας.
Μάλιστα! Μα, είναι οι υπηρεσίες ασφαλείας της Μεγάλης Βρε-
τανίας που δολοφόνησαν εν ψυχρώ, εξετέλεσαν µέσα σε µέσο
µαζικής συγκοινωνίας του Λονδίνου έναν άτυχο Βραζιλιάνο, ο
οποίος περιεφέρετο εκεί µε ένα σακίδιο στην πλάτη, επειδή τον
θεώρησαν ύποπτο.

Η οδός της µεσότητος, λοιπόν, της σοβαρότητος, της µετριο-
πάθειας. Θα παρακαλούσα και οι συνάδελφοι της Αντιπολίτευ-
σης Μείζονος και Ελάσσονος να αποδείξουν την απαραίτητη
συναίνεση. Πρέπει να συγκλίνουµε σ’ αυτά τα θέµατα. Μπορούµε
να τα διαχειριστούµε εµείς τα κόµµατα του Ελληνικού Κοινο-
βουλίου. Γιατί αν δεν τα διαχειριστούµε µε αποτελεσµατικό
τρόπο, υπάρχουν άλλες δυνάµεις έξω από το δηµοκρατικό και
κοινοβουλευτικό πλαίσιο που είναι έτοιµες να σπεκουλάρουν σε
αυτού του είδους τις πραγµατικές ανάγκες του ελληνικού λαού.
Ευχαριστώ πολύ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον Κοι-
νοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Θα έρθει η σειρά σας.

Θα µιλήσουν τώρα οι εισηγητές.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Μα, δευτερολογία θέλω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Μα, για δευτερολογίες

µιλάω. Οι εισηγητές δεν θα δευτερολογήσουν; Εσείς είστε στην
κατάσταση των ειδικών αγορητών. ∆ηλαδή τώρα πρέπει να µι-
λήσει ο κ. Γεροντόπουλος, αν θέλει …

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΓΕΡΟΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Πρώτα η κ. Κανέλλη.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Εντάξει. Και η κ. Τζάκρη.
Λίγο υποµονή, κυρία Κανέλλη, να µιλήσουν.
Ορίστε, κυρία Τζάκρη, έχετε το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ: Κύριε Υπουργέ, καταθέσαµε οι συνά-

δελφοι του ΠΑΣΟΚ τη συγκεκριµένη τροπολογία που εκτιµούµε
ότι γίνεται για την καλύτερη οργάνωση των σωφρονιστικών κα-
ταστηµάτων της χώρας, τουλάχιστον των πολυπληθέστερων εξ
αυτών, τόσο αυτών που βρίσκονται ήδη σε λειτουργία, όσο και
αυτών που πρόκειται να ενταχθούν στο καινούργιο πρόγραµµα.
Και αναφέροµαι κυρίως στα σωφρονιστικά καταστήµατα της Νι-
γρίτας Σερρών και των Χανίων. Εκτιµούµε ότι µ’ αυτόν τον τρόπο
θα συµβάλλουµε στην καλύτερη οργάνωση των υπηρεσιών
αυτών και θα βοηθήσουµε και την καλύτερη στελέχωση.

Ζητούµε, εποµένως, σε κάθε διεύθυνση των συγκεκριµένων
φυλακών, για τις οποίες προτείνουµε την τροπολογία αυτήν, να
διοργανωθούν τµήµατα διοικητικού, οικονοµικού, κοινωνικής ερ-
γασίας και βεβαίως τµήµα φύλαξης.

Θεωρώ απαραίτητη πάνω από όλα τη δηµιουργία των κοινω-
νικών υπηρεσιών και την ενίσχυση αυτών, κύριε Υπουργέ, γιατί
µέσω αυτών ισχυροποιείται και ο θεσµός της κοινωνικής εργα-
σίας. Όλοι γνωρίζουµε τη χρησιµότητά του για την επανένταξη
των κρατουµένων µετά την αποφυλάκισή τους στην ελληνική κοι-
νωνία. Γι’ αυτό, λοιπόν, ζητούµε στις διευθύνσεις των καταστη-
µάτων κράτησης Κορυδαλλού, Πατρών, Λάρισας, Θεσσαλονίκης,
Τρικάλων, ∆οµοκού, Μαλανδρίνου, Γρεβενών, Χανίων και Νιγρί-

τας, να συγκροτηθεί τµήµα διοίκησης, τµήµα οικονοµικού, τµήµα
κοινωνικής εργασίας και τµήµα φύλαξης ως χωριστά τµήµατα
των διευθύνσεων αυτών. Ευχαριστώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε την κ.
Τζάκρη.

Η κ. Λιάνα Κανέλλη, ειδική αγορήτρια του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας έχει το λόγο.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ειλικρινά δεν είναι ζήτηµα ευθύνης Προε-

δρείου -αυτό θέλω να το διευκρινίσω, κύριε Πρόεδρε- ο τρόπος
µε τον οποίο διεξήχθη αυτή η συζήτηση. Για παράδειγµα το ζή-
τηµα της µετανάστευσης ήρθε ως µία τροπολογία εδώ. ∆εν τη
συζητήσαµε καν στην επιτροπή. Ήρθε δηλαδή ένα γιγάντιο ζή-
τηµα, το οποίο όλοι οµολογούµε ότι είναι πρόβληµα για τη χώρα,
µε τη διαδικασία της τροπολογίας σε ένα νοµοσχέδιο βεντάλια
που από µόνο του είναι επτά νοµοσχέδια. Εάν κάποιος ερχόταν
από µία ξένη χώρα ή από έναν άλλο πλανήτη και έβλεπε τον τίτλο
«Μετατροπές στην Ιατροδικαστική Υπηρεσία και ρυθµίσεις για
τους χρήστες ναρκωτικών» και άκουγε αυτήν τη συζήτηση θα
µας πέρναγε όλους για παράφρονες. Συζητούσαµε ταυτόχρονα
για τους µετανάστες, για την καθαριότητα στους δήµους, για το
Ελεγκτικό Συνέδριο, για το Συµβούλιο της Επικρατείας. Τα λέω
για να καταγραφούν στα Πρακτικά. Χάνουµε, αποκτούµε, καλ-
λιεργούµε ένα έλλειµµα σοβαρότητας. Με το τι έχει συµβεί µε
τη Βουλή και αν είναι ανοιχτή και εάν είναι κλειστή και σε ποιο
Τµήµα, τι συζητείται φθάσαµε σε ένα επίπεδο, το οποίο είναι εξα-
θλιωτικό, είναι εξαντλητικό σαν διαδικασία της λογικής.

Για παράδειγµα αναγκάζοµαι σε µία δευτερολογία τεσσάρων
λεπτών να θέσω ένα ζήτηµα για το νοµικό όρο «αλλοδαπός». Αν
το προσέξετε εδώ µιλάµε για το ζήτηµα της λαθροµετανάστευ-
σης –προσέξτε τη λέξη- και µέσα στην τροπολογία χρησιµοποι-
ούµε τον όρο «αλλοδαπός». Ακούστηκαν και εδώ κάποια
πράγµατα, ότι οι αλλοδαποί που έρχονται από την Ευρωπαϊκή
Ένωση, η οποία ταυτόχρονα είναι και χώρος ενιαίος και άρα δεν
είναι καν αλλοδαποί, είναι αρεστοί. Πάµε σε ράτσες τώρα. Σου-
ηδός αλλοδαπός τουρίστας εν Ρόδω, δεν είναι ο ίδιος αλλοδα-
πός µε ασιατικής ή αφρικανικής προέλευσης, εκτός και αν έλθει
εδώ υπό διαδικασίες της δεκαετίας του ’90 ή του ’80. Παίζουµε
µε νοµικές έννοιες στην αλλοίωση του προσώπου. Θέλω να µου
πείτε ποιος µαφιόζος ή ποιος µεγαλοεγκληµατίας δεν έχει κάνει
αλλοίωση του προσώπου του χωρίς κουκούλα, επιστηµονικό-
τατα, χωρίς να µπορείτε να την ελέγξετε. Πόσους µαφιόζους θέ-
λετε να σας αναφέρω;

Όταν λουµπενοποιείτε σ’ αυτόν τον τόπο –απ’ έξω είναι η
«σέχτα», εδώ µέσα είµαστε εµείς και κουβεντιάζουµε- σε ένα ση-
µαντικό βαθµό κάθε µορφή τροµοκρατίας και καθίσταται εξ ορι-
σµού ύποπτη κάθε αντίδραση σ’ αυτήν, ερχόµαστε εδώ και
παίζουµε µε τους όρους. Ήθελα να µου πείτε το εξής. Για πα-
ράδειγµα σε µία διαδήλωση µε βροχή, η οµπρέλα συνιστά από-
κρυψη προσώπου; Και κάτω από τις οµπρέλες τι θα γίνεται; Και
αν την οµπρέλα την κλείσεις τι θα γίνεις; Σαν εκείνο το σίριαλ
που ήταν ξαφνικά και όπλο η οµπρέλα;

Όµως επιτρέψτε µου να σας πω, κύριε Υπουργέ, ότι υπάρχει
µία τεράστια απογοήτευση. Το είδα λίγο µετά. ∆εν ήµουν εδώ.
Σας κατηγορήσαµε εµείς και είπαµε ότι φθάσαµε να διαπραγµα-
τεύεστε την ουσία του Συντάγµατος σε ό,τι αφορά την έκδοση
των πολιτών ή τη δικαστική συνδροµή σήµερα. Και το λέω γιατί
απαντήσατε µέσα στο νοµοσχέδιο, όπως και εγώ σας απάντησα
για τον προλεταριακό διεθνισµό µέσα στο νοµοσχέδιο και είναι
ενιαία η διαδικασία. ∆εν αντιλέγω. ∆εν θα πω ούτε τι κάνατε, ούτε
ότι έκανα παράβαση κάτω από αυτές τις συνθήκες και τις διαδι-
κασίες και µε ευγένεια. Είναι, όµως, τροµακτική απογοήτευση.

Σας έλεγα ότι δεν µπορούµε να διαπραγµατεύοµαστε το Σύ-
νταγµα και τα δικαιώµατα των Ελλήνων πολιτών, να τα βάλουµε
σε διαβούλευση. Και βλέπω ότι εδώ δηλώνετε προεδρεύοντος
του κ. ∆ραγασάκη: «Θέλω να πω ότι είναι µία ηµέρα που ξεκί-
νησε εξαιρετικά, υπό την έννοια ότι επετεύχθη, παρά τις αντίθε-
τες φωνές, µία ευρύτερη συναίνεση στην κύρωση των δύο
πρωτοκόλλων το πρωί, κύρωση που αποτελεί ουσιαστικό βήµα
για την κατάργηση της υποχρέωσης έκδοσης βίζας για την επί-
σκεψη Ελλήνων πολιτών στις Ηνωµένες Πολιτείες». Έρχεστε να
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µου πείτε κυνικά και ωµά εδώ ότι είστε πολύ χαρούµενος που
µαζί µε το ΠΑΣΟΚ ψηφίσατε αυτές τις δύο συµβάσεις, γιατί θα
µας βοηθήσουν να αποκτήσουµε βίζα.

Θέτουµε, λοιπόν, εν κινδύνω, ουσιαστικά δικαιώµατα των Ελ-
λήνων πολιτών σε επίπεδο συνταγµατικής κατοχύρωσης για να
πάρουµε βίζα για τις Ηνωµένες Πολιτείες. Θα σας το πω έτσι για
να καταγραφεί στα Πρακτικά. Κάνετε τα δικαιώµατά µου τουρι-
στικά. Με κάνετε τουρίστα. Σε αυτόν εδώ τον τόπο µε κάνετε του-
ρίστα. Μου εξασφαλίζει, κύριε Πρόεδρε, η συµφωνία των δύο
µεγάλων κοµµάτων το δικαίωµα να πηγαινοέρχοµαι χωρίς βίζα
στις Ηνωµένες Πολιτείες και αυτό το ανταλλάσσω µε το δικαί-
ωµα των Ηνωµένων Πολιτειών να µε θεωρήσουν ύποπτη και να
µε µπουζουριάσουν, να πάρουν το DNA µου, να πάρουν τα προ-
σωπικά µου δεδοµένα µε τη συναίνεσή σας, να µε έχετε αθωώ-
σει για οποιοδήποτε αδίκηµα εδώ, να µε φορτώσετε σε ένα
αεροπλάνο και να µε πάτε στις Ηνωµένες Πολιτείες και µάλιστα
ως προσωρινώς κρατούµενη, ενδεχοµένως, εµένα -δεν το προ-
σωποποιώ τυχαία, για να γίνω κατανοητή- σε ένα Γκουαντάναµο
να αποφανθούν και µετά ενδεχοµένως να µε στείλουν σε ένα νοι-
κιάρικο Γκουαντάναµο σαν και αυτά που θέλει ο κ. Οµπάµα να
κάνει.

∆ιακυβεύονται πολύ σοβαρά πράγµατα για να µην ανοίξουµε
µία συζήτηση. Η έννοια του αλλοδαπού µε την έννοια της λα-
θροµετανάστευσης είναι δύο έννοιες δικαιικές, οι οποίες µε βάση
την ιθαγένεια µειώνουν τη δικαιική αξία της έννοιας του ανθρώ-
που. Πρέπει να ανοίξουµε γι’ αυτό κάποια στιγµή µια πάρα πολύ
σοβαρή συζήτηση και µετά από το νοµοσχέδιο και µε τα άλλα
µέτρα που θα φέρετε. Αυτή είναι η πρότασή µου.

Και κλείνοντας θέλω µόνο µια µικρή λεπτοµέρεια. Στην υπουρ-
γική σας τροπολογία για την οποία είπα όχι, για τις υπηρεσίες
του δήµου υπάρχει και το κοµµάτι του να επιτρέπετε στους δή-
µους και να παρατείνετε τις προθεσµίες –µικρή σηµασία έχει- να
επιτελούν το έργο που για το Κοµµουνιστικό Κόµµα είναι έργο
και υποχρέωση του Υπουργείου Υγείας και Κοινωνικής Πρόνοιας
και Ασφαλίσεων και όπως αλλιώς θέλετε να το αποκαλείτε.

Οι υπηρεσίες υγείας, όπως η φροντίδα στο σπίτι, δεν µπορεί
να είναι δυνατότητα των δήµων. Είναι ζήτηµα κεντρικής πολιτι-
κής. Πάσχουν.

Σήµερα, ειλικρινά σας το λέω, έρχοµαι από µία χειρουργηµένη
περίπτωση στο Αττικό Νοσοκοµείο. ∆εν είχα ξαναπάει στο Ατ-
τικό Νοσοκοµείο. Είδα ότι µοιάζει πάρα πολύ µε το Παπαγεωρ-
γίου στη Θεσσαλονίκη και µου είπαν ότι το έχει φτιάξει η ίδια
εταιρεία. Ξέρετε ποιο ήταν το παράπονο των ανθρώπων εκεί
µέσα; Έχουν δέκα αίθουσες χειρουργείων κλειστές γιατί δεν
υπάρχει προσωπικό. Υπάρχουν γιατροί που θα µπορούσαν να κά-
νουν τρία και πέντε χειρουργεία την ηµέρα αλλά δεν υπάρχει
προσωπικό. Και έχει δέκα γιγάντιες αίθουσες.

Το λέω αυτό σε αντιδιαστολή µε τις κουβέντες του κ. Πανα-
γιωτόπουλου πριν ότι είµαστε φιλάνθρωποι εδώ στην Ελλάδα και
περιθάλπουµε τους αλλοδαπούς. Όχι, µόνο στα επείγοντα, µε
απόφαση της προηγούµενης Κυβέρνησης. Χρόνιες ασθένειες, οι
οποίες ενδεχοµένως είναι και µολυσµατικές ή επικίνδυνες για την
υγεία του ίδιου, δεν τις περιθάλπουν. Αλλά αυτή η παρέµβαση
είχε µόνο το χαρακτήρα της έκφρασης έκπληξης, µα έκπληξης.

∆εν µου είναι έκπληξη καθόλου µα καθόλου ότι συµφωνήσατε
τα δύο µεγάλα κόµµατα και ότι σας αρκεί αυτή η συναίνεση. Και
ούτε χαίροµαι από το κοµπλιµέντο ότι είναι σεβαστές οι απόψεις.
Αλίµονο αν δεν ήταν και σεβαστές. ∆εν φαντάστηκα ποτέ ότι
εσείς θα µας λέγατε ότι κινούµαστε στο όριο της νοµιµότητας.
Αλλά να εκφράζετε ως εξαιρετική την ηµέρα µε αυτό το νοµοθέ-
τηµα στο τέλος της συνεδρίασης επειδή ανταλλάσσουµε τη βίζα,
τι άλλο θα διαπραγµατευτούµε; Είµαστε η χώρα, η οποία φώναζε
όταν είχε σηκώσει την ταµπέλα το ΠΑΜΕ «killers go home» πα-
ραµονές της Ολυµπιάδας στην Ακρόπολη και είµαστε οι ίδιοι που
ανεχόµαστε την Ακρόπολη και δεν της κάναµε ποτέ αγωγή της
Coca Cola να έχει στη θέση των Καρυάτιδων ένα µπουκάλι Coca
Cola. Αυτό ήρθατε να µου πείτε. Το ένα είναι προσβλητικό και το
άλλο είναι επικίνδυνο. Το ένα το διέπραξαν ντόπιοι, να το πω έτσι,
ντόπιοι µε ιδεολογικό και ουσιαστικό περιεχόµενο αντιιµπεριαλι-
στικό και το άλλο οι µεγάλοι διαφηµιστές, άρα είχαν περισσό-
τερα δικαιώµατα στον Παρθενώνα από το ΠΑΜΕ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε την κ. Κα-
νέλλη.

Η κ. Ανδριοπούλου ειδική αγορήτρια του ΣΥΡΙΖΑ έχει το λόγο.
ΣΟΦΙΑ ΑΝ∆ΡΙΟΠΟΥΛΟΥ: Άκουσα προηγουµένως και από τον

Κοινοβουλευτικό Εεκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας και από
άλλους Βουλευτές του Κυβερνώντος κόµµατος ότι η παρούσα
τροπολογία είναι προϊόν διαπραγµάτευσης και συζήτησης µε τον
κόσµο. Αυτό εγώ δεν το έχω καταλάβει. Γιατί η τροπολογία αυτή
-µπορεί να είµαι καινούργια στο Κοινοβούλιο- δεν έχει περάσει
από επιτροπή. Η τροπολογία αυτή δεν έχει συζητηθεί στον
κόσµο. Ίσως τα µηνύµατα που έχει πάρει η Κυβέρνηση να είναι
µέσα από τις δηµοσκοπήσεις ή µέσα από τα πάνελ των τηλεο-
ράσεων µε συγκεκριµένες ατζέντες που ουσιαστικά δηµιουρ-
γούνται από την επικαιρότητα.

∆εν έχω καταλάβει ακριβώς ποιους πρέπει να προστατέψουµε
και σε ποιους ακριβώς θα πρέπει να κάνουµε να νιώσουν ασφά-
λεια. Γιατί ασφάλεια, θα πρέπει να γίνει κατανοητό ότι θα πρέπει
να νιώθουν και οι µετανάστες που ζουν και εργάζονται νόµιµα
και µε χαρτιά στην Ελλάδα. Πρέπει να αισθάνονται κι αυτοί ότι
υπάρχει ένα κράτος που τους προστατεύει και δεν προσπαθεί µε
παράλογες ρυθµίσεις να τους απονοµιµοποιήσει και να τους απε-
λάσει ανά πάσα στιγµή. Σ’ αυτήν την περίπτωση κλονίζεται σο-
βαρά η εµπιστοσύνη που αυτή η κοινωνική οµάδα έχει για την
κυβέρνηση και τη χώρα που τους φιλοξενεί.

Ως αντίδραση δεν υπάρχει καµµία προσπάθεια ένταξης στο
κοινωνικό σύνολο και παραµένουν γκετοποιηµένοι και ανασφα-
λείς για το µέλλον το δικό τους και των οικογενειών τους. Τέτοιες
επιλογές δεν βοηθάνε να ενδυναµωθεί το αίσθηµα ασφάλειας
κοινωνικών οµάδων που ζουν και εργάζονται εδώ µέσα. Κάποιες
κοινωνικές οµάδες δεν αισθάνονται ασφαλείς και σίγουρα πολύ
περισσότερο το σύνολο του ελληνικού λαού, του οποίου το ζη-
τούµενο, το αίσθηµα ασφάλειά τους, είναι ακριβώς το ζητούµενο
του νοµοσχεδίου αυτού. ∆εν θέλω να σας απασχολήσω περισ-
σότερο.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε την κ. Αν-

δριοπούλου.
Το λόγο έχει ο κ. Πλεύρης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Θα ήθελα να σχολιάσω την προη-

γούµενη τοποθέτηση, την οµολογουµένως ενδιαφέρουσα νοµική
προσέγγιση που έγινε µε το άρθρο 187 του Ποινικού Κώδικα και
µε το ενδεχόµενο ποια είναι η απαξία της µεταφοράς λαθροµε-
ταναστών αν υπάρχει θάνατος.

Κατ’ αρχάς το άρθρο 187 αναφέρεται σε πολλά άλλα κακουρ-
γήµατα. Συνεπώς, αν θεωρήσουµε ότι καλύπτονται αυτά τα κα-
κουργήµατα από το άρθρο 187 του Ποινικού Κώδικα θα έπρεπε,
κύριε Υπουργέ, να κάνετε και όσα κακουργήµατα αναφέρει το
άρθρο 187 πληµµελήµατα. Προφανώς είναι τελείως διαφορετι-
κές διατάξεις και τελείως διαφορετικές συµπεριφορές. Στη µία
περίπτωση έχουµε την εγκληµατική οµάδα µε συγκεκριµένο αδί-
κηµα και στην άλλη περίπτωση έχουµε αδίκηµα για τη µετακί-
νηση.

Όµως, εδώ γίνεται προσπάθεια σύγκρισης της απαξίας µίας
µεταφοράς µεταναστών µε θάνατο. Κι αυτό τι σηµαίνει για να το
καταλάβουµε; Και ο νόµος σωστά έχει ισόβια κάθειρξη δεν είναι
καινούργια η διάταξη. Ότι κάποιος φορτώνει σε ένα φουσκωτό
εκατό, εξήντα µετανάστες, που έχει άδεια για τέσσερις και τους
µεταφέρει από την Τουρκία στην Εύβοια και γίνεται ένα ατύχηµα
και πεθαίνουν µετανάστες. Ε, προφανώς αυτός δεν πρέπει να κα-
ταδικαστεί µε ισόβια κάθειρξη; Γιατί άκουσα τον κ. Καστανίδη να
ρωτά αν είναι ίδια η απαξία αυτή µε την απαξία της εσχάτης προ-
δοσίας. Προφανώς, δεν είναι η ίδια απαξία µε την απαξία της
εσχάτης προδοσίας, όπως και της θανατηφόρας ληστείας που
µπορεί να φέρει ισόβια κάθειρξη. Άλλη είναι η απαξία της αν-
θρωποκτονίας και άλλη της εσχάτης προδοσίας.

∆εν µπορώ να παρακολουθήσω αυτές τις νοµικές προσεγγί-
σεις. Έχουµε εδώ ένα δικαίωµα που πιστεύουµε ότι σωστά το
φέρνετε στο επίπεδο του κακουργήµατος.

Επιµένουµε, κύριε Υπουργέ, ότι όλα αυτά τα µέτρα αν µείνουν
ως έχουν, τελικά δεν θα βοηθήσουν καθόλου στην πάταξη του
φαινόµενου της λαθροµετανάστευσης. Αυτά πρέπει να συνο-
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δεύονται παράλληλα µε εγγυήσεις για επαναπροώθηση και για
ποσόστωση και αναλογικό πληθυσµό µεταναστών στις ευρωπαϊ-
κές χώρες.

Θα συµφωνήσω µε αυτό το οποίο έχει ειπωθεί από την Αρι-
στερά ότι ουσιαστικά η αιτία του προβλήµατος θα καταπολεµη-
θεί κάποτε εάν καταφέρουµε να ενισχύσουµε αυτές τις χώρες
για να µην υπάρχει το αίτιο της µετανάστευσης. Θεωρώ ότι όλοι
συµφωνούµε προς αυτή την κατεύθυνση και πρέπει να γίνουν βή-
µατα. Όµως αντιλαµβανόµαστε ότι ώσπου να γίνει αυτός ο πα-
ράγοντας, που είναι ένας µακροπρόθεσµος παράγοντας -δεν θα
έχουν αύριο το πρωί αυτές τις συνθήκες οι χώρες για να µην
έχουν µεταναστευτική ροή- παράλληλα πρέπει να πάµε σ’ αυτό
το µακροπρόθεσµο παράγοντα. Ώσπου, όµως, αυτό να υλοποι-
ηθεί, θα πρέπει και µε κατασταλτικά µέτρα και µε µέτρα που δεν
ακούγονται ωραία, όπως είναι τα όρια, όπως είναι οι επαναπο-
σοστώσεις, όπως είναι οι επαναπροωθήσεις, όπως είναι τα κέ-
ντρα φιλοξενίας στα στρατόπεδα ουσιαστικά που υπάρχουν και
µε τέτοιους όρους να αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα.

Θεωρώ ότι όλες οι κατευθύνσεις µπορούν να δουλέψουν. Το
θέµα, όµως, είναι να δούµε κάποια στιγµή το πρόβληµα πέρα
από τις παρωπίδες και να γίνει ένας ειλικρινής διάλογος. ∆ιότι
το µεγαλύτερο πρόβληµα στην Ελλάδα είναι ότι δεν είχε ούτε
λανθασµένη µεταναστευτική πολιτική. ∆εν είχε καθόλου µετανα-
στευτική πολιτική είκοσι χρόνια. Ας είχε τουλάχιστον µια λανθα-
σµένη. Θα είχε κάποιο αποτέλεσµα. Το πρόβληµα είναι ότι είκοσι
χρόνια δεν υπήρξε καµµία µεταναστευτική πολιτική και τώρα
ξαφνικά ανακαλύπτουµε την πυρίτιδα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ.
Πλεύρη.

Το λόγο έχει ο κ. Γεροντόπουλος.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΓΕΡΟΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αν διάβαζε ένας πολίτης την επικεφαλίδα του νοµοσχεδίου θα

πίστευε ότι θα συζητήσουµε εδώ για θέµατα ιατροδικαστικής,
άντε και θεραπευτικής µεταχείρισης των ανθρώπων που έχουν
πρόβληµα µε τα ναρκωτικά και πιθανότατα και κάποιες άλλες πα-
ρεµφερείς διατάξεις. Τελικά φαίνεται ότι το νοµοσχέδιο αυτό µας
έδωσε την ευκαιρία να βγάλουµε τα εσώψυχα µας. Έτσι ακού-
σαµε τον πρώην Πρόεδρο της Βουλής να υπερηφανεύεται για
το ξεφούσκωµα των τρακτέρ στο θεσσαλικό κάµπο πριν από
δέκα χρόνια. Και αυτό δείχνει ότι το κόµµα της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης δεν πήρε κανένα µάθηµα από αυτά τα πεντέµισι χρό-
νια στην Αντιπολίτευση.

Επίσης, συζητήσαµε για το σκοπιανό, για τη Θράκη, θέµατα
για τα οποία το Ελληνικό Κοινοβούλιο τα συζητά ολόκληρη τη
χρονιά. Μην ξεχνάτε ότι στην Αγγλία ζήτηµα είναι αν περνούν
επτά, οκτώ νοµοσχέδια το χρόνο.

Εδώ µας δόθηκε η ευκαιρία να θέσουµε πολλά θέµατα ελεύ-
θερα και δηµοκρατικά. Συζητήσαµε για εσωτερική πολιτική, για
εξωτερική πολιτική, για δηµόσια τάξη και ασφάλεια, για δικαιο-
σύνη, πολιτισµό, παιδεία, για τις γενικότερες θεωρήσεις που
έχουµε για τη ζωή. Φάνηκε ότι υπάρχουν µεγάλες ιδεολογικές
διαφορές µεταξύ µας.

Εµείς έχουµε µία φιλελεύθερη προσέγγιση µε κοινωνικές ευ-
αισθησίες. Παρατηρήσαµε ότι οι εκπρόσωποι των υπολοίπων
κοµµάτων µας αντιµετωπίζουν ως αντίπαλο κόµµα. Καλά κάνουν.
Την ίδια άποψη έχουµε και εµείς γι’ αυτούς. Βεβαίως και προ-
κρίνουµε κοινές δράσεις, ad hoc (κατά περίπτωση).

Άλλωστε το είδατε και στο σηµερινό νοµοσχέδιο. Υπήρξαν ση-
µεία που είχαµε κοινές θέσεις. Αυτές οι κοινές δράσεις είναι µε
όλα τα κόµµατα. ∆εν έχουµε όµως κανέναν προνοµιακό συνοµι-
λητή. Εµείς θεωρούµε ότι όλοι εδώ µέσα ενδιαφερόµαστε για
την πρόοδο του τόπου, πως όλα τα κόµµατα έχουµε επιλέξει
έναν δρόµο για να ικανοποιήσουµε, όσο µπορούµε καλύτερα, τα
συµφέροντα της ελληνικής κοινωνίας και γι’ αυτό το λόγο ισό-
τιµα καθόµαστε και συζητάµε.

Το ζητούµενο του σηµερινού νοµοσχεδίου είναι η δηµόσια
τάξη και η ασφάλεια. Κύριε Υπουργέ, το συζητήσαµε σε βάθος
και στην επιτροπή και εδώ. Υπήρξαν και κάποιες τροπολογίες
που ήρθαν στο Τµήµα. Εσείς έχετε τη νοµοθετική πρωτοβουλία,
εµείς στηρίζουµε τις απόψεις σας, έτσι ώστε στην πράξη να κρι-
θεί το νοµοσχέδιο, διότι τελικά όλοι κρινόµαστε στην πράξη.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ. Γε-

ροντόπουλο.
Κύριε Υπουργέ, για να κλείσουµε, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς αισθάνοµαι την υποχρέωση να ευχαριστήσω τους

συναδέλφους για τη συµµετοχή τους στη µακρά διαδικασία, τις
ιδέες που είχαν την καλοσύνη να προσφέρουν τόσο στο Τµήµα,
όσο και στην Επιτροπή που είχε συζητηθεί το νοµοσχέδιο.

Ξεκινώντας θα µου επιτρέψετε να καταθέσω µία µικρή φρα-
στική βελτίωση που αφορά το άρθρο 41 παρ. 2. Στο τέλος της
παραγράφου 2 του άρθρου 41 προστίθεται εδάφιο ως εξής: «Οι
διατάξεις του παρόντος άρθρου δεν έχουν εφαρµογή στους επι-
τρόπους που αποχωρούν από την υπηρεσία µέχρι τις 31-12-2010
λόγω ορίου ηλικίας».

Από τις τροπολογίες που είχαν την καλοσύνη να καταθέσουν
οι συνάδελφοι, όπως είπα και προηγουµένως, έχουµε ήδη εν-
σωµατώσει υπό µορφή φραστικών βελτιώσεων δυο τροπολογίες
που έχει καταθέσει ο ΣΥΡΙΖΑ και υπογράφονται από τη νέα συ-
νάδελφο κ. Ανδριοπούλου και τον κ. Κουράκη. Όµως, δεν µου
είναι εύκολο να συνυπογράψω την τρίτη τροπολογία τους που
αφορά τις συγχωνεύσεις. Είναι θέµα που θέλει µελέτη και δεν θα
ήθελα να είµαι πρόχειρος πάνω σε αυτό.

Εκτός από τις δυο αρχικές τροπολογίες του ΣΥΡΙΖΑ, θα µου
επιτρέψετε επίσης να πω ότι δεν µπορώ να προσυπογράψω την
τροπολογία που έχει καταθέσει το ΚΚΕ, διότι θίγει πάρα πολλά
οικονοµικά αντικείµενα, για τα οποία κατ’ ελάχιστον θα πρέπει
να υπάρχει άποψη του Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών
και, επίσης, την τροπολογία που καταθέτουν οι συνάδελφοι του
ΠΑΣΟΚ µε επικεφαλής την κ. Θεοδώρα Τζάκρη. Είναι ενδιαφέ-
ρουσα ιδέα. Ούτως ή άλλως, στο Υπουργείο έχουµε ξεκινήσει
µια διαδικασία δηµιουργίας βαθµολογίου και στους σωφρονιστι-
κούς υπαλλήλους και στους εξωτερικούς φρουρούς. Θα µου επι-
τρέψετε να αξιοποιήσω σε αυτό το πλαίσιο την ιδέα που έχετε
την καλοσύνη να προσφέρετε. Κατά τα λοιπά, δεν µπορώ να
δεχθώ και τις υπόλοιπες τροπολογίες για διαφορετικούς λόγους
την κάθε µια από αυτές, δεν έχει έννοια να τους αναπτύξω τώρα.

Απλώς θα παρακαλέσω, τελειώνοντας ως προς αυτό το διαδι-
καστικό, την κ. Κανέλλη, µετά την εξήγηση για το άρθρο 495 του
Κώδικα Πολιτικής ∆ικονοµίας, αν έχει την καλοσύνη να ψηφίσει
και αυτό. Προηγουµένως, κυρία Κανέλλη, τοποθετηθήκατε για
το θέµα του άρθρου 495. Ο λόγος που είπατε «παρούσα», αν εν-
θυµούµαι καλώς ήταν ότι τίθεται θέµα ελλείψεως της διευθύν-
σεως του διαδίκου. Επειδή προβλέπεται στο άρθρο 118 του
Κώδικα Πολιτικής ∆ικονοµίας και άρα θα υπάρχει µέσα, θα σας
παρακαλέσω, αν εσείς το κρίνετε, να το ψηφίσετε. Οφείλω να
σας πω ότι για το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης η ευρύτερη δυνατή συ-
ναίνεση των συναδέλφων και των κοµµάτων στα νοµοθετήµατα,
ή έστω και επιµέρους στα άρθρα, έχει βαρύνουσα σηµασία. Νο-
µίζω ότι είναι από τα Υπουργεία στα οποία η κατά το δυνατόν συ-
ναίνεση, ιδίως σε νοµοθετήµατα, όπως οι κώδικες, έχει άλλη
βαρύτητα από ό,τι για οποιοδήποτε άλλο νοµοθέτηµα.

Θα µου επιτρέψετε να πω ελάχιστα πράγµατα –και λέω ελάχι-
στα γιατί η τροπολογία προέρχεται από το Υπουργείο Εσωτερι-
κών και όχι από το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης- όσον αφορά την
τροπολογία για τα ζητήµατα λαθροµετανάστευσης ή παράνοµης
µετανάστευσης, αν και εγώ δεν τοποθετώ αρνητικά τη λέξη
λάθρα, λαθροµετανάστευση, έχει την έννοια του κρυφά. ∆εν το
θεωρώ µειωτικό, αλλά εν πάση περιπτώσει µπορούµε να συζη-
τήσουµε αν κάποιος το κρίνει έτσι.

Κύριοι συνάδελφοι, πάρα πολλές από τις επιφυλάξεις που εκ-
φράστηκαν ως προς τους ανθρώπους στους οποίους µπορεί να
εφαρµοστεί η πρώτη παράγραφος του συγκεκριµένου νοµοθε-
τήµατος, δεν είναι ορθές, διότι θα πρέπει, πριν καταλήξουµε, να
θυµηθούµε ότι η συγκεκριµένη τροπολογία εισάγεται ως άρθρο
στο βασικό νόµο της Κυβέρνησης 3386/2005, στον οποίο ανα-
φέρθηκα πριν και θα πρέπει να ερµηνευτεί σε συνδυασµό µε το
ν.3386/2005, στο άρθρο 2 του οποίου ορίζεται το πεδίο εφαρµο-
γής. Το πεδίο, λοιπόν, εφαρµογής αυτού του νόµου, αν δείτε το
άρθρο 2, δεν αφορά τους µονίµως εγκαταβιούντες στη χώρα αλ-
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λοδαπούς. Σας διαβάζω, παραδείγµατος χάριν, την αρχή της πα-
ραγράφου δ’ «Στα πρόσωπα που έχουν την άδεια να παραµεί-
νουν στην Ελλάδα µε βάση.. κ.λπ.» την παράγραφο ε, «Στα
πρόσωπα που έχουν την άδεια να παραµείνουν στην Ελλάδα µε
βάση επικουρικές µορφές προστασίας, στα πρόσωπα που έχουν
περισσότερες ιθαγένειες κ.λπ.». Εκφράζω εδώ τη δική µου
άποψη, για να είναι ξεκαθαρισµένο, διότι αυτή η τροπολογία δεν
είναι του δικού µου Υπουργείου. Από την απλή ανάγνωση του
ν.3386/2005 δεν συντρέχει λόγος ανησυχίας τουλάχιστον για
τους µονίµως διαβιούντες στη χώρα. Αυτά ως προς την τροπο-
λογία.

Να επανέλθω λίγο και να καταλήξω σε διάφορα που ακούστη-
καν από τους συναδέλφους. Πράγµατι ακούστηκαν πάρα πολλά
σενάρια εδώ. Καταλαβαίνω ότι για όλους τους νοµικούς, οι
οποίοι έχουµε την τάση να αναχωρούµε είτε σε νοµικούς παρα-
δείσους, είτε σε πολύπλοκες σκέψεις, µε κύριο χαρακτηριστικό
ακριβώς αυτήν τη νοµική πολυπλοκότητα, η οποία για κάποιο πε-
ρίεργο λόγο, ίσως µια επαγγελµατική διαστροφή, ξεκουράζει το
µυαλό µας αντί να κουράζει, υπό αυτήν την έννοια ακούστηκαν
διάφορα πάρα πολύ περίεργα σενάρια. Ακούστηκε σενάριο βο-
σκού τροχονόµου λαθροµεταναστών, ακούστηκε σενάριο αθώου
βιαιοπραγούντος κουκουλοφόρου, ακούστηκε σενάριο αγνού
πλοιάρχου µεταφοράς επί τιµήµατι λαθροµεταναστών, όλα αυτά
τα πράγµατα. Μπορεί, ξαναλέω, αν αναχωρήσουµε σε νοµικούς
παραδείσους να έχουν κάποια έννοια ως λογικοί γρίφοι, οι οποίοι
θα µπορούσαν να αναζητηθούν και να επιλυθούν σε καθεστώς
νοµικού φροντιστηρίου αποφοίτων ή εν πάση περιπτώσει τελει-
οφοίτων πανεπιστηµίου. Όµως στα σενάρια πραγµατικότητας
δεν έχουν κανένα λόγο αναζήτησης και ύπαρξης.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Μετά το νόµο περί ζωοκλοπής του Βενιζέ-
λου…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Αφήστε µε
να τελειώσω.

Κυρία Κανέλλη, προηγουµένως που µνηµοσεύσατε τον Ιωάννη
∆αµασκηνό -και µάλιστα ίσως το πιο στενάχωρο κοµµάτι του
ψαλµού- µου δηµιουργήθηκε η διάθεση να συνεχίσω και να σας
πω: «Αλλά εν τω φωτί, Χριστέ, του προσώπου Σου και των γλυ-
κασµών της Σοι ωραιότητας ων εξελέξω ανάπαυσον ως φιλάν-
θρωπος». Αλλά, εν πάση περιπτώσει, υπό αυτή την έννοια της
φιλανθρωπίας, σας παρακαλώ, αν έχετε την καλοσύνη, να µε
αφήσετε να τελειώσω.

Ερχόµαστε, λοιπόν, εµείς εδώ σαν Κυβέρνηση και έχει µια έν-
νοια να συζητήσουµε για το βασικό θέµα που απασχολεί την κοι-
νωνία. Και ποιο είναι αυτό το βασικό θέµα; Το βασικό θέµα είναι
η δηµόσια τάξη. Και εµείς ευθέως –και το λέω για τρίτη φορά και
µε συγχωρείτε που επαναλαµβάνοµαι- έχουµε µια σαφή ατζέντα.
Και για να µη νοµίζετε ότι δεν υπάρχει συνολικός προγραµµατι-
σµός, σας τα εξέθεσα το ένα µετά το άλλο. Η απαγόρευση αλ-
λοίωσης των χαρακτηριστικών που ψηφίζουµε σήµερα, η
επαναφορά της χρήσης καµερών στην Αθήνα και η επέκτασή της
µε νοµοθέτηµα που έρχεται, η τράπεζα για το DNA, τα µέτρα για
τη λαθροµετανάστευση που ψηφίζουµε σήµερα, η ταυτοποίηση
των καρτοκινητών έρχεται νοµοθέτηµα, άρση απορρήτου των
επικοινωνιών για τα κακουργήµατα. Είναι µια ατζέντα µε στόχο
να αποκαταστήσουµε τη δηµόσια ασφάλεια. Εδώ οφείλουµε να
τοποθετηθούµε «ναι» ή «όχι». ∆εν υπάρχουν «ναι» µε υπογραµ-
µίσεις, «ίσως», «αλλά», «δεν χρειάζεται», «δεν κάνει», «δεν ράνει».
Αν το θεσµικό πλαίσιο ήταν επαρκές -και δεδοµένου ότι η άποψή
µου είναι ότι οι υπηρεσίες κάνουν το κατά το δυνατόν καλύτερο-
τότε δεν θα αντιµετωπίζαµε σήµερα πρόβληµα. Η πραγµατικό-
τητα είναι ότι το µέγεθος της πρόκλησης έχει αυξηθεί, ότι η πρό-
κληση που αντιµετωπίζει η ελληνική κοινωνία στο σύνολό της
είναι διαφορετική και κατά συνέπεια µια διαφορετική πρόκληση
χρειάζεται επαυξηµένα µέτρα. Και αυτά τα µέτρα, σε µια συνο-
λική σχεδίαση, η Κυβέρνηση φέρνει στην Εθνική Αντιπροσωπεία
και παρακαλεί για τη συνεργασία των κοµµάτων, ώστε οµόθυµα
να προχωρήσουµε στην εφαρµογή ενός ενισχυµένου νοµικού
πλαισίου. Οφείλουµε να δώσουµε δείγµα γραφής στην κοινωνία
ότι ενδιαφερόµαστε να αποκαταστήσουµε πλήρως και να στηρί-
ξουµε τη δηµόσια τάξη, να σταθούµε δίπλα στον Έλληνα πολίτη,
δίπλα στον πολίτη που -ξαναλέω δεν κουράζοµαι να λέω- είτε την

περιουσία του να χάνει, είτε το αυτοκίνητό του να καίγεται, το
µαγαζί του να λεηλατείται. ∆εν µπορούµε να επιτρέψουµε να
συµβαίνουν τέτοια πράγµατα στη χώρα. Από την άλλη υπάρχει
και κάτι άλλο. Υπάρχει µια καινοφανής απειλή, την οποία, επίσης,
καλούµαστε να αντιµετωπίσουµε όλοι µαζί, και αυτή είναι η νέα
τροµοκρατία.

Και απέναντι σε αυτό το φαινόµενο η Εθνική Αντιπροσωπεία
οφείλει να δώσει δείγµα γραφής όχι διχογνωµώντας, όχι διαφω-
νώντας αλλά οµονοώντας και καταδικάζοντας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Και το Προεδρείο αι-

σθάνεται την ανάγκη να σας ευχαριστήσει για τον τρόπο µε τον
οποίο διεξήχθη η συζήτηση, ένα επίπεδο µε ευπρέπεια, όπου δια-
πιστώθηκε ότι ο διάλογος, η κριτική αµφισβήτηση είναι συστα-
τικά στοιχεία της δηµοκρατίας όταν γίνεται µε υπευθυνότητα, µε
αίσθηµα ευθύνης.

Οφείλω όµως να προσθέσω ακόµη ότι οφείλεται αυτό και στον
Υπουργό που εγώ ως παλιός κοινοβουλευτικός τον συγχαίρω.
Οφείλω να τον συγχαρώ γιατί και ως νέος Βουλευτής σχετικά
αλλά και ως Υπουργός εδώ στο Κοινοβούλιο συµπεριφέρεται µε
µία ευπρέπεια, υπευθυνότητα και µε σεβασµό στους συναδέλ-
φους και σε εκείνους που συµφωνούν και σε εκείνους που δια-
φωνούν.

Συγχαρητήρια, κύριε Υπουργέ!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Ευχαριστώ,

κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κηρύσσεται περαιω-

µένη η συζήτηση επί των άρθρων 30 έως 48 και τροπολογιών του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης «Μεταρρυθµίσεις
στην οργάνωση της Ιατροδικαστικής Υπηρεσίας, στη θεραπευ-
τική µεταχείριση χρηστών ναρκωτικών ουσιών και άλλες διατά-
ξεις».

Θα προχωρήσουµε στην ψήφιση των άρθρων χωριστά.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 30 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 30

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 31 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όχι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 31

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 32 ως έχει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 32

έγινε δεκτό ως έχει οµόφωνα.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 33;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όχι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 33

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 34;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όχι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 34

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 35 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όχι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 35

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 36;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όχι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 36

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 37;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Η’ - 24 ΙΟΥΝΙΟΥ 2009 (ΑΠΟΓΕΥΜΑ) 605



ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ναι.
ΣΟΦΙΑ ΑΝ∆ΡΙΟΠΟΥΛΟΥ: Παρών.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 37

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 38 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όχι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 38

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 39 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όχι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 39

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 40;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όχι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 40

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 41 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όχι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 41

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 42 όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 42

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 43 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όχι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 43

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 44;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όχι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 44

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 45;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όχι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 45

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 46;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όχι.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το άρθρο 46
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 47;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όχι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς, το άρθρο 47

έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Εισερχόµαστε στην ψήφιση των τροπολογιών.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό

αριθµό 600 και ειδικό 44 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όχι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς, η τροπολογία

µε γενικό αριθµό 600 και ειδικό 44 έγινε δεκτή ως έχει κατά πλει-
οψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιον άρθρο.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 601 και ειδικό 45 όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό των Εσωτερικών;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όχι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς η τροπολογία

µε γενικό αριθµό 601 και ειδικό 45 έγινε δεκτή κατά πλειοψηφία
όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό και εντάσσεται στο
νοµοσχέδιο ως ίδιον άρθρο.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 602 και ειδικό 46 τροποποίηση του Κώδικα Πολιτικής ∆ι-
κονοµίας;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς η τροπολογία

µε γενικό αριθµό 602 και ειδικό 46 έγινε δεκτή οµοφώνως.
Εισερχόµαστε στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου του

νοµοσχεδίου.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το ακροτελεύτιο άρθρο

έγινε δεκτό οµοφώνως.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης «Με-

ταρρυθµίσεις στην οργάνωση της Ιατροδικαστικής Υπηρεσίας,
στη θεραπευτική µεταχείριση χρηστών ναρκωτικών ουσιών και
άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό επί της αρχής και επί των άρθρων.

Η ψήφισή του στο σύνολο αναβάλλεται για άλλη συνεδρίαση.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Τµήµατος και ώρα 22.10’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Πέµπτη 25 Ιουνίου 2009 και ώρα 9.30’ µε
αντικείµενο εργασιών του Τµήµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο,
συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία, µόνη
συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου της πρό-
τασης νόµου αρµοδιότητας του Υπουργείου Οικονοµίας και Οι-
κονοµικών: «Για την προστασία του λαϊκού εισοδήµατος, την
κατάργηση της έµµεσης φορολογίας στο πετρέλαιο θέρµανσης
και στα είδη λαϊκής κατανάλωσης και την κατάργηση των διο-
δίων», σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη.
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